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Rozkład jazdy ZKMU nas
przeczytasz:

Ratusz przygotował pakiet zniżek dla mieszkańców Sochaczewa. By korzystać z tańszych biletów ZKM, parko-
wania czy basenu, wystarczy wyrobić Sochaczewską Kartę Mieszkańca. Procedura jest prosta. Wnioski można 
pobrać na parterze Urzędu Miasta w Biurze Obsługi Klienta                                                                                                                     str. 2
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Zniżki dla wszystkich

Wraca „Sochaczewianin Roku”
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Oksford jak Formuła 1
Po rocznej przerwie 
wracamy z plebiscy-
tem „Sochaczewianin 
Roku”. Imprezę 
wznawiamy w nieco 
zmienionej formule. 
Chcemy, by dzięki 
temu była ona jeszcze 
bliższa mieszkańcom. 
Większą rolę do 
spełnienia będzie 
miała także Kapituła 
Plebiscytu

W rozmowie z naszą 
redakcją, absolwent 
sochaczewskiego 
„Chopina” Olek 
Warchałowski 
opowiada, jak reali-
zować edukacyjne 
marzenia. Od dwóch 
lat jest studentem 
Oxford Brookes 
University i aplikuje 
na staż do Formuły 1
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Z PIERWSZEJ RĘKI

WAŻNE TELEFONY
MOSiR 

46 862-77-59
Muzeum Ziemi 

Sochaczewskiej 

i Pola Bitwy nad Bzurą
46 862-33-09, 

PEC 

46 862-92-00, 

telefony alarmowe 24h 
604-206-108, 602-789-111
Pogotowie 

energetyczne 

991
Pogotowie gazowe 

(Sime Polska) 
602-343-343, 792-008-866
Pogotowie 

999
Policja 

997, 46 863-72-00
PKP 

19-757

Koleje Mazowieckie
22 364-44-44

PKS 
Grodzisk Mazowiecki, baza 
w Sochaczewie 
46 862-55-12
Sąd Rejonowy 
46 862-32-64
Schronisko „Azorek” 

791-604-108
791-606-109 (adopcje)
Fundacja „Nero” 

502-156-186

Starostwo Powiatowe 

46 864-18-40, 46 864-18-73
Straż pożarna 
998, 46 862-23-70
Szpital 
46 864-95-00, 46 864-96-00
MPT Taxi 

191-91
Taxi 

46 862-28-42
USC 

46 862-23-02
Urząd Miejski 
46 862-27-30, 46 862-22-35

Urząd Skarbowy 
46 862-26-04
Zakład Wodociągów 
i Kanalizacji 

46 862-82-30
Zgłaszanie awarii 
sieci wodociągowej 
i kanalizacji sanitarnej 

604-195-867, 696-056-281, 
664-157-699
ZGK 

46 862-81-06, 46 862-93-14
ZKM 46 862-99-27
ZUS 46 862-64-33
Zgłaszanie awarii 
sieci oświetlenia 
ulicznego

698-088-755, 606-663-186

Zawsze 
aktualne 

informacje

WWW.ZIEMIA-

SOCHACZEWSKA.PL

Agnieszka Poryszewska

agnieszka.poryszewska@sochaczew.pl

W Sochaczewie funkcjonu-
je pięć programów zniżko-
wych. Są to: Sochaczewska 
Karta Rodziny 3+, Socha-
czewska Karta Seniora oraz 
program Sochaczew Wete-
ranom. Teraz dołączają do 
nich karta dla honorowych 
krwiodawców oraz ogól-
na karta mieszkańca.  Po-
dobne karty funkcjonują 
już w wielu polskich mia-
stach. Nie tylko w Sochacze-
wie przekonano się, że karty 
to nie jest kawałek plastiku 
umożliwiający uzyskanie 
rabatu, ale przede wszyst-
kim element, który wyróż-
nia lokalną społeczność. 

Do otrzymania Karty 
Mieszkańca uprawniona bę-
dzie każda osoba, która roz-
licza podatek dochodowy od 
osób fi zycznych i deklaru-
je w swoim zeznaniu podat-
kowym, że miejscem jej za-
mieszkania jest Sochaczew. 
Karta Mieszkańca wydawa-
na będzie dla jednej osoby 

na okres roku. SKM wyda-
wać ma Urząd Miejski. Tam 
też składać należy wypeł-
nione formularze, w których 
wskazać należy podstawo-
we dane, np. imię i nazwi-
sko, adres, numer PESEL itp. 
Jak poinformowała nas na-
czelnik Wydziału Polityki 
Społecznej i Ochrony Zdro-
wia UM Joanna Kamińska, 
okres oczekiwania na kar-
tę wynosi do 30 dni. Moż-
na ją odebrać osobiście lub 
przez pełnomocnika (wska-
zać można go we wniosku) w 
Urzędzie Miasta. 

Posiadaczom Karty bę-
dzie przysługiwał szereg 
bardzo atrakcyjnych raba-
tów:

• 15 proc. zniżki na za-
kup normalnego biletu jed-
norazowego lub miesięcz-
nego uprawniającego do 
przejazdu komunikacją miej- 
ską

• 15 proc. zniżki na za-
kup normalnego biletu jed-
norazowego lub karnetu 
uprawniającego do korzy-
stania z oferty własnej So-

chaczewskiego Centrum 
Kultury

• 15 proc. zniżki przy 
zakupie normalnych bile-
tów jednorazowych lub kar-
netów na pływalnię „Orka” 
oraz na lodowisko i wypo-
życzenie łyżew w obiektach 
Miejskiego Ośrodka Sportu 
i Rekreacji

• 15 proc. zniżki na za-
kup normalnych biletów 
jednorazowych do Muzeum 
Ziemi Sochaczewskiej i Pola 
Bitwy nad Bzurą

• 15 proc. zniżki w opła-
cie jednorazowej za parko-
wanie w Strefi e Płatnego 
Parkowania (z wyłączeniem 
opłat abonamentowych typu 
„M”)

• pierwszeństwo w przy-
jęciu dzieci do żłobka, 
przedszkoli i szkół prowa-
dzonych przez miasto 

Podkreślić należy jednak, że 
zaproponowanych ulg nie bę-
dzie można sumować z inny-
mi, wynikającymi z programów 
„Sochaczewska Karta Rodziny”, 
„Sochaczewska Karta Seniora”, 
„Sochaczew Weteranom” i „So-
chaczew honorowym dawcom 
krwi”. Jeśli jednak ktoś ma pra-
wo do 50 proc. zniżki na śmieci 
wynikającej z karty seniora 75+ i 
jako krwiodawca 100 proc. zniżki 
na basenie, obie ulgi będą zapisa-
ne w pamięci Karty Mieszkańca.

Jednocześnie Urząd Mia-
sta chce wdrożyć program 
zniżek i stosownych kart dla 

Zasłużonych Honorowych 
Dawców Krwi, których w 
naszym mieście mamy ok. 
150. To kobiety, które odda-
ły co najmniej 5 litrów krwi, 
i mężczyźni, mający na swo-
im koncie co najmniej 6 litrów 
oddanej krwi. Burmistrz pro-
ponuje, by w wymienionych 
już instytucjach miejskich 
osoby takie mogły korzystać 
z 50-procentowej zniżki, a ko-
munikacją miejską poruszać 
się zupełnie za darmo. Dla 
Honorowych Dawców Krwi 
– Zasłużonych dla Zdrowia 
Narodu (po oddaniu 20 litrów 
krwi), których w naszym mie-
ście jest obecnie 12, obowią-
zywać ma wszędzie 100-pro-
centowa zniżka.

Przed świętami Bożego Na-
rodzenia Regionalny Za-
rząd Gospodarki Wodnej w 
Warszawie dokonał wycin-
ki drzew na działkach w So-
chaczewie, pozostających 
w jego trwałym zarządzie. 
Wzbudziło to kontrowersje 
wśród mieszkańców, głów-
nie ulicy 18 Stycznia. 

Tematem zajęły się też nie-
które lokalne media, dla-
tego o komentarz zwró-
ciliśmy się do właściciela 
skarpy, Regionalnego Za-
rządu Gospodarki Wodnej.

- Drzewa rosnące w dol-
nej części skarpy Bzury, na 
skutek podmycia korzeni, 
pochyliły się w kierunku rze-
ki. Przy wezbraniach mogły 

tamować przepływ wielkiej 
wody i powodować erozję 
brzegu stanowiącego podsta-
wę skarpy ulicy 18 Stycznia. 
Drzewa były w złym stanie 
biologicznym. Miały osłabio-
ny system korzeniowy, w po-
łączeniu z wysokością koro-
ny, narażonej na działalność 
wiatru, mogły się wywrócić, 
naruszając stateczność skar-
py. Drzewa zlokalizowane w 
górnej krawędzi skarpy sta-
nowiły zagrożenie dla poru-
szających się ulicą 18 Stycz-
nia, gdyż miały dużą ilość 
kruchych gałęzi, które osy-
pywały się na jezdnię. Drze-
wa będące w dobrej kondy-
cji, rosnące na skarpie przy 
tej ulicy, nie zostały wycięte. 
Wycinka drzew została prze-

prowadzona w wyniku licz-
nych interwencji okolicznych 
mieszkańców. Pracownicy 
RZGW w Warszawie wraz z 
pracownikami Urzędu Mia-
sta Sochaczew przeprowa-
dzili wizję lokalną, która 
potwierdziła obawy miesz-
kańców – wyjaśnia rzecznik 
RZGW Urszula Tomoń.

Trudno nie zgodzić się 
z argumentacją RZGW. W 
ostatnich latach siła i gwał-
towność zjawisk atmosfe-
rycznych, takich jak burze, 
znacznie się nasiliła, o czym 
mieszkańcy Chodakowa 
mogli przekonać się w 2013 
roku, gdy wyjątkowo silna 
nawałnica zalała ulicę Wy-
szogrodzką i podmyła skar-
pę przy ulicy Kolejowej. 

- Nie możemy pozwo-
lić sobie na sytuację, że na 
terenie naszego miasta jest 
obszar, na którym rosną 
suche, chore drzewa stwa-
rzające zagrożenie dla bez-
pieczeństwa mieszkańców 
i ich mienia. Po przepro-
wadzonych analizach sta-
ło się jasne, że drzewa albo 
są w fatalnym stanie, albo 
wprost zagrażają przechod-
niom, samochodom, sta-
bilności skarpy. RZGW 
słusznie uznało, że trzeba 
działać, zgodnie z zasadą, że 
lepiej jest zapobiegać niż le-
czyć – mówi wiceburmistrz 
Dariusz Dobrowolski.

Takie działanie należy 
rozpatrywać też w szerszym 
zakresie. Zator na Bzurze w 

tej lokalizacji, tuż obok mo-
stu, mógłby spowodować 
spiętrzenie się wód i w efek-
cie nieruchomości w dol-
nym biegu rzeki byłyby za-
grożone zalaniem. Urząd 
Miejski, otrzymując wnio-
sek o wycinkę i wiele sygna-
łów z prośbą o interwencję, 
musiał zwrócić się do za-
rządcy skarpy o interwen-
cję. Otrzymując opinię spe-
cjalistów z RZGW, Urząd 
Miejski wydał decyzję z 
pozwoleniem na wycinkę 
drzew, kierując się tym sa-
mym troską nie tylko o bez-
pieczeństwo mieszkańców 
ulicy 18 Stycznia, ale rów-
nież tych, którzy mieszka-
ją nad Bzurą w innych czę-
ściach miasta. (dw)

Wycinka drzew chroni skarpę Bzury

Karta Mieszkańca już czeka
By korzystać z tańszych biletów ZKM, 
parkowania czy basenu, wystarczy 
wyrobić w ratuszu Sochaczewską Kartę 
Mieszkańca. Wnioski pobrać można 
na parterze Urzędu Miasta w Biurze 
Obsługi Klienta. 
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WAŻNY TEMAT

Do 20 stycznia mieszkańcy 
Sochaczewa mogą zgłaszać 
chęć udziału w tegorocznej 
akcji usuwania eternitu z 
domów, garaży, przybudó-
wek i komórek. Na poważ-
ne dofi nansowanie mogą 
liczyć nie tylko osoby pry-
watne, ale też wspólnoty 
mieszkaniowe.

 
Kilka dni temu Wojewódzki 
Fundusz Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w Warsza-
wie ogłosił nabór wniosków do 
programu usuwania i uniesz-
kodliwianie azbestu z terenu 
województwa mazowieckiego. 
Fundusz nie przyjmuje indy-
widualnych podań, rozpatru-
je tylko zbiorcze wnioski przy-
gotowane przez urzędy miast i 
gmin. W Sochaczewie komple-
towaniem takiej listy zajmuje się 
Wydział Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Odpadami Komu-
nalnymi Urzędu Miejskiego.

Nabór wniosków rusza w 
WFOŚiGW 25 stycznia, zosta-
ło zatem mało czasu na zebranie 
dokumentów. W UM zaintere-
sowani powinni złożyć podanie, 
krótką informację o wyrobach 
zawierających azbest, ksero aktu 
notarialnego lub innego doku-
mentu potwierdzającego prawo 
własności do nieruchomości.

- W tym roku nabór wnio-
sków o dotację rusza wyjątko-
wo wcześnie, bo już pod koniec 
stycznia, dlatego i my się spieszy-
my z kompletowaniem listy osób 
zainteresowanych udziałem w 
akcji. Mamy już około dwudzie-
stu rodzin i czekamy na kolej-
ne. Jeśli będzie jakiś problem z 
wypełnieniem dokumentów, 
zapraszam do nas, do poko-
ju nr 42. Pracownicy pomogą w 
przygotowaniu wniosku, udzie-
lą wszelkich informacji – mówi 
Agnieszka Tomaszewska, na-
czelnik Wydziału Ochrony Śro-
dowiska i Gospodarki Odpada-
mi Komunalnymi UM.

Zgodnie z zasadami progra-
mu, tam gdzie właściciele do-

mów prywatnych sami poradzili 
sobie ze zdjęciem eternitu, ratusz 
pokryje koszty zabrania płyt z 
podwórka, ich transportu i bez-
piecznej utylizacji. Na posesjach, 
gdzie azbestowe płyty nadal leżą 
na dachach, ich usunięciem zaj-
mie się specjalistyczna fi rma wy-
brana przez ratusz w przetargu. 

- W ostatnich dwóch latach 
każda rodzina uczestnicząca w 
programie zaoszczędziła śred-
nio około 800 zł. Tyle do utyli-
zacji płyt dopłacił ratusz i Fun-
dusz Ochrony Środowiska. 
Niestety nie możemy fi nanso-
wać nowego pokrycia dacho-
wego. Koszty związane z jego 
wykonaniem musi wziąć na sie-
bie właściciel posesji – wyjaśnia 
Agnieszka Tomaszewska. 

W 2014 roku, także dzięki 
wsparciu Narodowego i Woje-
wódzkiego Funduszu Ochro-
ny Środowiska, do utylizacji 
zabrano aż 118 ton płyt eterni-
towych. Z budynków zdjęto 10 
ton eternitu, kolejne 108 ton już 
wcześniej usunięte z dachów 
odebrano od mieszkańców i 
przekazano wyspecjalizowanej 
fi rmie. Akcja objęła 57 posesji i 
kosztowała ponad 38 tys. zł.

W 2015 roku z terenu mia-
sta usunięto blisko 64 tony od-
padów azbestowych. Z da-
chów zdjęto prawie 18 ton płyt, 
a zmagazynowanego na tere-
nie działek eternitu unieszko-
dliwiono 46 ton. Azbest został 
usunięty z 29 posesji. Łącz-
ny koszt akcji to 25 tys. zł, przy 
czym 21,3 tys. wyłożyły Naro-
dowy i Wojewódzki Fundusz 
Ochrony Środowiska i Gospo-
darki Wodnej.

Akcja usuwania płyt trwa. 
Zainteresowani proszeni są o 
kontakt z Wydziałem Ochro-
ny Środowiska i Gospodarki 
Odpadami Komunalnymi UM 
(pok. 42, tel. 46 862-22-35 wew. 
397). Termin składania podań 
mija 20 stycznia! Pamiętajmy, 
że następna taka okazja będzie 
dopiero za rok.

Daniel Wachowski

Daniel Wachowski

daniel.wachowski@sochaczew.pl

Dotychczas każdy dy-
rektor musiał przyjąć do 
klasy I wszystkie dzieci 
mieszkające w granicach 
obwodu, a gdy zostawały 
wolne miejsca, sam mógł 
ustalić kryteria naboru 
uczniów z innych dzielnic 
lub nawet z innej gminy. 
I ten drugi element ulega 
zmianie. 

W tym roku dyrektor 
każdej szkoły podstawowej 
i gimnazjum, sporządzając 
listę pierwszoklasistów, bę-
dzie to robił dwuetapowo. 

- Najpierw przyjmie 
dzieci ze swojego obwo-
du, bo taki ma ustawowy 
obowiązek, a gdy zostaną 
pojedyncze, wolne miej-
sca w klasach, sięgnie po 
drugą listę kandydatów, 
tych spoza obwodu. Jeśli 
dziecko mieszka na tere-
nie Sochaczewa, ale w in-
nej dzielnicy lub na terenie 
sąsiedniej gminy, wtedy 
trzeba będzie zastosować 
kryteria przyjęte przez 
radnych – mówi Danuta 
Szewczyk-Kozłowska dy-
rektor Miejskiego Zespo-
łu Ekonomiczno-Admini-
stracyjnego.

Projekt uchwały w spra-
wie kryteriów naboru i wy-
kazu dokumentów, jakie 

trzeba przedstawić, by ko-
misja mogła przyznać do-
datkowe punkty, jest już 

gotowy i trafi ł do Socha-
czewskiej Rady Działalno-
ści Pożytku Publicznego. Po 

konsultacjach z organiza-
cjami pozarządowymi zo-
stanie przekazany radnym. 

28 lutego w dzielnicy Kar-
wowo odbędą się wybory 
uzupełniające do Rady Miej-
skiej. Po złożeniu mandatu 
przez Sylwestra Zdzieszyń-
skiego, trzeba na jego miej-
sce wybrać nowego radnego. 

4 stycznia Komisarz Wy-
borczy w Płocku powo-
łał siedmioosobową Miej-
ską Komisję Wyborczą w 
Sochaczewie nadzorującą 
przygotowania do wyborów, 

ich prawidłowy przebieg, 
sporządzającą ostatecz-
ny protokół z głosowania, 
ustalającą jego wyniki. W 
skład komisji weszli: Iwo-
na Małgorzata Elair, Alek-
sandra Gutowska zgłoszo-
na przez Komitet Wyborczy 
SLD, Beata Katarzyna Ko-
wara, Iwona Elżbieta Ma-
jorek zgłoszona przez Ko-
mitet Wyborczy Wyborców 
Stanisława Wachowskiego 
(wiceprzewodnicząca ko-

misji), Anna Zofi a Mikołaj-
czyk, Piotr Orzeszek (prze-
wodniczący komisji) i Zofi a 
Staniaszek.

Do 19 stycznia, do półno-
cy, Miejska Komisja Wybor-
cza czeka na zgłoszenia list 
kandydatów na radnych. Ko-
misja ma siedzibę w ratuszu, 
w pok. nr 45 na II piętrze. 
Z kolei do 29 stycznia bur-
mistrz czeka na zgłoszenia 
kandydatów do składu ob-
wodowej komisji wyborczej, 

obsługującej głosowanie w 
lokalu wyborczym. Najpóź-
niej 29 stycznia ratusz ogło-
si też, jakie są granice obwo-
du głosowania i gdzie należy 
się udać, by wziąć udział w 
wyborze nowego radnego dla 
dzielnicy Karwowo. Kolejna 
ważna data to 7 lutego, gdyż 
tylko do tego dnia można w 
ratuszu zgłaszać chęć głoso-
wania korespondencyjnego, 
w tym z użyciem nakładki w 
alfabecie Braille’a. (dw)

Z azbestem trzeba 
się pospieszyć

Za Bzurą wybory nowego radnego

Będą nowe kryteria 
przyjmowania do szkół
Posłowie zdecydowali, że to nie dyrektorzy szkół, ale radni mają ustalać kryteria naboru 
dzieci do szkół podstawowych oraz gimnazjów, gdy zainteresowani rozpoczęciem nauki 
w konkretnej placówce mieszkają poza jej obwodem. Projekt uchwały jest gotowy.

Za co przyznawane będą punkty?
Kryteria naboru do klas pierwszych szkół podstawowych:
 10 pkt – gdy dziecko mieszka poza obwodem szkoły, ale na terenie miasta,
 3 pkt – gdy dziecko uczęszczało do „zerówki” lub przedszkola znajdującego się w obwodzie szkoły,
 3 pkt – dziecko nie mieszka w Sochaczewie, ale jego rodzeństwo uczęszcza już do danej szkoły 
podstawowej,

 3 pkt - dziecko nie mieszka w Sochaczewie, ale dla rodziców lokalizacja szkoły jest korzystna ze 
względu na miejsce pracy,
 3 pkt - dziecko nie mieszka w Sochaczewie, wychowywane jest przez jednego rodzica,

 3 pkt - dziecko nie mieszka w Sochaczewie,, wychowuje się w rodzinie wielodzietnej.

Kryteria naboru do klas pierwszych gimnazjów:
 10 pkt - gdy dziecko mieszka poza obwodem szkoły, ale na terenie miasta,
 3 pkt – dziecko nie mieszka w Sochaczewie, ale jego rodzeństwo uczęszcza już do danego 
gimnazjum,

 3 pkt - dziecko nie mieszka w Sochaczewie, ale dla rodziców lokalizacja szkoły jest korzystna ze 
względu na miejsce pracy,
 3 pkt - dziecko nie mieszka w Sochaczewie, wychowywane jest przez jednego rodzica,

 3 pkt - dziecko nie mieszka w Sochaczewie,, wychowuje się w rodzinie wielodzietnej,
 10 pkt – za świadectwo ukończenia szkoły podstawowej z wyróżnieniem,
 6 pkt – za średnią ocen na świadectwie ukończenia szkoły podstawowej mniejszą niż 4,75 i nie 
niższą niż 4,0 oraz zachowanie nie niższe niż dobre,
 2 pkt – za średnią ocen na świadectwie ukończenia szkoły mniejszą niż 4,0 i nie niższą niż 3,5 oraz 
zachowanie nie niższe niż dobre.
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Udział w programie likwidacji eternitu można zgłaszać do 20 stycznia
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PROSTO Z RATUSZA

W przypadku ogłoszonych 
właśnie konkursów chodzi o 
dotacje na rozwój sportu, pro-
mocję zdrowego stylu życia, ak-
tywizację seniorów i osób nie-
pełnosprawnych, opiekę nad 
dziećmi z trudnych rodzin. Na 
składane przez organizacje po-
zarządowe oferty realizacji za-
dań z zakresu sportu, ratusz 
czeka do godz. 16.00, 29 stycz-
nia. Na oferty z zakresu po-
mocy społecznej i szeroko ro-
zumianej współpracy miasta z 
organizacjami pozarządowy-
mi UM czeka do godz. 16.00, 
4 lutego. Treść ogłoszeń, wzory 
wniosków, zasady podziału pie-
niędzy, stosowaną przy ocenie 
ofert punktację - zainteresowa-
ni znajdą w Biuletynie Informa-
cji Publicznej UM.

500.000 na sport
Pierwszy konkurs, dotyczący re-
alizacji zadań z zakresu sportu 
na terenie miasta, adresowany 
jest do stowarzyszeń sportowych 
i Uczniowskich Klubów Sporto-
wych zajmujących się promocją 
zdrowego stylu życia, rekreacją, 
sportem masowym uprawianym 
przez dzieci i młodzież oraz wy-
czynowo przez dorosłych. Oto 
proponowane kwoty wydatków 
w poszczególnych działach:

 tworzenie warunków 
sprzyjających rozwojowi te-
nisa stołowego. Kwota prze-
znaczona na zadanie – 40.000 
zł (w 2015 – 40.000 zł).

 tworzenie warunków 
sprzyjających rozwojowi 
rugby. Kwota przeznaczona 
na zadanie – 160.000 zł (w 
2015 - 160.000 zł)

 tworzenie warunków 
sprzyjających rozwojowi pił-
ki nożnej. Kwota przezna-
czona na zadanie – 160.000 
zł (w 2015 - 160.000 zł)

 tworzenie warun-
ków sprzyjających rozwojo-
wi judo. Kwota przeznaczo-
na na zadanie – 60.000 zł (w 
2015 - 60.000 zł)

 tworzenie warunków 
sprzyjających rozwojowi 
pływania. Kwota przezna-
czona na zadanie – 25.000 
zł (w 2015 – 25.000 zł)

 tworzenie warunków 
sprzyjających rozwojowi ko-
szykówki. Kwota przezna-
czona na zadanie – 15.000 zł 
(w 2015 – 15.000 zł)

 tworzenie warunków 
sprzyjających rozwojowi 
sportów walki i innych dys-
cyplin. Kwota przeznaczo-
na na zadanie – 40.000 zł (w 
2015 - 40.000 zł)

129.600 dla organizacji 
pozarządowych
Drugi konkurs adresowany 
jest do działających na tere-
nie miasta organizacji poza-
rządowych tj. stowarzyszeń 
i fundacji udzielających 
wsparcia dzieciom z niewy-
dolnych wychowawczo ro-

dzin, niepełnosprawnym, 
seniorom, zajmujących się 
promowaniem uzdolnio-
nych artystów. Tu zapropo-
nowany podział pieniędzy z 
budżetu miasta wygląda na-
stępująco:

 upowszechnianie kul-
tury fi zycznej wśród dzie-
ci, młodzieży, dorosłych: 
16.000 zł (w roku 2015 - 
16.000 zł)

 ochrona zdrowia - 
prowadzenie działań na 
rzecz osób niepełnospraw-
nych i ich rodzin: 5.000 zł 
(w roku 2015 - 5.000 zł)

 wspieranie inicjatyw i 
twórczych działań w zakre-
sie realizacji przedsięwzięć 
artystycznych i kultural-
nych: 18.500 zł (w roku 2015 
- 18.400 zł)

 wspieranie dzia-
łań w zakresie podtrzy-
mywania i upowszechnia-
nia tradycji patriotycznych 
i narodowych oraz tożsa-
mości lokalnej mieszkań-
ców: 10.100 zł (w roku 2015 
- 10.200 zł)

 prowadzenie działań 
na rzecz promocji zdrowe-
go stylu życia oraz poprawy 
jakości życia osób starszych: 
15.000 zł (w roku 2015 - 
15.000 zł)

 Prowadzenie i zapew-
nienie miejsc w placówkach 
oświatowo – wychowaw-
czych wsparcia dzienne-
go: 65.000 zł (w roku 2015 - 
72.000 zł.)

Do 25 stycznia organi-
zacje mogą zgłaszać kan-
dydatów do komisji oce-
niającej złożone oferty, 
dzielącej pieniądze pomię-
dzy poszczególne stowa-
rzyszenia. 

Dodajmy, że w lutym ratusz 
podzieli w konkursie 260.000 zł 
przeznaczone na walkę z alko-
holizmem i zjawiskiem narko-
manii. Będą to pieniądze m.in. 
na prowadzenie akcji i kam-
panii społecznych, wspieranie 
świetlic środowiskowych reali-
zujących programy profi lak-
tyczne, organizowanie zajęć 
sportowych dla dzieci i mło-
dzieży.

Krystynie Słubik
wieloletniemu pracownikowi 

Urzędu Miejskiego w Sochaczewie
słowa otuchy i szczere wyrazy 
współczucia z powodu śmierci

MAMY
przekazują 

Burmistrz Sochaczewa Piotr Osiecki
wraz z pracownikami 
Urzędu Miejskiego

Od stycznia zmieniły się 
stawki za odbiór śmieci, 
które teraz w Sochaczewie 
wynoszą 12,80 zł za odpa-
dy segregowane i 22 zł za 
zmieszane. To stawki mie-
sięczne od jednej osoby. 

Dobra wiadomość jest dla 
seniorów w wieku powyżej 
75 lat, którzy wyrobili w ra-
tuszu Sochaczewską Kartę 
Seniora 75+ oraz dla posia-
daczy Sochaczewskiej Kar-
ty Rodziny. Obydwie gru-
py zachowały prawo do 50 
procentowej ulgi w opłacie 

śmieciowej. Jeśli segregu-
ją odpadki miesięcznie pła-
cą tylko 6,40 od osoby. War-
to jednak pamiętać, że ulga 
przysługuje tylko wtedy, 
gdy seniorzy i duże rodzi-
ny regularnie płacą za śmie-
ci, przelewają należności z 
wyprzedzeniem, by weszły 
na konto najpóźniej piętna-
stego. 

Dotychczas opłaty wno-
siliśmy raz na trzy miesiące, 
natomiast teraz za śmieci 
należy rozliczać się co dwa 
miesiące, to jest do 15 lute-
go, 15 kwietnia, 15 czerwca.

Zachowali prawo do ulg

Pieniądze na sport i NGO
Burmistrz zdecydował o ogłoszeniu dwóch otwartych konkursów ofert, w których do podziału jest 
łącznie 630.000 zł. Po dotacje z kasy miasta mogą sięgnąć sochaczewskie kluby sportowe, UKS-y, 
stowarzyszenia i fundacje. To jednak nie koniec, bo jeszcze 260.000 zł ratusz podzieli w lutym, w trzecim 
konkursie, a pieniądze trafi ą do organizacji zajmujących się walką ze zjawiskiem alkoholizmu i narkomanii. 

NOWY KONSERWATOR OŚWIETLENIA ULICZNEGO
Urząd Miejski w Sochaczewie uprzejmie informuje, iż w wyniku przeprowadzonej procedury przetargowej 
wyłoniony został nowy konserwator oświetlenia ulicznego na terenie miasta Sochaczew świadczący swe 
usługi w latach 2016 - 2017. Nowym konserwatorem oświetlenia ulicznego została Firma Elektryczna 

Adam Adamski, Żyrardów, ul. Reymonta 29. 
W związku z tym od 1 stycznia 2016 roku wszystkie awarie oświetlenia należy zgłaszać pod następują-
cymi numerami telefonów: 
 698 -088-755 lub 606-663-186 – konserwator oświetlenia ulicznego (całodobowo)
 46 862-22-35 wewnętrzny 345 – Urząd Miejski w Sochaczewie, w dni robocze od 8.00 do 16.00

KONDOLENCJE

OGŁOSZENIE

Do końca wakacji potrwa 
remont parteru Urzędu 
Miasta. To kolejny etap mo-
dernizacji budynku.

Na razie budowlańcy zaj-
mują się pomieszczenia-
mi dawniej wykorzysty-
wanymi przez bibliotekę, 
gdzie docelowo ma się prze-
nieść Urząd Stanu Cywilne-
go. Ekipy wybiły oddzielne 

wejście do USC od strony 
skweru Solidarności, ukła-
dają glazurę w toaletach, 
wkrótce zajmą się wykoń-
czeniówką w przestronnej 
sali ślubów. To będzie jedy-
ne pomieszczenie na parte-
rze wyposażone w klima-
tyzację. Drugi etap robót, 
obejmujący hol i obecne 
Biuro Obsługi Klienta, ru-
szy w lutym. 

Na początek USC



519 stycznia 2016  nr 2 (1250)
SOCHACZEWSKA

NASZE SPRAWY

Maciej Frankowski

maciej.frankowski@sochaczew.pl

Od 1 stycznia autobusy 
ZKM nie kursują na liniach 
do miejscowości położo-
nych poza granicami mia-
sta: Czyste, Kuznocin, Kąty, 
Żuków i Mokas. Sytuacja ta 
jest wynikiem braku poro-
zumienia pomiędzy Gminą 
Sochaczew a Zakładem Ko-
munikacji Miejskiej. Wła-
dze gminy zdecydowały się 
nie podpisywać umowy z 
miejskim przewoźnikiem 
na 2016 rok, tworząc tym 
samym poważny wyłom we 
współpracy samorządowej. 
Zamiast tego zleciły świad-
czenie usług komercyjnej 
fi rmie. Gmina powołuje się 
na rachunek ekonomiczny.

Ratusz twierdzi, że dzia-
łanie to jest niekorzystne, 
ponieważ powoduje odpływ 
publicznych środków bez 
żadnych korzyści dla miesz-
kańców. Choć nie wszyscy 
interesują się budżetem sa-
morządów, to każdy jednak 
może się zdenerwować, gdy 
w mroźny, zimowy pora-
nek czeka na autobus, który 
ostatecznie przejedzie mu 
koło nosa, nie zatrzymując 
się na przystanku.

Nie zatrzymuje się, 
bo jest przepełniony
Już pierwszego dnia poja-
wiły się głosy niezadowole-
nia płynące od pasażerów 
korzystających z usług pry-
watnego przewoźnika ob-
sługującego gminę. Pojazdy 
często bywają przepełnione 
i zdarza się, że w ogóle nie 
zatrzymują się na przystan-
kach obsługiwanej linii. 

- Mieszkam w Kątach i 
dojeżdżam codziennie ko-
munikacją publiczną do 
pracy w centrum Sochacze-
wa. Już pierwszego dnia się 
rozczarowałem usługami 
nowego przewoźnika. Cze-
kałem na autobus w ponie-
działkowy ranek 4 stycz-
nia. Przejechał jeden, który 
się nie zatrzymał. Razem z 
innymi osobami oczekują-
cymi na przystanku, moc-
no się zirytowałem. Po kil-
ku minutach przejeżdżał 

następny autobus i sytu-
acja się powtórzyła. Dobrze, 
że chwilę później zauważył 
mnie jadący samochodem 
znajomy, który zabrał mnie 
do miasta – powiedział nam 
mieszkający pod Sochacze-
wem pasażer. 

Jak twierdzi dyrek-
tor ZKM, Krzysztof Siecz-
kowski, komunikacja miej-
ska jest bardziej elastyczna, 
ponieważ nie obowiązują 
jej przepisy wymagane od 
przewoźników komercyj-
nych, co ma duże znaczenia 
przy ustalaniu rozkładu jaz-
dy zgodnie z rzeczywistymi 
potrzebami mieszkańców.  

- Co dwa lata badamy 
przepływ pasażerów na po-
szczególnych liniach. Dzię-
ki temu wiemy, z jaką czę-
stotliwością i jak pojemne 
autobusy wypuszczać w 
trasy o danej porze dnia. 
Wszystkie pojazdy wypo-
sażone są w GPS i monito-
ring, co umożliwia na bieżą-
co śledzenie pokonywanej 
trasy, a także odtwarzanie 
zdarzeń wewnątrz auto-
busu. Zapewnia to bezpie-
czeństwo pasażerom i kie-
rowcom, a także pozwala 
na kontrole rzetelności wy-
konywanej usługi. Krótko 
mówiąc, nie do pomyślenia 
byłoby, żeby kierowca nie 
zatrzymał się na przystan-
ku i nie zabrał pasażerów – 
mówi dyrektor ZKM.

Odmowa poprzez 
przemilczenie
Różnica zdań między gmi-
ną a ZKM dotyczy pienię-
dzy, a konkretnie stawki od 
tak zwanego wozokilometra. 
Jest to dopłata do przewo-
zu pokrywana przez gminę, 
gdzie podstawą jest śred-
ni koszt za przejechany ki-
lometr (taki sam dla każdej 
gminy i miasta) pomniejszo-
ny o przychody ze sprzeda-
nych biletów. Kwoty te róż-
nią się w zależności od liczby 
kilometrów przejechanych 
po terenie gminy, co wynika 
z rozkładu jazdy, oraz liczby 
podróżujących pasażerów.

- Gdy trasy są krótkie i 
korzysta z nich wielu po-
dróżnych kupujących bi-

lety, tam dopłata jest niż-
sza. Trasy biegnące przez 
teren gminy Sochaczew nie 
były ani krótkie, ani szcze-
gólnie oblegane. Te wszyst-
kie czynniki złożyły się na 
wysokość proponowanej 
przez nas stawki – tłumaczy 
Krzysztof Sieczkowski.

Proponowana przez 
ZKM dopłata wynosiła 4,26 
zł i była ona korzystniej-
sza niż w latach 2013, 2014 i 
2015. Mimo to władze gmi-
ny Sochaczew kilka miesię-
cy temu zadeklarowały kwo-
tę 3,20 zł i nie były skłonne 
do żadnych ustępstw w ca-
łym, ponad półrocznym 
okresie negocjacji. ZKM 
wysuwał różne propozy-
cje, dzięki którym obniżył 
koszty świadczonych usług. 
Między innymi zapropono-
wał połączenie linii nr 8 i 9, 
aby tabor pokonywał o 11,8 
tys. km mniej, co dałoby w 
skali roku ponad 113 tys. zł 
oszczędności. Gmina nie 
przyjęła tej oferty.

ZKM świadczy usłu-
gi ościennym gminom po 
kosztach własnych. Mia-
sto nie zarabia na woże-
niu pasażerów z sąsiednich 
samorządów. Taka forma 
współpracy, jak do tej pory, 
sprawdzała się, choć w mie-
ście od lat słychać głosy, że 
każdy samorząd powinien 
sam zadbać o swoich miesz-
kańców. Gdyby zatem przy-

jęto warunki stawiane przez 
gminę, to na każdym prze-
jechanym po jej terenie ki-
lometrze ratusz traciłby po-
nad złotówkę, co w sumie 
dałoby stratę blisko 100 tys. 
zł, którą zmuszeni byliby 
pokryć mieszkańcy Socha-
czewa.

O ostateczną decyzję, czy 
gmina będzie korzystać z 
usług miejskiego przewoźni-
ka, dyrektor ZKM prosił na 
początku października i po-
nownie w listopadzie, jednak 
na żadne z pism nie otrzy-
mał odpowiedzi. Tymcza-
sem wójt ogłosił przetarg na 
obsługę transportową gminy 
w 2016 roku. Wpłynęła jed-
na oferta. Należy dodać, że 
autobusy obecnie obsługu-
jącego gminę przewoźnika 
jeździły już wcześniej na tej 
samej linii. Pod tym wzglę-
dem nic się nie zmieniło. Nie 
otrzymywały jednak za swo-
ją działalność komercyjną 
pieniędzy z gminnej kasy.

- Też nie do końca je-
stem zadowolony z obec-
nego rozwiązania. Nie mo-
gliśmy jednak pozostawić 
mieszkańców bez połącze-
nia autobusowego z mia-
stem – powiedział nam wójt 
gminy Sochaczew, Miro-
sław Orliński. - Współpra-
ca z Zakładem Komunika-
cji Miejskiej jak do tej pory 
układała się bardzo dobrze. 
Umowa z prywatnym ope-

ratorem obowiązuje nas do 
końca 2016 roku. Mam na-
dzieję, że w najbliższym 
czasie uda nam się powró-
cić do rozmów z ZKM, co 
pozwoli w przyszłych latach 
kontynuować współpracę – 
komentuje wójt.

Skorzystali 
mieszkańcy miasta
W związku z zaistniałą sy-
tuacją, najbardziej odczu-
walna dla klientów ZKM 
jest gruntowna zmiana roz-
kładu jazdy autobusów, któ-
ra nastąpiła od 1 stycznia. 
Kilka linii zmieniło trasę. 

Przykładem są popularne 3 
i 3a, które nie jeżdżą już w 
stronę Energomontażu. Za-
miast tego, w dzielnicy Bo-
ryszew wprowadzono linię 
nr 7. Nie ma jednak tego złe-
go, co by na dobre nie wy-
szło. Autobusy przejeżdżają 
w sumie tyle samo kilome-
trów co wcześniej, a bio-
rąc pod uwagę wyłączenie 
z rozkładu jazdy większo-
ści połączeń z gminą Socha-
czew, częstotliwość ich kur-
sowania po terenie miasta 
znacząco się zwiększyła.

Pomimo braku porozu-
mienia miasto zdecydowa-
ło się nie likwidować także 
niektórych linii przejeżdża-
jących przez teren gminy 
Sochaczew. Aby turyści 
mogli dojechać z miasta do 
Domu Urodzenia Frydery-
ka Chopina, w rozkładzie 
pozostało połączenie ob-
sługujące Żelazową Wolę. 
Nie zmieniła się także tra-
sa łącząca miasto z dzielni-
cą Chodaków, przebiegająca 
przez most na Pisi, Gawłów, 
Karwowo do szpitala powia-
towego. Mieszkańcy gmin 
Nowa Sucha i Brochów rów-
nież będą mieli zapewniony 
transport z Sochaczewa do 
swoich domów. Wójtowie 
tych gmin odnowili współ-
prace w 2016 roku i są za-
dowoleni ze świadczonych 
przez ZKM usług.

Komunikacyjne nieporozumienie?
Od stycznia obowiązuje nowy rozkład jazdy komunikacji miejskiej. Oprócz zmian w godzinach kursowania autobusów, zmianie uległo też coś bardziej 
istotnego. ZKM nie obsługuje już gminy Sochaczew, która zrezygnowała ze świadczonych przez miejskiego przewoźnika usług. 

Ktokolwiek widział
Policja poszukuje świadków dwóch zdarzeń drogowych 
z udziałem rowerzystów. Do jednego z nich doszło 15, 
do drugiego 28 grudnia zeszłego roku.

 KPP Poszukuje świadków zdarzenia drogowego z 15 
grudnia 2015 roku z godziny 9.30. Do zdarzenia doszło 
na wysokości bloku nr 35 przy ul. Kochanowskiego. 
Sprawca wyjeżdżając z parkingu mieszczącego się przy 
blokach potrącił rowerzystkę. Zatrzymał się na chwilę, 
po czym odjechał z miejsca zdarzenia. Mężczyzna 
kierował białym pojazdem typu pickup. 

 KPP poszukuje świadków wypadku drogowego, jaki 
miał miejsce 28 grudnia 2015 roku około godziny 16.25 
w Sochaczewie na ul. 600 lecia. W jego trakcie doszło 
do potrącenia rowerzysty. Sprawca, wykonując manewr 
wyprzedzania, prawym lusterkiem potrącił rowerzystę 
jadącego w kierunku sklepu Kaufl and, a następnie 
odjechał pozostawiając poszkodowanego leżącego na 
jezdni. Policja dysponuje lusterkiem od pojazdu sprawcy 
(najprawdopodobniej marki Toyota), które urwało się w 
wyniku uderzenia w rowerzystę. (s)
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Które z ubiegłorocznych 
wydarzeń uznałby Pan za 
najważniejsze, mające naj-
większe znaczenie dla na-
szej małej ojczyzny?
Gdybym miał wybrać jedno, by-
łaby to modernizacja ulicy Sta-
szica. Mamy w centrum miasta 
kolejną, kompleksowo przebu-
dowaną drogę z pięknym oświe-
tleniem, ścieżką rowerową, wy-
mienioną całą infrastrukturą 
podziemną. Wyremontowano 
jedną z najważniejszych arte-
rii miasta, wykorzystywaną nie 
tylko przez mieszkańców So-
chaczewa, ale całego powiatu. 
Co więcej, inwestycja potwier-
dziła bardzo dobre zjawisko, do 
tej pory niespotykane w naszym 
powiecie. To wzorowa współ-
praca samorządu powiatowego 
i miejskiego. W poprzedniej ka-
dencji Staszica urosła do symbo-
lu braku tej współpracy. Okazu-
je się jednak, że można. Nowa 
pani starosta zupełnie inaczej 
patrzy na samorząd, jest otwarta 
na rozmowy i już planujemy ko-
lejne projekty drogowe. W 2016 
roku razem przebudujemy część 
ulicy Płockiej, między placem 
Kościuszki a ulicą Gawłowską, 
wyremontujemy też most. Wo-
jewoda podjął decyzję o przy-
znaniu miastu 3 mln zł dotacji 
na ten cel, przy czym wartość 
całej inwestycji to ok. 6 mln. W 
tegorocznym budżecie powiat 
odłożył też pieniądze na projekt 
przebudowy ul. Trojanowskiej 
i ma moją deklarację, że pomo-
żemy w jej naprawie. Znowu bę-
dziemy wspólnie zwracali się o 
środki zewnętrzne i mam na-
dzieję, że Trojanowska zmieni 
się nie do poznania w 2017 roku. 

Na całej długości? To pra-
wie 2,8 km.
Tak, na całej długości, od skrzy-
żowania z ulicą Staszica aż do 
granic miasta. Będzie nowa na-
wierzchnia, ścieżka rowerowa 
łącząca się z tą wybudowaną w 
ulicy Staszica, chodniki. Wybie-

gamy z panią starostą jeszcze da-
lej i chcielibyśmy zmodernizo-
wać kilka ulic łączących centrum 
z Boryszewem. Rozmawialiśmy 
o ulicy 15 Sierpnia na odcinku 
od obwodnicy do Liceum Ogól-
nokształcącego, o Licealnej, To-
warowej, Sienkiewicza i Księcia 
Janusza, czyli drogach znajdują-
cych się bezpośrednio przy dwor-
cu PKP. W 2017 roku ma powstać 
dokumentacja projektowa, a pra-
ce w terenie to 2018 rok. Mam 
świadomość, że wybiegamy w 
planach kilka lat do przodu, ale w 
samorządzie tak trzeba. 

Wróćmy do 2015 roku. 
Podczas grudniowej sesji 
mówił Pan, że na fi niszu są 
rozmowy dotyczące dotacji 
na zabezpieczenie osuwi-
ska przy ul. Traugutta. 
Przez kilka miesięcy przekony-
waliśmy Narodowy Fundusz 
Ochrony Środowiska i Gospodar-
ki Wodnej, że samorząd sam nie 
udźwignie tak ogromnego projek-
tu. Tuż przed świętami z sukcesem 
zakończyliśmy negocjacje i mamy 
obiecane 10 mln dotacji na wzmoc-
nienie osuwiska. Dokumentacja 
jest przygotowana, wniosek został 
złożony, umowę z NFOŚ zawrze-
my w tym roku, być może jeszcze w 
styczniu. Gdy dostaniemy pienią-
dze, prace na skarpie przeprowa-

dzimy w dwóch kolejnych latach. 
Warto podkreślić, że jak do tej pory 
na dokumentację ani roboty w te-
renie miasto nie wyłożyło złotów-
ki ze swego budżetu, wszystko fi -
nansuje Narodowy Fundusz. Przy 
okazji warto powiedzieć, że Wo-
jewódzki Inspektor Nadzoru Bu-
dowlanego nałożył na Regionalny 
Zarząd Gospodarki Wodnej, czy-
li zarządcę skarpy przy ul. Kolejo-
wej, obowiązek wykonania umoc-
nienia brzegów Bzury. RZGW ma 
zabezpieczyć tamtejsze osuwisko. 
Mam nadzieję, że RZGW nie bę-
dzie się od tej decyzji odwoływał i 
jak tylko warunki atmosferyczne 
pozwolą, przystąpi do prac. Czeka 
na to ratusz, ale najbardziej czekają 
mieszkańcy ulicy Kolejowej. 

Chodaków czeka też na 
dwie obiecane inwestycje – 
remont hali sportowej i ocie-
plenie gmachu Sochaczew-
skiego Centrum Kultury. 
I wszystko w tych sprawach idzie w 
dobrym kierunku. Zadania są za-
pisane w budżecie, dokumentacja 
techniczna powstała w minionym 
roku, a do końca stycznia złożymy 
wniosek o dotację na te prace. 

Chodaków zmienia się 
z roku na rok, także za 
sprawą Sochaczewskiego 
Budżetu Obywatelskiego.

W II edycji SBO zwyciężył remont 
Zespołu Szkół. Przeprowadzony la-
tem 2015 roku i placówka zaczęła 
być modernizowana nie tylko z ze-
wnątrz, ale i od środka. Ponad mi-
lion złotych wydaliśmy na wymia-
nę instalacji wewnętrznych oraz 
ułożenie kostki na tyłach gmachu. 
W III edycji SBO wygrało pięć pro-
jektów, w tym budowa plaży miej-
skiej z pomostem dla kajaków nad 
Bzurą i powstanie boiska przy 
Szkole Podstawowej nr 2. Budżet 
obywatelski, podobnie jak pięć sys-
temów zniżek opisanych w naszych 
Kartach Rodziny, Seniora, Daw-
cy Krwi, Mieszkańca i Weterana. 
Wszystkie one mają głębszy sens 
i cel. Wierzę, że takie programy i 
projekty sprawią, że coraz mocniej 
będziemy się utożsamiać z mia-
stem, z naszą małą ojczyzną, a jak 
ważne jest bycie wspólnotą, poka-
zało „Podwórko Nivea”. Mieszkań-
cy murem stanęli za swoim wnio-
skiem i mamy efekt. Podwórko 
przy ul. Żwirki i Wigury służy dzie-
ciom kolejny miesiąc, a my może-
my być dumni, że w głosowaniu 
zajęliśmy II miejsce w kraju. Oka-
zało się, że razem możemy dużo. 
Warto też wspomnieć, że w 2015 r. 
podjęliśmy decyzję o wspólnej wal-
ce o środki unijne. Do partnerstwa 
„Mazowiecka Dolina Bzury” przy-
stąpiło miasto, powiat, gminy Mło-
dzieszyn, Nowa Sucha, Brochów i 

Sochaczew. Razem możemy mo-
dernizować najważniejsze drogi, 
budować ścieżki rowerowe, ciekawą 
ofertę i bazę turystyczną. Miasto w 
ramach „Doliny…” chce  m.in. zre-
witalizować tereny nad Bzurą, udo-
stępnić je mieszkańcom do wypo-
czynku, ożywić tę część miasta. 
Mam na myśli nowy amfi teatr, wi-
downię, bulwary nad rzeką, chod-
niki, przystań kajakową. 

Wylicza Pan inwestycje, 
projekty drogowe, budow-
lane, ale znaczącym ele-
mentem pracy samorządu 
jest człowiek, edukacja, po-
moc rodzinie…
Oczywiście i w tych dziedzinach 
także wiele się wydarzyło. 1 stycz-
nia ruszył nowy program Socha-
czewska Karta Mieszkańca, ad-
resowany do każdego, kto jest 
członkiem naszej wspólnoty i tu 
rozlicza się z podatków. Karta to 
system ulg i zniżek z jakich można 
skorzystać np. na pływalni, w auto-
busie ZKM czy w strefi e płatnego 
parkowania. Karta ma podkreślić, 
że doceniamy każdego, kto dokła-
da się do utrzymania miejskiej in-
frastruktury. Z przykładowych 10 
złotych podatku dochodowego, a 
ten płaci każdy zatrudniony, nie-
mal 4 złote wracają do kasy mia-
sta i to my, sochaczewianie, w naj-
większym stopniu składamy się na 
oświatę, drogi, kulturę, wspólnie 
dotujemy basen, biblioteki i komu-
nikację miejską. 

Drugi nowy program to So-
chaczew Honorowym Daw-
com Krwi. 
Jest to program doceniający ludzi 
ratujących życie innych, czynią-
cych to nie dla pieniędzy, ale z po-
trzeby serca, anonimowo, honoro-
wo. Program ruszył 1 stycznia. W 
tym przypadku zniżki i ulgi, jakie 
zaproponowałem, a radni miasta 
jednogłośnie je poparli, sięgają na-
wet 100 procent. Dawcy z najwięk-
szą ilością oddanej krwi mogą np. 
za darmo jeździć autobusami i za 
darmo wchodzić na nasz basen. 

O Sochaczewską Kartę 
Mieszkańca można się sta-
rać od kilkunastu dni. To 
najbardziej otwarty i po-
wszechny ze wszystkich 
pięciu programów.
To prawda i nie ukrywam, że je-
stem bardzo ciekawy, ile tych 
kart wydamy w ciągu pierwsze-
go roku, jak zostanie odebrany 
nowy system ulg. Patrząc na za-
interesowanie kartami dużej ro-
dziny czy kartą seniora, mam po-
wód do optymizmu. 

W tej dziedzinie zapewne 
tak, ale mniej optymistycz-
nie mieszkańcy patrzą np. 
na drogi osiedlowe. W trak-
cie Pana jesiennego cyklu 
ośmiu spotkań z mieszkań-
cami utwardzenie uliczek 
przewijało się cały czas.
To fakt, bo stan dróg, jaki zasta-
łem pięć lat temu, pozostawiał, 
delikatnie mówiąc, wiele do ży-
czenia i stąd pomysł wdrożenia 
programu „Drogi zamiast błota”. 
Od 2011 roku utwardziliśmy nie-
mal 50 km miejskich ulic, także 
tych czekających na asfalt od kil-
ku dekad. W 2016 roku program 
będzie kontynuowany, by do koń-
ca obecnej kadencji zamknąć te-
mat dróg i zapewnić mieszkań-
com dogodne dojście i dojazd do 
domów oraz działających tam ro-
dzinnych fi rm. 

Od 2015 roku w ramach 
„Dróg…” ratusz remontuje 
też chodniki. 
Wymieniamy chodniki, a tam 
gdzie można powstają zatoczki 
parkingowe. Ostatnio kilka sta-
nowisk powstało przy ul. Toruń-
skiej. Nie jest to łatwe, bo głów-
ne ulice na terenie miasta, w tym 
Wyszogrodzka, Chodakowska, 
Chopina, al. 600-lecia, Piłsud-
skiego, Żyrardowska, 15 Sierp-
nia na odcinku od obwodnicy 
do Malesina, to drogi wojewódz-
kie pozostające pod opieką Ma-
zowieckiego Zarządu Dróg. Na 
razie marszałek zapowiada prze-

Stawiam na współpracę 
lokalnych samorządów
Jaki był 2015 rok dla sochaczewskiego samorządu? Z jednej strony żyliśmy cenami śmieci, z drugiej jednak udało się przebudować 
ulicę Staszica, zająć II miejsce w kraju wygrywając  Podwórko NIVEA, zdobyć 10 mln na umocnienie skarpy Bzury oraz 3 mln na 
remont ul. Płockiej i mostu. O minionym roku i planach na kolejne, z burmistrzem Piotrem Osieckim rozmawia Daniel Wachowski.
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budowę rond, chce w 2016 za-
jąć się mostem na Pisi, ale mam 
nadzieję, że w latach 2017-2018 
samorząd wojewódzki życzli-
wiej spojrzy na stan swoich ulic i 
chodników. Ostatnio rozmawia-
łem na ten temat z radnym woje-
wódzkim Adamem Orlińskim. 
Zapewniał, że zabiega, aby środ-
ki na ten cel zostały zabezpieczo-
ne w budżecie samorządu woje-
wódzkiego.

Skoro mówimy o samorzą-
dzie wojewódzkim, to w rę-
kach marszałka pozosta-
je sprawa naszych śmieci. 
Chodzi o przypisania mia-
sta do tańszej instalacji od-
bierającej odpady z Socha-
czewa lub wyrażenie zgody 
na wożenie śmieci do woje-
wództwa łódzkiego. Zapa-
dły już jakieś decyzje?
Na razie nie, choć zwracaliśmy 
się o to do marszałka już jesienią. 
Ostatnio powtórzyliśmy twarde 
dane, zgłaszając uwagi do two-
rzonego właśnie wojewódzkiego 
planu gospodarowania odpada-
mi. W minionym roku problem 
ze śmieciami, monopolem na 
tym rynku, dał nam się we zna-
ki. Nie trzeba być prorokiem, by 
przewidzeć, że tak to się skończy. 
Zanim reforma śmieciowa we-
szła w życie, samorządy zwracały 
uwagę, że ustawa jest nieszczęśli-
wie napisana, nie rozwiązuje pro-
blemów, śmieci cały czas są w la-
sach, a ich wywóz kosztuje coraz 
więcej, zarówno samorządy, jak i 
mieszkańców. Mam nadzieję, że 
nowy Sejm i rząd zmienią te nie-
mądre, nieracjonalne zapisy. Dziś 
nasze śmieci musimy wozić 60 
km do Płońska, na najdroższe w 
regionie wysypisko. Nie mamy 
wyboru. System śmieciowy wte-
dy będzie dobrze działał, jeśli bę-
dzie akceptowany społecznie, a 
będzie akceptowany, gdy cena 
stanie się rozsądna. Dziś ceny nie 
proponuje, ale dyktuje oferent. Sa-
morządy nie mają żadnego wpły-
wu na stawki i, przy jednej fi rmie 
startującej w przetargu, muszą ją 
zaakceptować. Mieszkańcy za-
czynają myśleć, jak zaoszczędzić 
i mamy to, co mamy. Lasy wcale 
nie stały się czyste. 

I po raz pierwszy od lat 
samorząd zapisał w bu-
dżecie dopłatę do syste-
mu śmieciowego. 
Nie było innego wyjścia, bo za-
miast 12,80 zł osoba segregują-
ca płaciłaby 15 zł miesięcznie. 
Niestety będzie to nas koszto-
wało milion złotych. Chcę jed-
nak zaznaczyć, że wydatki mia-
sta są pod ścisłą kontrolą. W 2016 

mniej wydamy, niż wpłynie na 
konto miasta, bo drugi rok z rzę-
du w budżecie od razu zapisali-
śmy nadwyżkę, którą przezna-
czamy na spłatę wcześniejszych 
zobowiązań. O ponad 2 mln zł 
obniżymy zadłużenie samorzą-
du i dzięki temu szerzej otwo-
rzymy sobie drzwi do środków z 
nowego budżetu UE. Wspólnota 
nigdy nie daje 100 procent dota-
cji, zawsze trzeba pokazać wkład 
własny, a przy projektach za kil-
kanaście milionów może to być 
kwota nawet 2-4 mln. 

Ostatnio Zakład Wodocią-
gów i Kanalizacji rozbudo-
wał swoją sieć sanitarną i 
koszty niemal w połowie 
pokrył z dotacji programu 
Infrastruktura i Środowisko.
To właśnie doskonały przykład 
wykorzystania wsparcia unijne-
go. Spółka za prawie 4 mln po-
łożyła na osiedlu za wiaduktem 
ponad 2,5 km rur, a za wypra-
cowane oszczędności zakupiła 
specjalistyczną kamerę do mo-
nitoringu kanałów, pozwalają-
cą wykrywać awarie. Ponad 300 
osób może teraz za odbiór ście-
ków płacić nawet o kilkadzie-
siąt procent taniej, bo nieczysto-
ści nie trafi ą już do oczyszczalni 
PKP, lecz do naszej, miejskiej, 
gdzie ceny są znacznie niższe. 
Inwestycję nadzorował prezes 
ZWiK Artur Michalski, który w 
spółce rozpoczął pracę w maju, 
lecz niestety w ostatnich dniach 
rozstał się z nami. Niestety dla 
spółki, bo mieliśmy fachowca 
znającego doskonale tę branżę, 
człowieka o dużym potencjale 
menadżerskim. W grudniu Ar-
tur Michalski wygrał konkurs 
na stanowisko wiceprezesa Na-
rodowego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wod-
nej i trudno oczekiwać, by od-
rzucił taki awans zawodowy. 

Nie da się pominąć jeszcze 
jednej sprawy. Gmina So-
chaczew i ZKM nie porozu-
miały się w sprawie obsługi 
linii autobusowych wycho-
dzących poza miasto.
Dla mnie decyzja o zerwaniu 
współpracy przez gminę Socha-
czew z Zakładem Komunikacji 
Miejskiej była pewnym zgrzy-
tem. Ktoś przeliczył dobre rela-
cje na złotówki, a trzeba wprost 
powiedzieć, że nasz samorząd 
przez wiele lat dokładał do tej 
współpracy. Pieniądze od wójta 
za kursy ZKM wykonywane po 
obszarze gminy nie pokrywały 
wszystkich kosztów. Pamiętaj-
my, że nie tylko komunikacja, 
ake też ośrodki kultury, kluby 

sportowe, basen, muzeum, a na-
wet miejskie przedszkola, gdy 
pozostają nam wolne miejsca, 
są dostępne dla każdego miesz-
kańca ziemi sochaczewskiej. A 
przecież każda z tych instytu-
cji jest dotowana z kasy miasta. 
Szkoda, że władze gminy podję-
ły decyzję o zakończeniu współ-
pracy z ZKM zważywszy, że na 
identycznych zasadach działa-
my z gminą Brochów i Nowa 
Sucha, a obydwie podpisały po-
rozumienie z ZKM na 2016 rok. 
Czy tak ma wyglądać współpra-
ca samorządów? Miasto nadal 
wykazuje dobrą wolę. Utrzy-
maliśmy kursy do Żelazowej 
Woli oraz przez Żuków do Szpi-
tala Powiatowego. To 40 tys. km 
rocznie po terenie gminy.

Gmina opiera się na pro-
stym rachunku ekono-
micznym. Nowy przewoź-
nik wozi pasażerów taniej. 
ZKM przedstawił gminie bar-
dzo korzystną ofertę, licząc 
stawkę za jeden przejecha-
ny kilometr tylko po kosz-
tach, bez grosza zysku. Propo-
zycje ZKM dla Nowej Suchej, 
Brochowa i gminy Sochaczew 
różnią się, to fakt, ale inna jest 
sprzedaż biletów na trasie So-
chaczew – Zosin, Sochaczew – 
Kozłów i zupełnie inna na tra-
sie PKP – Chodaków. Gmina 
Sochaczew, wybierając PKS, 
pewnie zaoszczędzi, ale czy za-
pewni swoim mieszkańcom 
ten sam poziom usług? Już te-
raz słyszymy, że przepełnione 
autobusy PKS nie zatrzymują 
się na przystankach.

Gmina przystąpiła jed-
nak wraz z miastem oraz 
Nową Suchą i Brochowem 
do projektu transportowe-
go. Jesienią ogłoszono, że 
cztery samorządy chcą ra-
zem złożyć unijny wniosek 
o pieniądze na zakup auto-
busów. 
We wrześniu spotkaliśmy się z 
wójtami w ratuszu i podpisali-
śmy list intencyjny. Kolejnym 
krokiem miało być podjęcie sto-
sownych uchwał przez radę mia-
sta i rady gmin. Trzech partne-
rów uporało się z tym w kilka 
tygodni, bo jak najszybciej na-
leży opracować dokumentację 
i wniosek o środki unijne. Tyl-
ko gmina Sochaczew zwlekała z 
decyzją do 16 grudnia. Dla mnie 
ten projekt jest bardzo ważny, bo 
w budżecie UE i mazowieckim 
Regionalnym Programie Ope-
racyjnym są pieniądze na eko-
logiczny transport publiczny. A 
czas gra tu decydującą rolę. 

Za nami piąty sezon programu 
„Drogi zamiast błota”, prowa-
dzonego przez Urząd Miejski. 
Pogoda w tym roku sprzyjała, 
dzięki czemu utwardzonych zo-
stało prawie 6 km dróg osiedlo-
wych w naszym mieście. Koszt 
prac to ponad 2 mln zł. Nie jest 
to wygórowana cena, jeśli weź-
miemy pod uwagę, jak wielu 
ludzi dzięki programowi nie 
grzęźnie już w błocie.

Od początku funkcjonowania 
wdrożonego w 2011 roku progra-
mu „Drogi zamiast błota” miasto 
poprawiło nawierzchnię 196 ulic o 
łącznej długości prawie 50 km. Dla 
zobrazowania, jest to odległość z 
Sochaczewa do centrum Warsza-
wy. Jak podkreślali sami mieszkań-
cy na spotkaniach z burmistrzem 
Piotrem Osieckim, program zna-
cząco poprawił komfort życia w 
mieście.

Prace trwały 
niemal cały rok
Podobnie jak w ubiegłych latach, za 
realizację zadania odpowiedzial-
na była fi rma PRIMA z Karwowa 
koło Sochaczewa. Prace w ramach 
programu „Drogi zamiast błota”, 
ze względu na lekką zimę, ruszyły 
już w marcu zeszłego roku. Dzięki 
temu udało się utwardzić prawie 6 
km dróg, mimo że początkowo za-
kładano 5 km. 

Program działa w oparciu o 
kilka założeń. Prace prowadzone 
są równomiernie we wszystkich 
dzielnicach, co pozwala uniknąć 
faworyzowania którejkolwiek czę-
ści miasta. Do programu kwali-
fi kują się tylko drogi uzbrojone w 
sieć kanalizacyjną, dzięki czemu 
nie występują sytuacje zrywania 
niedawno położonego asfaltu.

Jak wyjaśnia Dariusz Dobro-
wolski, to właśnie przyłączenie 
do miejskiej sieci sanitarnej jest 
głównym czynnikiem, który wa-
runkuje wpisanie danej ulicy do 
harmonogramu.

– Zrozumienie mieszkańców 
w tej kwestii jest bardzo duże. Nie-
którzy nawet starają się naciskać na 
sąsiadów, aby wykonali przyłącza 
kanalizacyjne, bo tylko wtedy zo-
stanie wylany asfalt. Jest to szcze-
gólnie istotne na wąskich ulicach, 
bowiem późniejszego wykonania 
przyłącza nie da się zrealizować bez 
naruszenia nawierzchni znajdują-
cej się przy krawędziach jezdni – 
tłumaczy wiceburmistrz.

W 2015 roku utwardzone zo-
stały ulice: Podgórna, Wyzwo-
lenia, Wiśniowa, Chłodna, Zie-
leńcza, Lazurowa, Porzeczkowa, 
Toruńska, Chełmońskiego, Chło-
pickiego, Koralowa, Perłowa, 
Głogowa, Kampinoska, Chod-
kiewicza, Rejtana, Małachow-
skiego, Leśmiana, Konopnickiej, 
Lema. Poza tym 480 metrów uli-
cy Korczaka i łączniki przy ulicy 
15 Sierpnia.

Powstały też chodniki
Podział materiałów odzyskanych 
przy przebudowie powiatowej 
ulicy Staszica – kostki brukowej 
i sfrezowanego asfaltu – został 
ustalony między dwoma głów-
nymi inwestorami – Starostwem 
Powiatowym i Urzędem Mia-
sta, który wspomógł to przed-
sięwzięcie kwotą ponad dwóch 
milionów złotych. Należy przy-
pomnieć, że w latach 1997-1998, 
gdy kładziono kostkę brukową 
na Staszica, zarządcą tej ulicy był 
jeszcze samorząd miejski. Suro-
wiec powrócił zatem do właści-
ciela.

Odzyskana kostka została 
zinwentaryzowana, ułożona na 
paletach i przewieziona na plac 
przy ul. Okrężnej. Łącznie uda-
ło się uzyskać 5525 mkw. kost-
ki. Jak powiedział nam naczel-
nik Wiesław Kowala z Wydziału 
Infrastruktury Miejskiej, tra-
fi a ona przede wszystkim na od-
cinki, które do tej pory wyłożo-
ne były płytami. Dzięki temu na 
nowo został ułożony chodnik 
przy ul. Chełmońskiego, gdzie 
trafi ło aż 700 mkw. kostki, Dy-
wizjonu 303 – 300 mkw., Dą-
browskiego, Niemcewicza i Ku-
socińskiego przy Urzędzie Pracy, 
a także część chodnika przy ul. 
Wojska Polskiego. W planach 
jest również stworzenie zatoki do 

parkowania przy ul. Niemcewi-
cza. We współpracy z powiatem 
chodnik został ułożony w ciągu 
ulic Łąkowej i Młynarskiej, gdzie 
trafi ło 620 mkw. kostki.

W dyspozycji miasta pozo-
staje jeszcze 2840 mkw. budulca 
odzyskanego z ul. Staszica. Będzie 
on systematycznie wykorzysty-
wany do poprawy stanu socha-
czewskich chodników.

W tym roku 
5 mln na drogi
– Nie zapominamy o drogach 
osiedlowych. W 2015 roku utwar-
dziliśmy kosztem ponad 2 mln  zł 
sześć km ulic, w tym pięć km as-
faltem. Podobnie będzie w 2016. 
Dzięki dobrej pogodzie, jeszcze w 
grudniu zeszłego roku, oddaliśmy 
do użytku wyremontowaną ul. 
Toruńską, a przyszłoroczny pro-
gram „Drogi zamiast błota” za-
czniemy od ulicy Mieszka I – de-
klaruje burmistrz Piotr Osiecki. 

Decyzja o tym, które dro-
gi, poza Mieszka I, obejmie pro-
gram, zapadnie wiosną tego 
roku. 

Jak już jednak wiadomo, pro-
gram nie wyczerpuje w tym roku 
wydatków Sochaczewa na stan 
dróg. Przesądzony jest już choćby 
kompleksowy remont ok. 850 m 
ulicy Płockiej, naprawa konstruk-
cji mostu, wykonanie prawoskrę-
tu z ul. Płockiej w Gawłowską, 
wymiana nawierzchni asfalto-
wej na całej długości, utworzenie 
ścieżki rowerowej i montaż styli-
zowanego oświetlenia. Na to za-
danie o łącznej wartości 6 mln zł 
ratusz otrzyma 3 mln dofi nanso-
wania z rządowego „Programu 
rozwoju infrastruktury drogowej 
na lata 2016-2019”, powiat dołoży 
ze swego budżetu 300 tys., a mia-
sto 2,7 mln.

Sebastian Stępień

Prawie 50 km dróg 
zamiast błota

W 2015 r. nową nawierzchnię zyskała choćby ul. Podgórna
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W 2016 roku do kasy ratusza 
ma wpłynąć 116,4 mln zł, nato-
miast wydatki będą niższe o 2,1 
mln i wyniosą 114,3 mln. War-
to zauważyć, że mimo zawiro-
wań w światowej gospodarce, 
mających wpływ także na kon-
dycję samorządów, sochaczew-
ski budżet ma się dobrze. W 
latach 2012-2014 nasze docho-
dy wzrosły z 97,4 mln do 115,7 
mln złotych, czyli o niemal 19 
procent. Dodatkowo w 2015 i 
2016 roku burmistrz nie zapla-
nował żadnych kredytów, by w 
ciągu tych dwóch lat przezna-
czyć łącznie 4 mln zł na spłatę 
starych zobowiązań i obniżenie 
wskaźnika zadłużenia miasta. 
Co więcej, w wieloletniej pro-
gnozie fi nansowej uchwalonej 
przez radnych zapisano, że w 
najbliższych kilku latach ratusz 
nie będzie brał kredytów i po-
życzek.

Patrząc na tak ogromne 
kwoty warto sprawdzić, na co 
idą te pieniądze, bo przecież to 
nasz, samorządowy budżet i 
każdy z nas dokłada się do nie-
go na różne sposoby. 

• 46,5 mln zł - utrzyma-
nie przedszkoli, zerówek, szkół 
podstawowych i gimnazjów; 
działalność stołówek, dowoże-
nie uczniów do szkół, dokształ-
canie nauczycieli, punkt me-
todyków, budowa boiska przy 
Szkole Podstawowej nr 2, do-
tacje dla prywatnych placówek 
edukacyjnych. 

• 17,5 mln zł - zasiłki stałe, 
okresowe i pielęgnacyjne; do-
datki mieszkaniowe, rehabili-
tacyjne i na rozpoczęcie roku 
szkolnego; dożywianie ubo-
gich, pomoc w naturze, opieka 
nad niepełnosprawnymi, fun-
dusz alimentacyjny, świadcze-
nia rodzinne, „becikowe”, pie-
cza zastępcza, koszty pobytu 
podopiecznych w domach po-
mocy społecznej, zapewnienie 
schronienia i noclegów dla osób 
bezdomnych.

• 11,9 mln zł - Urząd Miej-
ski, Rada Miasta, zadania zle-
cone przez wojewodę, w tym 
sprawne działanie USC, pro-
mocja miasta (koncerty, im-
prezy, współpraca z miastami 
bliźniaczymi), dokończenie re-
montu parteru ratusza.

• 9,6 mln zł - gospodar-
ka odpadami produkowanymi 

w naszych domach, utrzymanie 
Punktu Selektywnego Zbierania 
Odpadów, zakup kompostowni-
ków, unieszkodliwianie eternitu, 
oczyszczanie miasta, konserwa-
cja kanalizacji deszczowej, utrzy-
manie zieleni, prowadzenie schro-
niska dla zwierząt, oświetlenie 
uliczne, utrzymanie ogródków 
jordanowskich, zabezpieczenie 
osuwiska przy ul. Traugutta, bu-
dowa deszczówki w ul. Kolejowej.

• 6,9 mln zł - utrzymanie i 
remonty mieszkań komunal-
nych, rozbiórki budynków, ada-

ptacja pomieszczeń na lokale 
socjalne i pomieszczenia tym-
czasowe, fundusz remontowy 
dla wspólnot mieszkaniowych. 

• 6,8 mln zł - funkcjono-
wanie komunikacji miejskiej, 
utrzymanie i remonty dróg, re-
mont części ul. Płockiej i mostu 
na Bzurze.

• 4,1 mln zł - działalność 
Centrum Kultury, bibliotek, 
muzeum, opieka nad zabytka-
mi, organizacja imprez kultu-
ralnych, termomodernizacja 
budynku SCK przy ul. Chopina 

101, rewitalizacja terenów nad 
Utratą w Chodakowie.

• 3,5 mln zł - działalność 
basenu, lodowiska, hal i boisk 
sportowych, organizacja im-
prez sportowych, stypendia i 
nagrody za wybitne osiągnię-
cia sportowe, dotacje dla klu-
bów i UKS-ów, remont hali 
przy ul. Chopina, oświetle-
nie i nawodnienie boiska w 
Chodakowie, budowa plaży 
miejskiej z pomostem do cu-
mowania kajaków przy przy-
stani nad Bzurą.

• 1,8 mln zł - bieżące działa-
nie żłobka, kontynuacja projek-
tów unijnych, koszty funkcjo-
nowania Sochaczewskiej Karty 
Seniora, Karty Rodziny, Karty 
Mieszkańca, programów So-
chaczew Weteranom i Socha-
czew Honorowym Dawcom 
Krwi.

• 1,65 mln zł - działalność 
świetlic szkolnych i przedszkol-
nych, stypendia burmistrza dla 
uzdolnionych uczniów, stypen-
dia socjalne.

• 926 tys. zł - opracowa-
nie planów zagospodarowania 
przestrzennego, utrzymanie 
cmentarza miejskiego,  opieka 
nad grobami na cmentarzach 
wojskowych.

• 758 tys. zł - darmowe 
szczepienia dla seniorów i ba-
dania profi laktyczne miesz-
kańców, przeciwdziałanie nar-
komanii i alkoholizmowi, 
wspieranie świetlic środowisko-
wych, wyjazdy szkoleniowo–
wypoczynkowe w ramach akcji 
LATO, zajęcia sportowe, dota-
cje dla stowarzyszeń zajmują-
cych się promocją zdrowia. 

• 373 tys. zł - obrona cy-
wilna, bieżące funkcjonowanie 
monitoringu wizyjnego miasta.

BURMISTRZ MIASTA SOCHACZEW
ogłasza

II przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż nieruchomości gruntowej na podstawie Uchwały Rady 
Miejskiej w Sochaczewie Nr XXVII/279/12 z dnia 11.12.2012 r.

Lp. Nr ewidencyjny 
nieruchomości

Oznaczenie w 
księdze wieczystej 

KW Nr

Po-
wierzch-
nia w ha

Położenie 
nierucho-

mości 
przy ul.

Opis 
nierucho-

mości

Przeznaczenie w planie 
miejscowym

Postąpie-
nie na 

przetargu

Wadium Cena 
wywoławcza 

(brutto)

1 2 3 4 5 6 7 8 9 10

1. 1729 PL1O/00044761/6 0,0418 Profi lowa Działka 
niezabudo-
wana 

Brak planu.
W studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania 
przestrzennego:strefa 
zabudowy mieszkaniowej 
jednorodzinnej

200zł 1 000zł 19 400zł

Przetarg odbędzie się w dniu 23.02.2016 r. o godz. 10.00 (sala konferencyjna, I piętro) w siedzibie Urzędu 
Miejskiego w Sochaczewie, ul. 1 Maja 16. Wadium należy wpłacić do dnia 20.02.2016 r. na konto sum depozy-
towych Gminy Miasta Sochaczew: Bank PeKaO S.A. I Oddział Sochaczew Nr 23 1240 1822 1111 0000 0719 8469. 
Wadium ulega przepadkowi, gdy osoba która przetarg wygrała, uchyla się od podpisania aktu notarialnego. 
Przed przystąpieniem do przetargu należy zapoznać się z regulaminem oraz warunkami przetargu, o których 
informacji udziela Wydział Mienia i Nadzoru Właścicielskiego Urzędu Miejskiego w Sochaczewie, ul. 1 Maja 16, 
IV piętro, pokój 519, tel. (46) 862 - 22 - 35 wew. 331. 
Gmina Miasto Sochaczew nie wykonuje prac związanych ze wskazaniem granic działek w terenie.

Burmistrz Miasta Sochaczew

OGŁOSZENIE

Na co idą nasze podatki
W grudniu sochaczewska rada zatwierdziła plan dochodów i wydatków miasta na 2016 rok. Głównymi źródłami dochodów 
będą podatek dochodowy od osób fi zycznych, zapewniający wpływy na poziomie 32 mln zł, oraz lokalny podatek 
od nieruchomości z 23 mln wpływu. Oświata i pomoc społeczna pochłoną 56 proc. budżetu.

Kolejny raz dofi nansowa-
nie na działalność żłobków, 
klubów dziecięcych i opie-
kunów dziennych  można 
uzyskać w ramach progra-
mu „Maluch 2016”. 

Program „Maluch” jest ele-
mentem polityki prorodzin-
nej rządu. Ma wspierać rodzi-
nę w opiece nad dziećmi do 
lat 3. Wnioski składać mogą 
gminy, organizacje pozarzą-
dowe, przedsiębiorcy, a tak-
że uczelnie. W tym roku na 
realizację programu wojewo-
da przeznaczył 151 mln zło-
tych. Będzie on realizowany 
w trzech modułach. Pierwszy 
jest skierowany do gmin i do-
tyczy tworzenia oraz utrzy-
mania nowych miejsc opie-
ki nad najmłodszymi. Środki 
z drugiego zostaną przezna-
czone na utrzymanie już ist-

niejących placówek, tak-
że tych prywatnych. Trzeci 
moduł skierowany jest do 
uczelni. Fundusze z tej czę-
ści zostaną przeznaczone na 
tworzenie i utrzymanie no-
wych miejsc opieki.

Oferty w formie papiero-
wej należy nadsyłać listem po-
leconym z dopiskiem „Ofer-
ta na konkurs MALUCH 
2016” lub złożyć osobiście w 
Wydziale Polityki Społecz-
nej Mazowieckiego Urzędu 
Wojewódzkiego (ul. Czernia-
kowska 44). Zgłaszać można 
je również w w formie elek-
tronicznej na adres: wps@ma-
zowieckie.pl. (w temacie nale-
ży wpisać: „Oferta MALUCH 
2016 – moduł 1, 2 lub 3 - na-
zwa gminy - skrócona nazwa 
podmiotu lub uczelni”). Ter-
min składania ofert w 1 i 3 
module upływa 1 lutego. 

151 mln zł na opiekę nad dziećmi
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Od kilkunastu lat w Polsce 
coraz częściej posługujemy 
się terminem ,,przemoc w ro-
dzinie” lub nieco łagodniej-
szym ,,przemoc domowa”.  
Ale co to dokładnie oznacza, 
pytamy Marzenę Zydlewską, 
odpowiedzialną w MOPS za 
promocję projektu.

- W Krajowym Progra-
mie Przeciwdziałanie Prze-
mocy w Rodzinie przyjęto 
następującą defi nicję tego 
zjawiska: przemoc domo-
wa, zwana też przemocą w 
rodzinie, jest to zamierzone 
i wykorzystujące przewa-
gę sił działanie, skierowane 
przeciw członkowi rodziny, 
które narusza prawa i dobra 
osobiste powodujące cier-
pienie i szkody. Przemoc 
domowa może mieć wiele 
twarzy: przemoc rodziców 
wobec dziecka, przemoc 
wobec partnera w związku, 
przemoc wobec osób star-
szych. Najczęściej przyjmu-
je ona formę fi zyczną, niosą-
cą ryzyko uszkodzenia ciała 
czy zdrowia. Wielokrotnie 
mamy również do czynie-
nia z przemocą psychiczną, 
trudną do udowodnienia, 
niszczącą poczucie własnej 
wartości i godności. Przeja-
wia się ona poprzez zastra-
szanie, wykorzystywanie 
emocjonalne, manipulowa-
nie poczuciem winy – wy-
mienia Marzena Zydlewska. 

Coraz częściej mówi się 
także o przemocy seksual-
nej, ekonomicznej i zanie-
dbywaniu.  Do niedawna, 
mimo że zjawiska te istnia-

ły, nie określano ich jako 
przemoc. 

- To prawda. Tymczasem 
przemoc seksualna wystę-
puje wspólnie z fi zycznym 
i psychicznym znęcaniem 
się, groźbami użycia siły, 
emocjonalnym szantażem. 
Przemoc ekonomiczną ro-
zumiemy jako odbiera-
nie zarobionych pieniędzy, 
uniemożliwianie podjęcia 
pracy zawodowej, niezaspo-
kajanie podstawowych po-
trzeb rodziny itp. Z kolei za-
niedbywanie to, najogólniej 
mówiąc, uniemożliwienie 
zaspokojenia potrzeb jed-
nostce od nas zależnej – wy-
jaśnia Marzena Zydlewska.   

Projekt ,,Sochaczew Prze-
ciw Przemocy” skierowany 
był głównie do osób uwikła-
nych w przemoc i zagrożo-
nych tym zjawiskiem oraz do 

wszystkich zawodowo zwią-
zanych z  przeciwdziałaniem 
przemocy w rodzinie. Jed-
nakże wielowymiarowość 
problematyki oraz główny cel 
projektu, skoncentrowany na 
podejmowaniu działań profi -
laktycznych w tym zakresie,  
powoduje, iż  zadanie to  jest 
dedykowane szerokiej spo-
łeczności naszego miasta. W 
dalszym ciągu jednym z naj-
istotniejszych elementów sys-
temu pomocowego, skiero-
wanego na przeciwdziałanie 
przemocy, jest edukowanie i 
budowanie wśród ludzi świa-
domości na tematy związane 
z tym zjawiskiem.

Marzena Zydlewska przy-
pomina, że nadal pokutuje 
wiele stereotypów i mitów do-
tyczących przemocy. Utrud-
niają one wyjście z tego zaklę-
tego kręgu. 

- Jakże często słyszymy 
takie sformułowania, jak: 
,,brudy pierze się we wła-
snym domu”, ,,zły to ptak 
co własne gniazdo kala”. 
Tymczasem nie wolno za-
pominać, że przemoc jest  
przestępstwem i nic jej nie 
usprawiedliwia. Pocieszają-
ce jest to, że w ciągu ostat-
nich lat daje się zauważyć 
zmiany w tym zakresie. Jed-
nym z sygnałów stale pod-
noszącej się świadomości 
społecznej na temat prze-
mocy jest rosnąca liczba 
zgłaszanych przypadków – 
twierdzi Marzena Zydlew-
ska.

Doświadczanie przemo-
cy domowej jest trudnym i 
złożonym problemem i naj-
częściej do wyjścia z niej 
potrzebna jest pomoc in-
nych. Z takiego założenia 

wychodzi również MOPS. 
Utworzone w trakcie re-
alizacji projektu Centrum 
Przeciwdziałania Przemocy 
stanowi miejsce, w którym 
można skorzystać ze spe-
cjalistycznego poradnictwa 
oraz terapii. Zainteresowani 
otrzymują pomoc w formie 
indywidualnych konsulta-
cji z psychologiem, prawni-
kiem, pracownikiem socjal-
nym, policjantem, doradcą 
rodzinnym, konsultantem 
ds. przeciwdziałania prze-
mocy w rodzinie, psycho-
terapeutą ds. uzależnień. 
Pomoc psychologiczna, so-
cjalna oraz praca z inny-
mi specjalistami może być 
bardzo pomocna na drodze 
wychodzenia z przemocy. Z 
kolei pomoc prawna pozwa-
la postawić granice prawne 
sprawcy.  

- W trakcie trwania 
projektu prowadzone były 
spotkania o charakterze 
samopomocowym i edu-
kacyjnym. Uczestnictwo w 
grupie osób doświadczają-
cych podobnych problemów 
może w znacznym stopniu 
pogłębić integrację. Stano-
wi źródło cennych informa-
cji na temat radzenia sobie 
z przemocą, zwłaszcza jeśli 
przekazuje je osoba, która 
sama przez to przechodziła 
– wyjaśnia dyrektor MOPS 
Zofi a Berent.

W ramach projektu 
funkcjonowała także gru-
pa dla dzieci i młodzieży. 
Dla nich MOPS przygoto-
wał zajęcia profi laktyczne  
w formie warsztatów. Te-
maty spotkań dotyczyły 
m.in. techniki asertywności, 

umiejętności  radzenia sobie 
z sytuacjami trudnymi, stre-
sem.

Oddzielny program or-
ganizatorzy przygotowali dla 
sprawców przemocy. Mieli 
oni możliwość skorzystania 
z indywidualnych  konsulta-
cji z psychologiem. 

- W  aspekcie psycholo-
gicznym przemoc jest zja-
wiskiem wyuczonym, za-
tem należy podjąć pracę, 
która doprowadzi do od-
uczenia się reagowania 
przemocą. Celem tych za-
jęć było wskazanie uczest-
nikom sposobów radzenia 
sobie ze złością, frustracją, 
stresem, agresją i nabywa-
nia zdolności do kontrolo-
wania swoich reakcji – opo-
wiada Marzena Zydlewska.

Dla grup zawodowo 
związanych z przeciwdzia-
łaniem przemocy, czyli pra-
cowników socjalnych, służ-
by zdrowia, oświaty, MOPS 
zorganizował warsztaty. Pro-
gram szkoleń służył podno-
szeniu kompetencji tychże 
osób w rozpoznawaniu sy-
tuacji przemocowych, sku-
tecznej pracy z rodziną  do-
świadczającą przemocy oraz  
w zakresie procedury ,,Nie-
bieskiej Karty”.

Wszyscy zainteresowa-
ni formami pracy Centrum 
Przeciwdziałania Przemo-
cy mogą się kontaktować z  
zastępcą przewodniczące-
go Zespołu Interdyscypli-
narnego, Damianem Wa-
silewskim, pod nr tel. 46 
863 14 81 wew. 17 (Miej-
ski Ośrodek Pomocy Spo-
łecznej w Sochaczewie, al. 
600-lecia 90).

Bezpieczeństwo młodzieży  
to priorytetowy temat dla 
dyrekcji i nauczycieli ZSO 
w Sochaczewie. Dlatego też 
nasza szkoła przystąpiła 
do Rządowego  Programu 
„Bezpieczna+”. 

W ostatnich tygodniach 
odbył się cykl szkoleń dla 

nauczycieli i rodziców do-
tyczący zagrożeń zwią-
zanych z  uzależnieniem 
dzieci i młodzieży, bezpie-
czeństwa w internecie i za-
grożeń w cyberprzestrze-
ni, jak  również procedur 
reagowania w sytuacjach 
kryzysowych. Ponadto 
uczniowie liceum i gim-

nazjum uczestniczyli w 
warsztatach profilaktycz-
nych, prowadzonych przez 
trenera z Centrum Działań 
Profilaktycznych, obejrze-
li spektakl, którego pro-
blematyka obejmowała nie 
tylko bezpieczne korzysta-
nie z Internetu, ale również 
z telefonów komórkowych. 

Aktorzy teatru „Moralitet” 
zachęcali do  ostrożności, 
rozsądku i asertywności 
w kontaktach nawiązywa-
nych w sieci. 

Niezwykle ciekawe było 
poszerzenie działań profi -
laktycznych o próbę rozpo-
znania zagrożeń w środowi-
sku miejskim – na terenie 

Sochaczewa. Do gry miej-
skiej pt. „Bezpieczeństwo 
dzieci i młodzieży - roz-
poznanie lokalnych zagro-
żeń” zaprosiliśmy uczniów 
z okolicznych gimnazjów. 
Dodatkowo, pod kierun-
kiem pana Jana Grobel-
skiego, młodzież ćwiczy-
ła umiejętność udzielania 

pierwszej pomocy.  Z bar-
dzo dużym zainteresowa-
niem spotkały się warsztaty 
„O tym, jak niszczą dopa-
lacze”. Szkolna społeczność 
wzięła też  udział w integra-
cyjnym pikniku rodzinnym 
pt. „Bawmy się razem”. 

Bogusława Górnicka

Program „Bezpieczna+” w ZSO im. Fryderyka Chopina

Wyzwolić się z przemocy
Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w Sochaczewie zakończył realizację projektu „Sochaczew Przeciw Przemocy”. W ramach zadania, 
w siedzibie MOPS, powstało Centrum Przeciwdziałania Przemocy. Mogą z niego korzystać wszyscy mieszkańcy miasta.
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Ulica została przebudowana na 
pełnym 1732-metrowym od-
cinku, od skrzyżowania z ul. 
Warszawską do al. 600-lecia i 
Trojanowskiej. Przedsięwzięcie 
rozpoczęło się 18 maja ubiegłe-
go roku i zostało ukończone tuż 
przed świętami Bożego Naro-
dzenia. Inwestycja mogła ruszyć 
dzięki dobrej współpracy samo-
rządów miejskiego i powiatowe-
go oraz dzięki dofi nansowaniu 
wojewody. Kluczowym elemen-
tem dla realizacji zadania było 
bowiem pozyskanie dotacji w 
wysokości 2,48 mln zł z budżetu 
państwa w ramach „Narodowe-
go Programu Przebudowy Dróg 
Lokalnych”. Wkład własny po-
wiatu wyniósł milion złotych. 
Resztę pieniędzy dołożył Urząd 
Miejski w Sochaczewie.

Miasto dało 
ponad trzy miliony
Chociaż ulica Staszica jest cią-
giem komunikacyjnym zarzą-
dzanym przez powiat, to naj-
większy wkład fi nansowy w jej 
przebudowę wniósł samorząd 
miejski. Ratusz dołożył w su-
mie do przedsięwzięcia ponad 
trzy miliony złotych. Pamię-
tać należy, że inwestycja obej-
mowała nie tylko modernizację 
nawierzchni jezdni. Ogromna 
część zadania polegała na kapi-
talnej przebudowie  infrastruk-
tury wodociągowej, kanaliza-
cyjnej, telekomunikacyjnej czy 
elektrycznej. Stąd niejedno-
krotnie na terenie budowy pra-
ce były prowadzone przez kilku 
niezależnych wykonawców.

Na sesji rady miejskiej 2 lutego 
2015 roku radni podjęli uchwałę o 
pomocy fi nansowej dla samorzą-
du powiatowego na przebudowę 
ul. Staszica. Były to dwa miliony 
złotych. Kolejne środki na ten cel 
zostały zabezpieczone w budżecie 
na sesji rady miejskiej 20 marca. 
Wówczas radni przyznali pół mi-
liona złotych na wymianę oświe-
tlenia. Za te pieniądze postawiono 

57 nowych słupów – 41 tradycyj-
nych i 16 ozdobnych. Te ostatnie 
zamontowano na odcinku od ul. 
Warszawskiej do ul. Pokoju. Na-
stępną „transzą” z budżetu mia-
sta były środki na wymianę infra-
struktury wodno-kanalizacyjnej. 
Zadaniem tym zajął się socha-
czewski Zakład Wodociągów i 
Kanalizacji, a kosztowało ono bli-
sko 800 tys. zł. 

Wstęga przecięta
Ruch na Staszica przywrócono 
przed świętami Bożego Naro-
dzenia. Symboliczne otwarcie 
miało jednak miejsce we wto-
rek 5 stycznia przed komendą 
Państwowej Straży Pożarnej 
w Sochaczewie. Uroczystego 
przecięcia wstęgi dokonali: bur-
mistrz Piotr Osiecki; zastępca 
burmistrza Dariusz Dobrowol-
ski; wicestarosta Tadeusz Głu-
chowski; przewodniczący rady 
powiatu Andrzej Kierzkowski; 
dyrektor Powiatowego Zarządu 
Dróg, Małgorzata Dębowska; 
członek zarządu powiatu Anna 
Ulicka; inspektor nadzorują-
cy inwestycję Dariusz Zieliński; 
kierownik Oddziału Inwestycji 
Drogowych w Mazowieckim 
Urzędzie Wojewódzkim, An-
drzej Zych oraz proboszcz pa-
rafi i pw. św. Wawrzyńca Piotr 
Żądło, który poświęcił zmoder-
nizowaną ulicę.

Przedstawiciele władz samo-
rządowych zapowiadali jedno-
cześnie, że to nie koniec współ-
pracy. W tym roku szykuje się 
kolejna duża, warta sześć milio-
nów złotych, inwestycja dotyczą-
ca poprawy infrastruktury dro-
gowej na terenie miasta.

- Podczas realizacji tego 
przedsięwzięcia powstała 
inna, niematerialna wartość 
współpracy pomiędzy dwo-
ma sochaczewskimi samo-
rządami. Kolejnym krokiem 
będzie zaplanowana na ten 
rok modernizacja mostu na 
Bzurze i dróg dojazdowych 
do ulic Warszawskiej i Płoc-
kiej. Zadanie to będzie rów-
nież realizowane przy wspar-
ciu środków pozostających w 
dyspozycji wojewody mazo-
wieckiego – zapewniał bur-
mistrz Piotr Osiecki.

O tym, jak wymagająca 
była to inwestycja, mówił z ko-
lei wicestarosta Tadeusz Głu-
chowski. 

- Zakończyliśmy jedną z 
najtrudniejszych inwestycji po-
wiatowych. Na budowie prze-
bywało czasem jednocześnie 
pięć - siedem ekip, ich dzia-
łania należało w odpowiedni 
sposób skoordynować. Odby-
ło się to dzięki dobrej współ-
pracy naszych samorządów, a 
w szczególności urzędników 
dbających o prawidłowy prze-
bieg inwestycji. Otwarcie zmo-
dernizowanej ulicy Staszica jest 
bardzo ważne dla mieszkań-
ców Sochaczewa, ale i całego 
powiatu. Wiemy, że przez lata 
mieszkańcy o tę przebudowę 
usilnie zabiegali – komentował 
Tadeusz Głuchowski.

Nie tylko asfalt
Głównym wykonawcą robót 
drogowych była fi rma Stra-
bag Sp. z o.o. z Pruszkowa. 
Ogólny zakres prac obejmo-
wał nie tylko nakładkę asfal-

tową i chodniki, ale również 
zjazdy do przylegających do 
ulicy posesji. Powstało ich 
100 - dwa o nawierzchni bi-
tumicznej i 98 z kostki bru-
kowej. Wykonanych zostało 
także osiem skrzyżowań (w 
tym odtworzenie nawierzch-
ni ul. Toruńskiej). Szerokość 
jezdni jest zmienna. Wyno-
si ona od 6,10 m do 9,54 m. 
Podobnie jest z chodnika-
mi, których szerokość mieści 
się w przedziale od 1,5 m do 
5,4 m. Ścieżka rowerowa, bę-
dąca jednocześnie elemen-
tem ciągu pieszo-rowerowe-
go, ma długość 1655 metrów 
i szerokość 1,5 m.

Dla kierowców samocho-
dów zbudowano trzy zato-
ki postojowe z 35 miejscami 
parkingowymi. Przebudowa-
no także trzy zatoki autobuso-
we o łącznej powierzchni 305 
mkw. Na ulicy Staszica znaj-
duje się w sumie 140 studzie-
nek (87 wpustowych, 52 wła-
zowych i jedna zintegrowana). 
Postawiono 128 pionowych 
znaków drogowych. Oznako-
wanie poziome jezdni zajmu-
je łącznie powierzchnię ponad 
830 mkw., przy czym obejmu-
je ono 15 przejść dla pieszych 
oraz jedną linię przystan-
kową. Ponadto przy dwóch 
przejściach przez pasy zain-
stalowano nową sygnalizację 
świetlną z zasilaniem solar-
nym. Dla zachowania bezpie-
czeństwa zamontowano ba-
rierki ochronne o łącznej 
długości prawie 500 metrów 
oraz pięć słupków blokują-
cych.

To była wymagająca 
wspólna inwestycja
Jej przebudowa trwała siedem miesięcy i kosztowała ponad sześć milionów złotych. 
Największa inwestycja 2015 roku w Sochaczewie dobiegła końca. We wtorek 
5 stycznia nastąpiło ofi cjalne otwarcie zmodernizowanej, powiatowej ulicy Staszica. 

Odpowiadając na liczne zapy-
tania mieszkańców powiatu so-
chaczewskiego, informujemy, 
iż osoby, które chcą uzyskać 
paszport, proszone są o zała-
twienie formalności w Tereno-
wym Punkcie Paszportowym w 
Ożarowie Mazowieckim. 

Mieści się on w budynku Sta-
rostwa Powiatowego w Ożaro-
wie Mazowieckim przy ul. Po-
znańskiej 129/133, wejście A, 
parter, pok. nr 12 i jest czynny: 
w poniedziałki w godz. 9.00 - 
16.30, zaś od wtorku do piątku 
w godz. 8.00 - 15.30. 

Wszelkie informacje pod nr 
tel. (022) 733 72 16.

W Terenowym Punkcie 
Paszportowym obsługiwani są 
interesanci w zakresie: przyj-
mowania wniosków paszpor-

towych, wniosków o wpisanie 
zaproszenia cudzoziemca do 
ewidencji zaproszeń, odbioru 
paszportów, a także odbioru za-
proszeń.

Jednocześnie informujemy, 
że z dniem 17 stycznia 2013 r. 
weszła w życie nowelizacja usta-
wy o dokumentach paszporto-
wych. Najważniejsza zmiana 
przepisów dotycząca „odmiej-
scowienia” wydawania pasz-
portów i paszportów tymcza-
sowych w kraju i za granicą 
umożliwia ubieganie się o wy-
danie dokumentu paszpor-
towego w dowolnym organie 
paszportowym na terenie całe-
go kraju i za granicą, niezależ-
nie od miejsca zamieszkania/
zameldowania.

Starostwo Powiatowe 

w Sochaczewie

Po paszport jedziemy do 
Ożarowa Mazowieckiego

W środę, 27 stycznia o godz. 
11.30 w sali konferencyjnej 
Starostwa Powiatowego roz-
pocznie się konferencja skie-
rowana do przedstawicieli 
szkół i placówek oświatowych. 
Aby wziąć w niej udział należy 
do 22 stycznia zarejestrować 
się na wskazanej stronie in-
ternetowej.

O istocie, ofercie i zasadach or-
ganizowania oraz prowadze-
nia wspomagania w roku 2016 
szkół, placówek oświatowych w 
powiecie sochaczewskim będą 
mówić przedstawiciele Porad-
ni Psychologiczno-Pedagogicz-
nej w Sochaczewie, Pedagogicz-
nej Biblioteki Wojewódzkiej 
im. KEN w Warszawie fi lia So-
chaczew oraz Mazowieckie-
go Samorządowego Centrum 

Doskonalenia Nauczycieli – 
wydział w Warszawie. 

Do udziału w konferencji or-
ganizatorzy zapraszają dyrekto-
rów i nauczycieli wszystkich szkół 
z terenu powiatu sochaczewskie-
go, placówek oświatowych oraz 
przedstawicieli samorządów 
gminnych, którzy zajmują się 
kwestiami edukacji i oświaty. 

Aby wziąć udział w kon-
ferencji należy dokonać zgło-
szenia na stronie internetowej 
www.warszawa.mscdn.pl/ka-
talog-szkolen obszar: diagno-
za i ewaluacja, numer realiza-
cji: 6196. Rejestrować należy się 
w dniach 15-22 stycznia 2016 r.

Konferencja rozpocznie 
się o godz. 11.30 (rejestracja od 
godz. 11.00), zaś jej zakończenie 
organizatorzy przewidują ok. 
13.30. Zachęcamy do udziału.

Porozmawiają 
o wspomaganiu szkół

INFORMACJA
Na podstawie art. 35, pkt 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku 

o gospodarce nieruchomościami informuję, iż na tablicy ogłoszeń w siedzibie 
Urzędu Miejskiego w Sochaczewie wywieszone zostały Zarządzenia Burmistrza 

Miasta Sochaczew w sprawie: 
1. ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonych do oddania 
w użytkowanie
Nr 279a/15 z dnia 22.12.2015 r. (działka gruntu nr 1750/1 położona 
przy ul. Moniuszki)

2. ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonych do zbycia
Nr 2/16 z dnia 12.01.2016 r. (działka gruntu nr 629 położona 
przy ul. gen. Skotnickiego)
Nr 3/16 z dnia 12.01.2016 r. (działka gruntu nr  2518 położona 
przy ul. Zamiejskiej)
Nr 4/16 z dnia 12.01.2016 r. (działki gruntu nr  2515/2,2526/2,3368,3366 
położone przy ul. Zamiejskiej)

OGŁOSZENIE
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Remont Staszica w obiektywie

8 kwietnia 2015 r. - podpisanie umowy z wykonawcą robót 

I etap remontu Staszica na odcinku od Warszawskiej do Pokoju

3 czerwca 2015 r. - montaż instalacji pod 

asfaltem na I etapie 

11 maja 2015 r. - stan ul. Staszica przed remontem

18 maja 2015 r. - remont rusza

27 lipca 2015 r. - rusza wylewka asfaltu na I etapie

3 sierpnia 2015 r. - ruszają prace na II odcinku

5 grudnia 2015 r. - budowa poboczy (II etap)
31 sierpnia 2015 r. - I etap zakończony 

5 stycznia 2016 r. - ofi cjalne oddanie ul. Staszica 

11 grudnia 2015 r. - prace na II etapie prowadzone 

są codziennie do późnych godzin wieczornych
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Od wieków Kościół katolicki 
czci ten dzień, nazywany Świę-
tem Trzech Króli, jako jedno z 
najważniejszych wydarzeń w 
kalendarzu liturgicznym. Od 
kilku lat obchodzimy je uczest-
nicząc w barwnych orszakach, 
na których czele stoją Kacper, 
Melchior i Baltazar. Od dwóch 
lat Sochaczew także ma swój 
orszak, a mieszkańcy niezwy-
kle chętnie w nim uczestniczą. 

Mimo mrozu, 6 stycznia 
o godzinie 15 spotkaliśmy się 
na podzamczu, gdzie najpierw 
poznaliśmy znaki i zapowiedzi 
nadejścia Jezusa. Przypomnieli 
je księża z sochaczewskich pa-
rafi i. Znany już mieszkańcom 
zespół pod nazwą Góra Błogo-
sławieństw intonował kolędy, 
które śpiewali wszyscy zebra-
ni. Przed sceną płonęły ogni-
ska pasterzy, w górze powiewa-
ły chorągwie, a barwne stroje, 
rozdawane przed wejściem na 
podzamcze korony, okoliczno-
ściowe emblematy, balony, co-
raz bardziej wprowadzały ze-
branych w radosną atmosferę 
wielkiego święta. 

Po przybyciu trzech Mędr-
ców ze Wschodu orszak wyru-
szył na plac Kościuszki, który 
6 stycznia stał się naszym Be-
tlejem. Tutaj królowie odnaleź-
li Świętą Rodzinę, a Dzieciątku 
oddali pokłon i złożyli dary.

Ponownie zaproszono 
uczestników do wspólnego 

kolędowania, a dzieci mogły z 
bliska zobaczyć uczestniczą-
ce w orszaku wielbłądy (któ-
re przybyły do nas z Julinka) i 
paradnie przystrojone konie. 
Wszyscy otrzymali błogosła-
wieństwo wygłoszone przez 
proboszcza św. Wawrzyńca, 
ks. Piotra Żądło oraz dzie-
kana sochaczewskiego Józefa 
Staszewskiego. 

Orszak Trzech Króli był 
kolejnym etapem ducho-
wych przygotowań do Świa-
towych Dni Młodzieży, któ-
re pod koniec lipca odbędą 
się w Krakowie. Nie dziwi-
ła więc obecność młodych lu-
dzi w koszulkach z emblema-
tami ŚDM, którzy uruchomili 
specjalne stoisko. Rozdawali 
ulotki, udzielali informacji, a 
przede wszystkim zbierali do 
puszki datki na „Bilet dla Bra-
ta”. Jest to jedna z akcji towa-
rzyszących ŚDM, a polega na 
zbieraniu funduszy mających 
umożliwić wyjazd do Kra-
kowa młodym ludziom zza 
wschodniej granicy, których 
nie stać na bilet. Każdy datek 
był wynagradzany piernicz-
kiem lub ciastem domowego 
wypieku.

Zarówno akcja młodych, 
jak i wspólnota, jaką udało im 
się zbudować, jest niezwykle 
ujmująca, dlatego zachęcamy 
do śledzenia i wspierania dzia-
łań sochaczewskiej młodzieży 
przygotowującej się na spotka-
nie z papieżem Franciszkiem 
podczas ŚDM.

Plac Kościuszki jak Betlejem
Po raz drugi Orszak Trzech Króli zgromadził tłumy sochaczewian, którzy 
wraz z Mędrcami, prowadzeni przez gwiazdę, poszukiwali Dzieciątka. 
Znaleźli je w stajence, co uznano za prawdziwe Objawienie Pańskie.

Entuzjastycznie powitano przybycie Mędrców ze Wschodu

Królowie oddali hołd Dzieciątku

Mieszkańcy tłumnie uczestniczyli w uroczystościach

Dzięki sochaczewskim chórzy-
stom mogliśmy wrócić myślami 
do niedawnych, najpiękniej-
szych polskich świąt Bożego Na-
rodzenia. Za sprawą artystów i 
aury za oknem poczuć ich praw-
dziwy klimat. W niedzielę, 17 
stycznia,  już po raz szesnasty, 
w kościele św. Wawrzyńca odbył 
się koncert kolęd przygotowany 
przez Chór Towarzystwa Śpie-
waczego Ziemi Sochaczewskiej. 

Tuż po wieczornej mszy chór za-
śpiewał kilkanaście pieśni bożona-
rodzeniowych. Nie zabrakło naj-
bardziej  znanych:  „Wśród nocnej 
ciszy”, „Jezus malusieńki” czy „Do 
szopy, hej pasterze”, ale i mniej po-
pularnych, jak „Z narodzenia 
Pana”, „Jezu, śliczny kwiecie”, „Je-
zusa narodzonego wszyscy witaj-
my”, „Święta panienka syna usypia-
ła”. Były tradycyjne wykonania, ale 
też ciekawe, zaskakujące aranżacje. 

Chórzystów oklaskiwa-
li m.in. burmistrz Piotr Osiec-

ki, przewodniczący Rady Miasta 
Sylwester Kaczmarek oraz wice-
starosta Tadeusz Głuchowski, i 
to do nich zwrócił się na koniec 
proboszcz Piotr Żądło, dziękując 
za opiekę nad chórem, wspiera-
nie artystów.  

- Chylę czoła przed twór-
cami tej rozśpiewanej rodziny - 
Państwem Cieślakami, przed dy-
rygentką Ewą Szałapską i przed 
wszystkimi chórzystami z osobna. 
Każdy wasz występ to dla parafi al-
nej wspólnoty wielka radość. Mó-
wię wam, Bóg zapłać – podkreślał. 

Artyści są znani daleko poza 
Sochaczewem, dlatego, gdy ojciec 
św. Franciszek powołał z naszej die-
cezji młodego księdza do posługi 
biskupiej, to pierwszą prośbę skie-
rował on do Sochaczewa, aby chór 
towarzyszył w czasie wręczania sa-
kry biskupiej w Łowiczu. Zespół 
ma też zapewnić oprawę uroczy-
stej mszy w czasie jesiennej wizyty 
w Sochaczewie jasnogórskiego ob-
razu Matki Bożej. 

Przypomnieli nam
Boże Narodzenie
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W niedzielę 24 stycznia w 
Sochaczewskim Centrum 
Kultury wystąpi Alosza 
Awdiejew, człowiek kultury 
i nauki, autor felietonów, 
tłumacz poezji, a do tego 
aktor fi lmowy. 

Alosza to Rosjanin z polskim 
obywatelstwem. Jest wyjątko-
wym artystą i jednocześnie 
wybitnym naukowcem. Po-
czątkowo śpiewał rosyjskie ro-
manse, stopniowo dodając 
elementy autorskiej satyry. Re-
pertuar muzyczny poszerzył o 
piosenki z Odessy, folklor Cyga-
nów i rosyjskich Żydów, a także 

o ballady Włodzimierza Wy-
sockiego i Bułata Okudżawy. 
Dziś jest samodzielnym artystą 
estradowym, dającym własne 
recitale z towarzyszeniem ma-
łego zespołu muzyków. Grupa 
Aloszy dała już ponad dwa ty-
siące koncertów w Polsce, USA, 
Francji, Izraelu, Niemczech. 

W imieniu organizatorów 
serdecznie zapraszamy na ten 
wyjątkowy koncert. Odbędzie 
się on 24 stycznia o godz. 16.00 
w Sochaczewskim Centrum 
Kultury przy ul. Żeromskiego 8. 
Informacje o koncercie można 
uzyskać pod nr tel. (46) 86225-
02 lub tel. kom. 880-291-208.

Kabaret „Moralnego Nie-
pokoju” w nowym progra-
mie o Jerzyku, który na im-
prezie urodzinowej nie może 
się napić, okazał się pereł-
ką w Kabaretonie w Kosza-
linie. Moralni są w świetnej 
formie i  21 stycznia o godz. 
17.30 wystąpią w Sochaczew-

skim Centrum Kultury przy 
ul. Żeromskiego 8. Informa-
cje pod nr tel. (46) 86225-02 
lub kom. 880-291-208.

A redakcja ma dla czy-
telników dwa podwójne za-
proszenia. O tym, jak je 
zdobyć, piszemy na naszym 
fanpeag’u na Facebooku. 

Na lokalnym rynku wy-
dawniczym ukazał się Ka-
lendarz Bofzina, autorskie 
dzieło rysownika Łukasza 
Kucińskiego. 

W kalendarzu znajdziemy 
komiksy, humorystyczne 
rysunki, widoki najciekaw-
szych miejsc w naszym mie-
ście, okładki wcześniejszych 
publikacji rysownika, obra-
zy rysowane literami oraz 
wiele innych… Nie zabrak-
nie „Sochaczewa z historią 

w tle”, jednak tym razem w 
nowej odsłonie. 
Kalendarz przypomina też wy-
daną w 2007 roku grę edu-
kacyjną poświęconą miastu i 
powiatowi „Biznes Sochaczew-
ski”, wzorowaną na niezmien-
nie popularnych od lat grach 
Eurobiznes czy Monopoly. 

Kalendarz Bofzina to pro-
dukt kolekcjonerski, wyda-
ny w limitowanym nakładzie. 
Osoby zainteresowane zaku-
pem, prosimy o kontakt z au-
torem: bofzin@gmail.com

Sebastian Stępień
sebastian.stepien@sochaczew.pl

Koncert Noworoczny był dosko-
nałym przykładem na to, że mu-
zyka poważna wcale nie jest nudna. 
Między świetnie wykonanymi kla-
sykami, jak np. „Skrzypek na da-
chu” i „Jezioro łabędzie”, orkiestra 
zaprezentowała takie standardy jak 
„Jingle Bells”, czy polskie „Sto lat”. 
A przepiękne wykonanie „White 
Christmas” na pewno na długo za-
padnie w pamięć publiczności.

Widownia tego dnia wypeł-
niona była po brzegi. Wśród licz-
nie zgromadzonych zobaczyć było 
można burmistrza Piotra Osiec-
kiego z małżonką, starostę Jolan-
tę Gonta, przewodniczących Rady 
Miasta i Rady Powiatu. Burmistrz 
wraz ze starostą jako pierwsi 
zresztą powitali licznie przybyłych 
melomanów. Sami wykonawcy 
bezsprzecznie porwali publicz-
ność. Nie zabrakło głośnego kla-
skania w rytm muzyki, a nawet 
wspólnie odśpiewanych utworów. 
Wykonania bardziej refl eksyj-
ne wprowadziły słuchaczy w stan 
prawdziwej zadumy.

Na uwagę zasługuje także 
świetna oprawa koncertu. Do-
grane zostały wszystkie elemen-
ty, od doskonałej gry muzyków, 
po grę świateł.

Koncert Noworoczny zbiegł 
się z fi nałem Wielkiej Orkie-
stry Świątecznej Pomocy. Po wy-
darzeniu zebrani mogli wziąć 
udział w orkiestrowym kierma-

szu, czy napić się, przygotowanej 
przez Piccolo Caff e, kawy za da-
tek na WOŚP.

Można śmiało powiedzieć, 
że Sochaczew posiada w swo-

im portfolio imprezę na najwyż-
szym poziomie. Jedynym pro-
blemem organizatorów może 
okazać się w tej sytuacji klęska 
urodzaju. Jeśli w przyszłym roku 

wydarzenie zgromadzi jeszcze 
większą widownię, z pewnością 
znajdą się ludzie, którzy zwyczaj-
nie nie zmieszczą się w sali kon-
certowej.

Kalendarz Bofzina na 2016 rok

Święto muzyki na wielkim 
Koncercie Noworocznym
W sali koncertowej SCK Boryszew odbył się 10 stycznia Koncert Noworoczny, na który mieszkańców miasta zaprosił 
burmistrz Piotr Osiecki. Na scenie wystąpiła orkiestra Camerata Mazovia pod batutą Artura Komorowskiego, 
a wraz z nią soliści: Anna Jeremus-Lewandowska – sopran, Ewa Murzynowska – sopran, Wiesław Bednarek – 
baryton. Blisko dwugodzinny występ dostarczył widowni mnóstwa wzruszeń, ale też ogromnej dawki dobrej zabawy. 

Na scenie Ewa Murzynowska i Anna Jeremus-Lewandowska

Muzycy wielokrotnie otrzymali owacje na stojąco

Moralni w Sochaczewie

Alosza Awdiejew z orkiestrą
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Jak co roku na początku 
stycznia miesięcznik „Per-
spektywy” ogłosił ran-
king szkół ponadgimna-
zjalnych. W tegorocznym 
zestawieniu znalazły się 
cztery szkoły z terenu po-
wiatu sochaczewskiego. 
W większości ich wyniki w 
ogólnopolskiej rywalizacji 
są gorsze niż przed rokiem. 

Ranking miesięcznika „Per-
spektywy” to zestawienie 
prezentujące 800 najlep-
szych szkół średnich (500 li-
ceów ogólnokształcących i 
300 techników) w Polsce. O 

kolejności decydują wyniki 
matur z przedmiotów obo-
wiązkowych i dodatkowych 
(według danych z okręgo-
wych komisji egzaminacyj-
nych) i sukcesy uczniów w 
olimpiadach przedmioto-
wych.

Najwyższą pozycję w 
naszym powiecie zajęło 
Prywatne Liceum Ogólno-
kształcące Sióstr Niepoka-
lanek w Szymanowie. Upla-
sowało się na 197 pozycji w 
kraju i 48 w województwie 
mazowieckim. W porów-
naniu do ubiegłego roku 
spadło tym samym ze 112 

lokaty w kraju i 33 na Ma-
zowszu. Podobny spadek 
zaliczył Zespół Szkół Ogól-
nokształcących im. F. Cho-
pina w Sochaczewie. Ze 134 
miejsca w Polsce i 38 w wo-
jewództwie, w tym roku 
znalazł się na 208 pozycji 
w kraju i 50 na Mazowszu. 
Obie szkoły obroniły jednak 
tak zwaną srebrną odznakę 
(pozycja w rankingu od 101 
do 300) i jako jedyne licea 
z naszego powiatu znalazły 
się w rankingu.

W pierwszej trzysetce 
najlepszych techników po-
został, debiutujący w ubie-

głym roku w rankingu, 
Zespół Szkół im J. Iwaszkie-
wicza w Sochaczewie, który 
obronił tytuł brązowej od-
znaki. W 2015 szkoła zna-
lazła się na 261 pozycji w 
kraju. W najnowszym ran-
kingu awansowała na 246 
lokatę. Jednakże w zestawie-
niu wojewódzkim zaliczyła 
spadek z 20 na 22 miejsce. 
Co prawda poza najlepszą 
300 w kraju, ale na 79 po-
zycji na Mazowszu, sklasy-
fi kowano w tym roku rów-
nież technikum z Zespołu 
Szkół Centrum Kształcenia 
Praktycznego. (mf)

Agnieszka Poryszewska

agnieszka.poryszewska@sochaczew.pl

„Sochaczewianin Roku” to 
impreza z 18-letnią trady-
cją. Głosami czytelników 
tytuł ten otrzymywały oso-
by, które swoją postawą wy-
różniały się na tle lokalnej 
społeczności. Byli to samo-
rządowcy, działacze kultu-
ry, przedstawiciele sektora 
NGO, społecznicy. Każda 
z edycji „Sochaczewianina” 
była inna, tak jak inni byli 
jej zwycięzcy. Teraz to wła-
śnie oni tworzą  Kapitułę 
Plebiscytu, która odegra de-
cydującą rolę podczas jego 
przebiegu. W tym miejscu 
nie sposób nie podkreślić 
wyjątkowej roli tego grona. 
To właśnie dzięki ich wspól-
nej pracy udało nam się wy-
pracować obecną formułę 
konkursu, która, mamy na-
dzieję, będzie możliwie naj-
sprawiedliwsza i obiektyw-
na. 

Celem wydarzenia będzie 
niezmiennie wyróżnianie lu-
dzi prezentujących warto-
ściowe postawy społeczne, o 
nienagannej postawie etycz-
nej, mogących poszczycić się 
osiągnięciami twórczymi, 
sportowymi bądź w działal-
ności społecznej i publicz-
nej. Propozycje kandydatur 
zgłaszać mogą wszyscy czy-
telnicy naszego dwutygodni-
ka, redakcja oraz Kapituła. 

Ta ostatnia akceptować bę-
dzie ponadto każdą z kan-
dydatur i tworzyć ostateczną 
listę nominowanych. Prezen-
towani będą oni na łamach 
gazety oraz naszych stronach 
internetowych: ziemiasocha-
czewska.sochaczew.pl oraz 
ziemia-sochaczewska.pl. Po 
zakończeniu prezentacji od-
będzie się głosowanie, prowa-
dzone  dwutorowo. Po pierw-
sze zagłosować będzie można 
on-line, poprzez specjalnie 
stworzoną w tym celu stro-
nę internetową. Po drugie – 
w formie papierowej, czyli na 
wydrukowanych w „Ziemi 

Sochaczewskiej” kuponach, 
które będzie trzeba wrzucać 
do urny ustawionej w Biu-
rze Obsługi Klienta na parte-
rze ratusza. Każdy głosujący 
może oddać tylko jeden głos. 
Weryfi kować będziemy to 
poprzez numer PESEL wpi-
sany na kuponie. 

W tym miejscu nie pozo-
staje nam nic innego, jak tyl-
ko zachęcić Państwa do zgła-
szania kandydatur.  Można 
je przesyłać pocztą na adres 
„Ziemi Sochaczewskiej” (ul. 
1 Maja 21, pok. 312, 96-500 
Sochaczew) lub drogą mailo-
wą na adres: ziemia.socha-

czewska@sochaczew.pl. Ter-
min zgłaszania kandydatur 
upływa 28 stycznia. Każde 
ze zgłoszeń powinno zawie-
rać krótki opis sylwetki po-
tencjalnego nominowanego 
wraz z numerem telefonu do 
osoby zgłaszającej. 

Nominowanych zapre-
zentujemy w dwóch kolejnych 
wydaniach papierowych: 2 
i 16 lutego. Głosowanie po-
trwa natomiast od 16 lutego 
do 4 marca. 

O plebiscycie będziemy 
szeroko informować w ko-
lejnych numerach „Ziemi” 
oraz w internecie.

Tradycyjnie styczeń to mie-
siąc studniówek. Bale przy-
pominają o nadchodzącej 
maturze, ale tego dnia nikt 
nie myśli o nauce.

W tym roku cztery socha-
czewskie szkoły średnie 
podzieliły się terminami 
zabaw. Studniówkowy ma-
raton  9 stycznia rozpoczął 
„Ogrodnik” czyli ZS RCKU, 

a w minioną sobotę bawili 
się uczniowie „Chopina” (na 
zdjęciu). 23 stycznia ruszą na 
parkiet tegoroczni maturzy-
ści z ZS im. Iwaszkiewicza, 
a 30 stycznia studniówkowy 
sezon zakończy „Osiemdzie-
siątka” (ZS CKP).

Po karnawałowych sza-
leństwach trzeba będzie 
przysiąść do książek, bo za 
100 dni matura. (sos)  

Swoją sylwestrową zabawę 
mieli w tym roku mieszkańcy 
Domu Pomocy Społecznej w 
Młodzieszynie. W odświęt-
nych strojach i świetnych hu-
morach pożegnali stary rok.

31 grudnia trwały gorączkowe 
przygotowania do wyjątkowej 
nocy kończącego się roku. Miesz-
kanki tworzyły sylwestrowe fryzu-
ry, ozdabiając je kolorowym bro-

katem. Zaś panowie przymierzali 
odświętne ubrania, przy okazji do-
glądając swoje współmieszkanki. 

W godzinach popołudniowo-
-wieczornych wszyscy bawili się 
przy muzyce z różnych lat swojego 
życia. Były melodie z czasów mło-
dzieńczych, muzyka z okresu dora-
stania, jak również ta współczesna. 
Nie zabrakło słodkości, owoców i 
noworocznego toastu wzniesione-
go bezalkoholowym szampanem.  

Powrót Sochaczewianina
Po rocznej przerwie wracamy z plebiscytem „Sochaczewianin Roku”. Imprezę 
wznawiamy w nieco zmienionej formule. Chcemy, by dzięki temu była ona jeszcze 
bliższa mieszkańcom. Większą rolę do spełnienia będzie miała także Kapituła Plebiscytu.

Nowy ranking szkół średnich Sylwestrowa zabawa w DPS

Sezon studniówkowy w pełni

W stworzeniu obecnej formuły „Sochaczewianina Roku” kluczową rolę odegrali laureaci z lat ubiegłych
W środę 13 stycznia w sali kon-
ferencyjnej Miejskiej Biblioteki 
Publicznej odbyło się spotkanie 
z Krzysztofem Miklasem – pi-
sarzem, dziennikarzem i byłym 
komentatorem sportowym z 
trzydziestoletnim stażem.

Kultowe stało się jego zawoła-
nie „Leć, Adam, leć!”. Podczas 
spotkania Krzysztof Miklas 
zaprezentował powieść „Prze-
wrotność losu”, która jest jego 
literackim debiutem, opowie-
ścią o wielkiej młodzieńczej, 
studenckiej miłości, osadzo-
ną w realiach drugiej połowy 
lat sześćdziesiątych XX wieku. 
Przybyli na spotkanie miesz-
kańcy zadawali gościowi wie-

le pytań dotyczących literackie-
go debiutu, a także jego kariery 
dziennikarskiej. 

W latach siedemdziesiątych 
Krzysztof Miklas był dziennika-
rzem „Trybuny Mazowieckiej”. 
Pracował także w redakcji spor-
towej Polskiego Radia i TVP, był 
szefem programów sportowych 
i turystycznych TVP Polonia. 

Zwieńczeniem spotkania 
była możliwość zakupu książki 
wraz z autografem autora. (mf)

Krzysztof Miklas w bibliotece
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Jak na ucznia szkoły 
średniej w niedużym mie-
ście, mierzyłeś wysoko.
To zupełnie nie tak. Ja się bardzo 
długo zastanawiałem. Kiedy prze-
glądałem oferty polskich uczelni, 
nie pojawiał się żaden dreszczyk 
emocji. Nie natrafi łem na nic, o 
czym mógłbym powiedzieć: chcę 
się tego uczyć. I to nie dlatego, że 
nie było w czym wybierać. Po pro-
stu czekałem na coś, co wywoła 
przysłowiowe wow!

I pojawiło się.
Chyba w lutym 2013, a więc na trzy 
miesiące przed maturą, przegląda-
jąc internet, trafi łem na coś, co po 
polsku można przetłumaczyć jako 
inżynierię sportów motorowych. I 
to było właśnie to wow!

A skąd u Ciebie zaintere-
sowania samochodami 
wyścigowymi?
Od zawsze lubiłem je oglądać, 
a na 18 urodziny pojechałem 
do taty, który wtedy pracował 
w Niemczech i zafundował mi 
zaproszenie na zawody. Co wię-
cej, mogłem wejść w miejsca, 
gdzie stały samochody wszyst-
kich drużyn, pracowały ekipy 
inżynierów, mechaników sa-
mochodowych przygotowują-
cych auta do wyścigów. To było 
fascynujące. Wtedy pomyśla-
łem, że to jest to, co chciałbym 
robić. To była druga klasa LO 
w Chopinie. Zacząłem się inte-
resować rynkiem samochodo-
wym, który w Wielkiej Brytanii 
jest ogromny. Ale to były raczej 
luźne pomysły.

Które skrystalizowały się 
kilka miesięcy później. 
Złożyłeś aplikację do Oks-
fordu, jednej z najsłynniej-
szych uczelni świata.
Właściwie do Oxford Brookes 
University. Nie jest on tą słynną 
oksfordzką uczelnią, którą koń-
czą najlepsi z najlepszych, ale 
jedną z wielu znajdujących się w 
Oksfordzie. Jej atutem jest po-
siadanie kilku dobrych, oblega-
nych kierunków, takich jak in-
żynieria sportów motorowych. 
To jest odpowiednik naszej po-
litechniki. 

Przyjęto Cię bez problemów?
Było trochę inaczej. Aplikację 
wysłałem w maju 2013 roku, 
przy czym muszę powiedzieć, że 
to nawet nie był plan B. Po pro-
stu chciałem sprawdzić, co mi 
odpowiedzą i czy w ogóle dosta-
nę odpowiedź. Tymczasem zde-
cydowałem się na studia na Po-
litechnice Warszawskiej. Dwa 
tygodnie po rozpoczęciu nauki 
na politechnice, otrzymałem list 
z Anglii. Uczelnia w Oksfordzie 
przysłała mi obszerny prospekt 
i zaproszenie na studia, ale od 
następnego roku. W Anglii ter-
miny rekrutacji są inne i było za 
późno na to, by rozpocząć naukę 
w 2013. 

Musiałeś podjąć decyzję, 
co dalej.
Rodzice wyrazili zgodę na mój 
wyjazd, ale nie chcieli, żebym 
tracił cały rok nauki, więc przez 
dwa semestry studiowałem na 
Politechnice Warszawskiej na 
kierunku mechanika i budowa 
maszyn. Cały czas pamiętałem 
jednak, że od następnego roku 
mogę się uczyć w Anglii.

Kiedy zapadła ostateczna 
decyzja?
Kiedy poleciałem na Dzień Otwarty 
w Oxford Brookes University. Wte-
dy już wiedziałem, że to jest szko-
ła dla mnie. We wrześniu 2014 r.
rozpocząłem studia w Oksfordzie.

Skromnie przemilczałeś 
wyniki matury. Na ile pro-
cent trzeba ją zdać, żeby 
myśleć o zagranicznych 
studiach?
To nie są wyniki poza zasięgiem 
ucziów „Chopina”. Z rozszerzo-
nej matematyki i fi zyki otrzyma-
łem ponad 80 proc., angielski zda-
łem powyżej 90 proc. Wymagania 
uczelni są takie, że trzeba zdać trzy 
przedmioty na poziomie rozsze-
rzonym powyżej 70 proc.

Twój angielski był na tyle 
dobry, że poradziłeś so-
bie z komunikacją? Prze-
cież na takich studiach w 
grę wchodzi język tech-
niczny.
Wykładowcy w Oksfordzie są 
przyzwyczajeni do dużej liczby ob-
cokrajowców, których angielski nie 
do końca jest perfekt i nie robią z 
tego problemu. Trudno jest się ide-
alnie nauczyć języka kraju A, żyjąc 
w kraju B, ale po kilku miesiącach 
to się wyrównuje. Ja w każdym ra-
zie nie miałem takiej sytuacji, żeby 
na wykładzie nie zrozumieć, o 
czym rozmawiamy.

A co z pieniędzmi? W 
Wielkiej Brytanii studia 
są przecież płatne. Ro-
dzice zdecydowali się sfi -
nansować Twoją naukę?
Czesne jest rzeczywiście wyso-
kie. Wynosi dziewięć tysięcy fun-

tów rocznie. Ale jeśli się mieszka 
w Anglii lub na terenie Unii Euro-
pejskiej, można się ubiegać o swe-
go rodzaju pożyczkę, która pokry-
wa koszty studiów. Pożyczka jest 
obłożona z góry ustalonymi wa-
runkami. Po pierwsze spłata roz-
poczyna się po skończeniu stu-
diów i podjęciu pracy, po drugie 
tylko wtedy, jeśli zarabia się powy-
żej pewnego pułapu, który w An-
glii wynosi obecnie 21 tys. funtów 
rocznie.

To jak masz zamiar spła-
cić tę pożyczkę? Czy w 
związku z tym musisz 
podjąć pracę w Anglii?
Najpierw wyjaśnię, że to jest swe-
go rodzaju zakład z rządem Wiel-
kiej Brytanii. Rząd zakłada, iż wy-
kształcenie, które oferuje uczelnia, 
jest tak dobre, że absolwent bez pro-
blemu znajdzie pracę. Jeśli nie, to 
oznacza, że w systemie edukacji coś 
nie działa i spłata pożyczki zostaje 
zawieszona. W przypadku obco-
krajowców, zasady są podobne, ale 
dotyczą dużo niższego progu, bo 
przecież zarobki w Polsce są niepo-
równywalne do angielskich. I oczy-
wiście mogę pracować, gdzie chcę, 
bo to jest umowa zawarta między 
mną, a fi rmą wyznaczoną przez 
rząd brytyjski do obsługi kredytu.

Ile lat trwają Twoje studia?
Cztery lata, z tym że między dru-
gim a trzecim rokiem trzeba od-

być praktykę zawodową. Trwa 
ona rok i student musi znaleźć 
fi rmę, która zechce go przyjąć na 
taką praktykę. Właśnie jestem na 
etapie poszukiwań. 

Po tym okresie edukacji 
otrzymujesz tytuł inży-
niera?
Angielski odpowiednik inżyniera. 
Jeśli chciałbym zdobyć tytuł magi-
stra, czeka mnie jeszcze rok nauki.

Wróćmy jeszcze do fi nan-
sów. Nie płacisz za stu-
dia, ale pozostaje kwestia 
mieszkania, wyżywienia itp.
Jeśli student nie zdobędzie stypen-
dium, co jest trudne, bo należy 
spełnić naprawdę wiele warunków, 
żeby je otrzymać, koszty pobytu w 
Anglii trzeba opłacić.

Ile to kosztuje? Pytam 
dlatego, żeby ci, którzy 
chcieliby pójść w Two-
je ślady, wiedzieli, na co 
mają się przygotować.
Dużo zależy od miejsca, w któ-
rym się studiuje. Oksford jest bar-
dzo drogim miastem, ale uczelnia 
posiada wygodne akademiki w do-
brej lokalizacji. Każdy student, je-
śli chce,  może otrzymać mały, ale 
własny pokój działający prawie na 
warunkach hotelowych, a więc z 
praniem, sprzątaniem, recepcją 
odbierającą przesyłki, no i oczywi-
ście dostępem do internetu. Zeszły 
rok kosztował moich rodziców ok. 
ośmiu tys. funtów razem z przelo-
tami do domu i na uczelnię.

Rozumiem, że w tym wy-
padku słoiki nie wchodzą 
w grę?
Niestety słoiki nie latają tak dale-
ko, ale ja lubię sam przygotowy-
wać sobie jedzenie, więc nie mam z 
tym problemu. Dodam jeszcze, że 
na angielskich studiach jest dużo 
mniej obowiązkowych zajęć niż w 
Polsce, więc tak naprawdę, jeśli ktoś 
jest w trudnej sytuacji fi nansowej, 
może rozejrzeć się za pracą i spo-
kojnie pogodzi ją z nauką. 

W Twoim przypadku to 
niemożliwe, bo każdą 
wolną chwilę poświęcasz 
na pracę w Formuła Stu-

dent. Skróciłeś nawet fe-
rie, żeby być na uczelni. 
Powiedz coś więcej o tym 
elemencie studiów.
Formuła Student to odpowied-
nik koła naukowego na polskich 
uczelniach i coś, czemu zaprzeda-
łem duszę. To jest absolutnie naj-
lepszy i najbardziej wartościowy 
element moich studiów i bez nie-
go nie byłbym w tym miejscu, w 
którym jestem teraz. Nie pojechał-
bym do Finlandii, nie aplikował 
na staż do F1, nie wracał w poło-
wie ferii na uniwersytet. To bardzo 
rozwijające doświadczenie, które, 
poza możliwością zaaplikowania 
wiedzy z wykładów do prawdzi-
wego życia, uczy profesjonalnego 
podejścia do pracy i bycia człon-
kiem zespołu. 

Wyjaśnij, na czym pole-
gają zajęcia w Formuła 
Student?
Najkrócej mówiąc, na projektowa-
niu i budowie pojazdów wyścigo-
wych. Konstruuje się je przez  cały 
rok, aby później wziąć udział w za-
wodach. Ale nie chodzi w nich tyl-
ko o to, który zespół będzie szybszy. 
Jest wiele konkurencji, w których 
ocenia się m.in. projekt, myśl in-
żynierską, wykorzystanie dostęp-
nych na uczelni zasobów. Formu-
ła Student oraz oceny pozwoliły mi 
w ubiegłe wakacje jechać na staż do 
Finlandii. Pracowałem tam w ba-
zie profesjonalnego zespołu wyści-
gowego Koiranen GP,  jeździłem z 
nim na zawody w różne miejsca w 
Finlandii, Estonii, Rosji, spotyka-
łem ekipy z całego świata. A furt-
ką do tej trzymiesięcznej przygody 
była właśnie Formuła Student.

Czy to jest to, co chciał-
byś robić po studiach?
Kiedy w wakacje pracowałem u 
boku najlepszych specjalistów, po-
myślałem, że gdyby mi się udało ro-
bić to samo nie przez trzy miesiące, 
a przez całe życie, i może jeszcze za 
pieniądze, to byłoby fantastycznie.

Przeczytałam gdzieś, że 
Oksford najpierw otwie-
ra umysły, a potem wie-
le drzwi. Życzę, aby Tobie 
otworzył drzwi do F1.
Bardzo dziękuję. 

Oksford jak Formuła 1
Na początku trzeciej klasy ogólniaka nie miał pojęcia, jak pokierować swoją edukacją, aby w przyszłości robić to, co lubi. Długo zwlekał 
z podjęciem decyzji, bo tak naprawdę od dawna kręciły go samochody wyścigowe. I nie chodzi o szybką jazdę, ale budowę takich aut, 
park maszyn, ekipy walczące o sprawność pojazdu na torze. Wymarzoną szkołę znalazł w Anglii i od dwóch lat jest studentem Oxford 
Brookes University. O tym, jak spełniać edukacyjne marzenia, z Aleksandrem Warchałowskim rozmawia Jolanta Śmielak-Sosnowska.

Aleksander Warchałowski (w środku w białej koszuli) podczas zajęć Formuła Student
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Blisko 38 tysięczny Sochaczew to 
jedno z wielu polskich miast sta-
wiających czoła takim proble-
mom. Podejmowane działania 
nie mogą być jednak chaotyczne. 
Dlatego też władze miasta pro-
wadzą je w oparciu o długofalo-
we dokumenty. Dzięki Gmin-
nemu Programowi Wspierania 
Rodziny otrzymują one pomoc 
w wypełnianiu swoich funkcji.  
Z kolei Strategia Rozwiązywania 
Problemów Społecznych odnosi 
się do wszystkich mieszkańców. 
Właśnie zakończyły się konsul-
tacje społeczne obydwu doku-
mentów. W ich trakcie nie poja-
wiły się żadne zastrzeżenia ani 
uwagi do założeń projektów.

Podejmując tematykę spo-
łeczną, nie sposób nie zauwa-
żyć szczególnej sytuacji osób 
starszych. Prognozy demogra-
fi czne jednoznacznie wskazu-
ją, że proces starzenia się spo-
łeczeństwa postępuje i będzie 
coraz bardziej intensywny. 
Równocześnie w całym kra-
ju obserwuje się spadek przy-
rostu naturalnego. Już dziś z 
usług Dziennego Domu Po-
mocy Społecznej korzysta oko-
ło 130 osób. Widoczne jest rów-
nież większe zapotrzebowanie 
na usługi opiekuńcze (w 2014 
świadczono je na rzecz 77 osób).

- Prężnie działa w tej kwestii 
również sektor NGO: Uniwer-
sytet Trzeciego Wieku, Zwią-
zek Emerytów i Rencistów czy 
Stowarzyszenie „Włókienko”. 
Rola seniorów będzie rosła, tym 
bardziej, że w latach 2040-50 w 
fazę jesieni życia zaczną wcho-
dzić osoby urodzone w okresie 
wyżu demografi cznego z lat 70. i 
80. XX w. – zaznacza naczelnik 
Wydziału Polityki Społecznej i 
Ochrony Zdrowia Joanna Ka-
mińska. - Przyglądając się socha-
czewianom w różnych grupach 
wiekowych, podkreślić należy, 
że w dobrej sytuacji są dzieci oraz 
młodzież. Sochaczew ma świet-

ną bazę szkół podstawowych, 
gimnazjów oraz przedszkoli. 
Prowadzi również Integracyjny 
Żłobek Miejski. Placówki mają 
bardzo dobrą opinię. Praktycz-
nie dla każdego dziecka znajdu-
je się miejsce w przedszkolu pu-
blicznym lub  prywatnym. Mało 
która gmina jest w stanie po-
szczycić się takim wynikiem.

Liczba osób korzystających 
ze wsparcia MOPS od lat utrzy-
muje się na tym samym pozio-
mie. Z usług ośrodka korzy-
sta kilka tysięcy sochaczewian. 
Dotyczące ich problemy są rów-
nież niezmienne: ubóstwo (do-
tyczy około 1,4 tys. osób), ko-
nieczność wsparcia samotnych 
matek i młodych rodzin (oko-
ło 500), bezrobocie (1,5 tys.), 
choroba (900), bezradność w 
sprawach wychowawczych i 
prowadzenia gospodarstwa do-
mowego (800). Niezmiennie 
problemem są różnego rodza-
ju uzależnienia, ale tu trudno 
jest o jednoznaczne statysty-
ki. Gminna Komisja Rozwią-
zywania Problemów Alkoho-
lowych w 2014 roku złożyła 85 
wniosków o leczenie odwyko-
we.

- Niestety żadne bada-
nia nie są w stanie precyzyjnie 
określić, ile osób ma problem z 
uzależnieniem od hazardu, le-
ków, substancji psychoaktyw-
nych. Wielu uzależnionych nie 
szuka pomocy albo ukrywa 
ten fakt – podkreśla Joanna Ka-
mińska.

Problemy występujące w ro-
dzinie często są złożone i wyma-
gają niestandardowych rozwią-
zań.  Domy dotknięte takimi 
sytuacjami wymagają stałego 
monitorowania przez pracow-
ników socjalnych, pedagogów 
szkolnych, pracowników przy-
chodni medycznych, policji, 
kuratorów sądowych i przed-
stawicieli innych instytucji. Jed-
nocześnie trzeba pamiętać, że, 
zamiast zastępować rodzinę w 
jej funkcji opiekuńczo-wycho-
wawczej, należy ją wspierać i 
wspomagać tak, aby przywró-
cić prawidłowe funkcjonowa-
nie. Stąd też szeroko zakrojona 
działalność asystentów rodziny. 
Ich głównym celem jest podnie-
sienie codziennych umiejętno-
ści podopiecznych. Dotyczą one 
prowadzenia domu, wychowy-
wania dzieci, radzenia sobie z 

różnorodnymi sytuacjami ży-
ciowymi. W 2014 roku z usług 
tych skorzystało 39 rodzin (10 z 
nich zobowiązanych zostało do 
tego wyrokiem sądu). Pełnym 
efektem pracy z asystentem po-
winno być odzyskanie kontroli 
nad własnym życiem.  

- Tak naprawdę, jeszcze 
przed wejściem przepisów do-
tyczących asysty, pracownicy 
socjalni z naszego MOPS, pod-
czas spotkań ze swoimi pod-
opiecznymi,  wykonywali ich 
obowiązki – mówi Joanna Ka-
mińska.

Kolejnym z ogniw łańcu-
cha pomocowego są członko-
wie Miejskiego Zespołu Inter-
dyscyplinarnego, który działa 
w zakresie przeciwdziałania 
przemocy w rodzinie. W przy-
padku wystąpienia w rodzi-
nie takiego zjawiska może ona 
wszcząć procedurę poprzez 
wypełnienie formularza tzw. 
„Niebieskiej Karty”. W 2014 r. 
zespół powołał niemal 90 grup 
roboczych. Efekt ich prac to 
udzielenie wsparcia aż 137 ro-
dzinom. Założono również 88 
kart typu „A”, czyli tych, któ-
re powstają w obecności osoby, 

co do której zachodzi podejrze-
nie, że jest dotknięta zjawiskiem 
przemocy.

Przyglądając się statysty-
kom dotyczącym pomocy spo-
łecznej można zauważyć, że, tak 
jak i w całym kraju, podstawo-
wą formą świadczeń pienięż-
nych są zasiłki, z których korzy-
sta największa liczba odbiorców 
pomocy społecznej w Socha-
czewie. Ponadto sochaczewski 
MOPS kładzie szczególny na-
cisk na udzielanie świadczeń 
w naturze osobom, które, ze 
względu na chorobę alkoho-
lową lub inne uzależnienia, 
mają tendencje do marnotra-
wienia środków publicznych. 
W siedzibie MOPS znajduje się 
Punkt Pomocy Rzeczowej, z 
którego korzystać mogą miesz-
kańcy Sochaczewa znajdujący 
się w trudnej sytuacji życiowej. 
Uzyskują tam pomoc w for-
mie żywności, odzieży, mebli, 
sprzętu gospodarstwa domo-
wego. Ponadto ośrodek realizu-
je dożywianie w ramach wielo-
letniego programu rządowego 
„Pomoc państwa w zakresie 
dożywiania”.

Joanna Kamińska podkre-
śla, że do udzielenia wsparcia 
kwalifi kowane są jedynie osoby 
z dochodem poniżej kryterium 
z ustawy o pomocy społecznej. 
Ponadto nie ma możliwości, 
żeby zamienić pomoc rzeczową 
na ekwiwalent pieniężny. Mó-
wiąc najprościej, jeżeli ktoś od-
mówi przyjęcia odzieży, mebli 
czy żywności, nie może liczyć, 
że MOPS wypłaci mu w za-
mian gotówkę.

- Na koniec chciałabym za-
apelować do mieszkańców o 
informowanie ośrodka o sy-
tuacjach kryzysowych wystę-
pujących w rodzinach, wśród 
sąsiadów, najbliższym otocze-
niu i nie tylko. Udział czynnika 
społecznego ma w takich przy-
padkach bardzo duże znacze-
nie – mówi naczelnik Kamiń-
ska. – Wtedy efekty pomocy 
społecznej będą jeszcze lepsze.

Darmowa 

pomoc prawna 

już działa
Wraz z początkiem 2016 roku 
w powiecie sochaczewskim 
rozpoczęły działalność trzy 
punkty nieodpłatnej pomocy 
prawnej. W myśl ustawy z 5 
stycznia 2015 r., przygoto-
wanej w Ministerstwie Spra-
wiedliwości, na terenie całego 
kraju zaczęła funkcjonować 
darmowa pomoc prawna or-
ganizowana przez samorządy 
powiatowe. 

W powiecie sochaczewskim 
dwa punkty zlokalizowane są 
w siedzibie starostwa, jeden w 
Urzędzie Gminy Brochów. W 
pierwszym przypadku pomoc 
prawną świadczy dwóch rad-
ców prawnych i jeden adwokat. 
Zostali oni wyznaczeni przez 
Okręgową Izbę Radców Praw-
nych oraz Okręgową Izbę Ad-
wokacką. Konsultacji udzielają 
zmianowo, bo każdy z punk-
tów jest czynny przez cztery go-
dziny dziennie, od poniedział-
ku do piątku. 

W pokoju nr 16 na parterze 
siedziby Starostwa Powiatowe-
go w Sochaczewie, przy ul. M. 
J. Piłsudskiego 65 (naprzeciw 
głównego wejścia) uruchomio-
ne zostały dwa punkty, wobec 
czego, pomoc prawną moż-
na tu uzyskać w ciągu ośmiu 
godzin każdego dnia w tygo-
dniu roboczym. Punkty czyn-
ne są w poniedziałki od godz. 
10.00 do 14.00 i od 14.00 do 
18.00, zaś od wtorku do piątku 
w godzinach 8.00 – 12.00 oraz 
12.00 – 16.00. 

Punkt nieodpłatnej po-
mocy prawnej w Brocho-
wie znajduje się na parterze 
Urzędu Gminy, w pokoju 
nr 14, i czynny jest od godz. 
9.00 do 13.30. 

Wedle Ustawy na darmo-
wą pomoc prawną (na eta-
pie przedsądowym) mogą li-
czyć: młodzież do 26 roku 
życia, osoby posiadające waż-
ną Kartę Dużej Rodziny, se-
niorzy po ukończeniu 65 lat, 
osoby fi zyczne, którym w 
okresie roku poprzedzające-
go zostało przyznane świad-
czenie z pomocy społecznej 
na podstawie ustawy o po-
mocy społecznej, komba-
tanci, weterani, zagrożeni 
lub poszkodowani katastro-
fą naturalną, klęską żywio-
łową lub awarią techniczną.

Starostwo Powiatowe 

w Sochaczewie

Naprzeciw problemom 
sochaczewskich rodzin
Najczęstszymi powodami ubiegania się o pomoc społeczną są: ubóstwo, bezrobocie, choroba 
i niepełnosprawność. Pracownicy Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sochaczewie zwracają 
uwagę na częste wśród swoich klientów przypadki  bezradności. Władze Sochaczewa prowadzą 
długofalowe działania zmierzające do poprawy ich sytuacji.

Działalność „Kącika Malucha” jest jedną z form wsparcia dla młodych rodziców
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Czy można chorować zdro-
wo? Czy można oczyścić 
swój umysł z natłoku my-
śli, słuchając harmonijki, gi-
tary elektrycznej i zwierzeń 
wypowiedzianych muzy-
ką? I gdzie wreszcie zaciera 
się  cienka granica pomiędzy 
bytem jednostki, a życiem w 
społeczeństwie?

„Muzyka, w której jesz-
cze wciąż łoskot siekier 
brzmi, przyprawia mnie o 
dreszcze i dobrze mi jest z 
tym” śpiewa Sławek Wierz-
cholski, chory na bluesa od 
ponad 30 lat. I to jest jedna 
z nielicznych chorób, którą 
polecamy każdemu i o każ-
dej porze roku. 

Paradoksalnie to wła-
śnie ten gatunek muzyczny, 
czy też ta forma muzyczna, 
jest jednym z najlepszych 
lekarstw XXI wieku. Blu-
es bowiem od wielu, wie-
lu lat leczy duszę, skołatane 
jestestwem nerwy. Jego źró-
dłem są m.in. pieśni pracy z 
okresu niewolnictwa, a tak-
że afroamerykański folklor, 
w którym słyszymy rzewne 
opowieści włóczęgów, na-
woływania matek, skargi 
ubogich oraz pełen wiary i 
energii gospel wywodzący 
się ze zbiorowego czytania 
Biblii. 

Cała uzdrawiająca moc 
bluesa ukryta jest zatem w 
jego prostolinijnych, uniwer-
salnych i ponadczasowych 
tekstach. To w nich, i przede 
wszystkim w dźwiękach 
przypominających powłó-
czenie i szuranie nogami, od-
najdujemy samych siebie. To 
rytm shuffl  e, w którym aryt-

miczne potknięcia nadają dy-
namizmu utworom blueso-
wym i stają się podstawą do  
różnorodności bluesowej ryt-
miki. Takich sprzeczności w 
bluesie dopatrzymy się wiele i 
to właśnie te retrokanty spra-
wiają, że rozumiemy go bez 
słów. Czyż nasze życie opar-
te nie jest na ciągłych dyshar-
moniach i ciągłym dążeniu 
do harmonii?

Słynne „Blind” Williego 
Johnsona brzmi jeszcze, gdy 
słuchamy B. B. Kinga czy Lo-
usiana Red i naszego polskiego 
gwiazdora, chorego na bluesa - 
Sławka Wierzcholskiego i jego 
zespołu, który wystąpi na Sce-

nie Kontrast SCK już 31 stycz-

nia o godz. 18.00.

I nic w tym dziwnego, bo 
tej niesamowitej szansy so-
chaczewskim miłośnikom 

bluesa nie mogliśmy odmó-
wić. Sławek bowiem,  to najpo-
pularniejszy polski bluesman. 
To wirtuoz harmonijki i au-
tor dwóch popularnych pod-
ręczników gry na tym instru-
mencie. Jest dziennikarzem 
radiowym i prasowym oraz  
organizatorem festiwali blu-
esowych i przede wszystkim 
założycielem Nocnej Zmiany 
Bluesa.

Zespół ma na swoim 
koncie dwadzieścia wyda-
nych płyt, nagrania z ame-
rykańskimi gwiazdami blu-
esa, tj. Charlie Musselwhite 
czy Louisiana Red, koncer-
ty supportujace gwiazdy 
bluesa światowego formatu: 
B.B.King’a (Warszawa 1996) 
czy Blues Brothers (Norym-
berga 1989) oraz kilka ty-
sięcy koncertów w Polsce i 
praktycznie w całej Euro-
pie, także w USA, a nawet w 
Zimbabwe.

I choć zaczynali jako orto-
doksyjni bluesmani, to zaraże-
ni bluesem wykreowali własny, 
niepowtarzalny styl bazujący 
na akustycznym instrumenta-
rium, a będący fuzją bluesa, fol-
ku, jazzu i piosenki autorskiej. 
Ich utwory: „Szósta zero dwie”, 
„Blues mieszka w Polsce”, „John 
Lee Hooker” czy „Chory na blu-
esa” stały się przebojami, stano-
wiącymi wizytówkę polskiej 
muzyki rozrywkowej. 

Zdrową chorobą muzycz-
ną należy się bowiem zarażać. I 
razem z Wami czekamy, na ten 
pełen refl eksji i energii koncert 
Sławka Wierzcholskiego i Noc-
nej Zmiany Bluesa

Do zobaczenia na koncer-
cie.

Nocna Zmiana Bluesa Sceny Kontrast
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Gwiezdne Wojny i przebudzenie mocy córek Krów

Artysta niepokorny - dajmy czadu!Zimowe warsztaty artystyczne SCK

Adres redakcji:

Sochaczewskie Centrum Kultury
96-500 Sochaczew, ul. 15 Sierpnia 83
Kontakt:

e-mail: redakcja.sck@gmail.com
tel: 46 863 07 68, 507 501 227

Redaguje zespół:

Anna Sobkowicz-Folle
Sebastian Stępień

Zima nie jest taka zła. Szczegól-
nie, gdy stopnie wystawione i zbli-
ża się czas ferii To czas, na który 
czekają wszystkie dzieciaki. Wi-
zja odpoczynku od podręczników 
i szaleństw na śniegu z rodzicami, 
zawsze wywołuje uśmiech na twa-
rzach pociech. Ale co zrobić, gdy 
nie ma możliwości wyjazdu na 
wymarzony zimowy odpoczynek? 

Sochaczewskie Centrum 
Kultury, przy wsparciu Urzędu 
Miejskiego, postanowiło wyjść 
naprzeciw temu problemo-
wi i sprawić, by tegoroczne fe-

rie były dla dzieci pełne radości 
i świetnej, artystycznej zabawy. 

Forma warsztatów, podczas 
których dzieci będą mogły ubru-
dzić się farbami, wyskakać się w 
rytmie dance i przenieść do świa-
ta bajek, stanowi doskonałą alter-
natywę dla siedzenia w domu.

Naszych małych adeptów 
sztuki w wieku  6  - 12 lat zapra-
szamy więc na cały tydzień zaba-
wy (od 1 do 5 lutego, w godz. 9.00 
- 14.00) do Sochaczewskiego Cen-
trum Kultury. W tych dniach:

- będziemy tańczyć,
- poznamy sztukę origami,
- „klikniemy” fajne fotki,
- poznamy szalone zaba-

wy plastyczne Pętliczka,
- zagramy w szachy,
- poznamy magiczne 

sztuczki w pracowni Plastek,
- zajrzymy do Dziecięcej 

Kraina Koloru,
- stworzymy teatr pełen 

fantazji,
- zaśpiewamy karnawało-

we piosenki,
- wysłuchamy opowieści 

Babci Basi,
- zajrzymy do kuchni gra-

fi ka, 
- zobaczymy „Karnawał 

Trzech Świnek”.
A na koniec, pojedziemy na 

wspaniała wycieczkę do teatru.
Dzieci można zapisywać od 

18 do 25 stycznia, dzwoniąc do 
SCK przy ul. 15 Sierpnia 83 (tel. 
46 863 07 68), SCK przy ul. Cho-
pina 101 (tel. 46 863 25 72), SCK 
przy ul. Żeromskiego 8 (tel. 46 
862 25 02), SCK Klub Nauczycie-
la przy ul. Hanki Sawickiej 5 (tel. 
46 862 71 48). 

Tytuł artysty niepokorne-
go tym razem otrzymuje 
od nas Sławek „Śmiech’u” 
Osówniak. Sławek to mu-
zyk słusznych rozmiarów 
(na zdjęciu pierwszy z le-

wej), który poza szybką jaz-
dą samochodami, wykonuje 
ze swoim zespołem INFEC-
TED DREAMS muzykę 
metalową i ma... gołębie ser-
ce. Potrafi  swoim graniem i 

pasją do pomagania zarazić 
innych. Dzięki niemu nie-
jedno dziecko wyjdzie bez 
szwanku nawet z ciężkich 
opałów. Brawo Sławek!

Znudzeni długimi wieczorami, 
mamy szansę wyjść z zimowe-
go letargu. Stwarza ją koncert 
noworoczny w wiedeńskim 
stylu, czy mocne koncerty he-
avymetalowe, teatr w Stolicy 
i... komediodramat na dużym 
ekranie. Wstyd nie skorzystać.

Nie odstając od stada, po-
stanowiłam przejść się do kina, 
żeby zobaczyć sławne „Gwiezd-
ne Wojny - Przebudzenie 
Mocy”, czyli napakowany akcją 
i humorem siódmy epizod sagi. 
Przebudziłam się i owszem, 
głównie dzięki efektom spe-
cjalnym, żeby usnąć na kolejną 
godzinę. Rozbawił mnie do łez 
gwiezdny „Wall-E”, ale sama 
historia walki dobra ze złem w 
disney’owskim stylu niestety 
rozczarowała. 

Okazała się być kolejną baj-
ką w stylu wenezuelskich se-
riali. Nie dziwi mnie więc fakt, 

że niektórzy fani Gwiezdnych 
Wojen czują się mocno rozcza-
rowani. 

Tymczasem moją uwagę przy-
kuły dużo bardziej intrygujące kro-
wy. I to nie byle jakie, bo ludzkie. 

Mowa oczywiście o fi lmie 
Kingi Dębskiej „Moje córki kro-
wy”, który już zdobył szerokie gro-
no wielbicieli i zebrał, pomimo 
wyraźnych w fi lmie naleciałości fe-
ministycznych, wiele pozytywnych 
recenzji. I słusznie. Filmowi, okra-

szonemu telewizyjnym banałem, 
nie można zarzucić braku kultury 
fi lmowej, zdrowego cynizmu, do-
brego humoru i prawdziwych, ka-
pitalnie skonstruowanych posta-
ci. Świetni aktorzy: Agata Kulesza, 
Jacek Stronoga i Marcin Dorociń-
ski dodają swoim bohaterom życia 
wewnętrznego. Sama banalna hi-
storia staje się nagle ciekawa i ide-
alnie wpisuje się w kino kobiece, 
które z przyjemnością obejrzą nie 
tylko panie. 

Film pomimo pozornego od-
rzucenia mitu o idealnej rodzinie, 
pokazuje rodzinę do głębi prawdzi-
wą, borykającą się z codziennym 
absurdem, w której gniew, złość i 
nienawiść miesza się z subtelnym 
okazywaniem sobie bliskości.

Polecam gorąco oba fi lmy. 
Pierwszy młodzieży, a drugi mat-
kom, żonom, ojcom, mężom i całej 
reszcie. Warto.

ASA
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Uproszczony rozkład jazdy ZKM na 2016 r.
Szpital, kier. Centrum

numer linii 3 7 8

god
zin

y o
dja

zdó
w

4:24

5:16 5:18

6:06 6:22

7:31 7:25 7:20

8:31 8:45 8:20

9:46 9:20

10:41 10:15 10:55

11:54 11:28

12:47 12:05

13:17 13:05

14:41 14:00 14:05

15:41 15:10

16:46 16:00

17:51

18:52

19:41 19:20

20:46

21:41

Chodaków LO, kier. Szpital
numer linii 2 3 9 5 LD

god
zin

y o
dja

zdó
w

4:27 4:08 4:33

5:41 5:51 5:46

6:40 6:34

7:11 7:16 7:47

8:47 8:16 8:05

9:31 9:23 9:46

10:46 10:26 10:58

11:39 11:11

12:43 12:56

13:11 13:01 13:40 13:58

14:50 14:26

15:26 15:35 15:46

16:46 16:31

17:36 17:32

18:47 18:37 18:56

19:26 19:31

20:56 20:31 20:46

21:26 21:56

Korczaka, kier. Sochaczew
numer linii 2 5 LD

god
zin

y o
dja

zdó
w

4:35

5:00

6:00 6:18

7:20 7:22

8:14

9:21

10:50 10:00

11:45

13:20 13:03

14:42

15:27

16:10

17:00

18:18

19:31 19:40

20:54

21:02

22:20

PKP, kierunek Centrum

numer linii 2 3 3A 4 5 6 7 8 9

god
zin

y o
dja

zdó
w

4:45 4:55 4:27

5:25 5:35 5:05 5:30 5:50

6:55 6:05 6:31 6:04 6:50 6:21

7:00 7:05 7:30 7:35 7:09 7:50 7:45

8:30 8:00 8:10 8:05 8:24 8:50

9:15 9:10 9:51 9:30 9:01 9:44 9:05

10:30 10:10 10:35 10:55 10:20 10:05 10:40

11:45 11:23 11:35 11:16 11:18 11:09 11:30

12:55 12:10 12:30 12:27 12:09 12:35 12:25

13:40 13:45 13:40 13:35 13:30 13:35

14:30 14:10 14:40 14:40 14:40

15:10 15:50 15:21 15:30 15:15 15:50 15:15

16:30 16:15 16:40 16:10 16:50

17:20 17:40 17:46 17:15 17:05

18:30 18:20 18:10 18:35

19:10 19:05 19:20 19:15 19:41

20:40 20:15 20:05 20:30 20:43 20:25

21:10 21:20 21:21 21:40

22:20

23:05

Chodaków Okrąglak, 
kierunek Centrum

numer linii 2 4 5 9 3A

god
zin

y o
dja

zdó
w

4:42 4:07 4:44

5:18 5:06 5:35

6:07 6:24 6:35

7:27 7:12 7:20 7:35

8:48 8:20 8:40 8:41

9:28 9:55 9:41

10:20 10:06

11:06 11:51 11:45 11:05

12:12 12:05

13:27 13:09 13:21 13:21

14:20 14:48 14:35 14:10

15:33 15:50 15:10

16:40 16:16 16:20

17:07 17:45 17:10

18:20 18:24 18:10

19:38 19:46 19:35

20:15 20:55 20:35

21:08 21:00 21:35

22:26

pl. św Dominika,
kierunek PKP

numer linii 3 7 8

god
zin

y o
dja

zdó
w

4:31

5:23 5:25

6:13 6:29

7:38 7:33 7:27

8:38 8:52 8:27

9:53 9:27

10:48 10:22

11:35 11:02

12:01 12:53 12:13

13:24 13:12

14:48 14:06 14:12

15:48 15:17

16:53 16:07

17:58

18:59

19:48 19:27

20:53

21:48

Traugutta k. parku
kierunek PKP

numer linii 4 5 3A

god
zin

y o
dja

zdó
w

4:23 4:55

5:34 5:17 5:46

6:36 6:46

7:33 7:47

8:32 8:52

9:09 9:52

10:41 10:19

11:16

12:33 12:04 12:16

13:34 13:32

14:42 14:21

15:01 15:21

16:04 16:29 16:31

17:03 17:21

18:43 18:37 18:21

19:58 19:46

20:31 20:46

21:13

22:39

Energomontaż, 
kierunek Centrum

numer linii 2 4 5 6 7

god
zin

y o
dja

zdó
w

4:44 4:17

5:15 5:40 5:50

6:45 6:20 6:55

7:54 7:20 7:25

8:20 8:51 8:10

9:40 9:20 9:30

10:20 10:45 10:10

11:35 11:05 11:00

12:45 12:30 12:00

13:34 13:15

14:20 14:40

15:10 15:20 15:05

16:20 16:40 16:50

17:35 17:05

18:20 18:00

19:10 19:30

20:30 20:20 20:10

21:10 21:30

22:55 22:10

pl. Kościuszki, 
kier. Szpital, 

numer linii 7 8 3A

god
zin

y o
dja

zdó
w

4:23

5:09 5:14

6:09 6:14

7:14 7:06 7:14

8:29 8:06 8:19

9:49 9:06 9:19

10:21 10:44

11:15 11:46 11:44

12:15 12:50 12:39

13:36 13:51 13:49

14:56 14:49

15:59

16:49

17:11 17:49

19:14

21:31 21:29

600-lecia, kierunek Chodaków
numer linii 2 6 8 9 LD 3

god
zin

y o
dja

zdó
w

4:32 4:50

5:30 5:55 5:40

6:55 6:26 6:24

7:00 7:40 7:55 7:50 7:55 7:05

8:35 8:55

9:06 9:10 9:20

10:15 10:25 10:10 10:45 10:15

11:50 11:23 11:35 11:28

12:32 12:40 12:30 12:15

13:00 13:40 13:40

14:37 14:45 14:24 14:15

15:20 15:55 15:20 15:15

16:35 16:55 16:20

17:25

18:35 18:15 18:40 18:25

19:45 19:15

20:45 20:48 20:20

21:15

22:25

PKP, kierunek 
Energomontaż

numer linii 2 4 5 6 7

god
zin

y o
dja

zdó
w

4:58 4:27 4:05
5:38 5:25 5:30

6:24 6:46 6:34
7:44 7:37 7:01 7:38

8:36 8:26 8:57
9:45 9:13 9:51

10:45 10:23 10:27
11:23 11:40
12:30 12:37 12:08 12:58
13:44

14:46 14:41 14:11
15:50 15:05

16:33 16:16 16:11
17:24 17:08 17:46

18:48
19:55 19:03 19:31

20:35 20:02
21:17 21:42
22:43

600-lecia, kierunek 
Energomontaż

numer linii 2 6 8 9

god
zin

y o
dja

zdó
w

4:53 4:00

5:20 5:45

6:19 6:56 6:31

7:39 7:38 7:36

8:21 8:38 8:54

9:40 9:46 9:38

10:09

11:18 11:01 11:13 11:59

12:25 12:17 12:24

13:39 13:24 13:23

14:36 14:23 14:51

15:45 15:28

16:11

17:19 17:41

18:58 18:01

19:50

20:26

21:32 21:11

Chodaków LO, kierunek Korczaka
numer linii 2 3 9 5 LD

god
zin

y o
dja

zdó
w

4:27 4:08 4:33

5:41 5:51 5:46

6:40 6:34

7:11 7:16 7:47

8:47 8:16 8:05

9:31 9:23 9:46

10:26 10:26 10:58

11:39 11:11

12:43 12:56

13:11 13:01 13:40 13:58

14:50 14:26

15:26 15:35 15:46

16:46 16:31

17:36 17:32

18:47 18:37 18:56

19:26 19:31

20:56 20:31 20:46

21:26 21:56

Szpital, kierunek 
Chodaków

numer linii 3A 9

god
zin

y o
dja

zdó
w

4:24
5:16
6:06
7:31 7:05
8:31 8:25
9:46 9:40
10:41
11:54 11:30

13:17
14:41 14:20
15:41
16:46 17:30
17:51
18:52 20:40

19:41

20:46

21:41

Staszica SP4, kierunek PKP
numer linii 3A 4 5 8

god
zin

y o
dja

zdó
w

4:53 4:21

5:44 5:32 5:15

6:44 6:34

7:45 7:31 7:04

8:50 8:30 8:04

9:50 9:07 9:04

10:39 10:17 10:19

11:14 11:44

12:14 12:31 12:02 12:48

13:30 13:32 13:49

14:19 14:40 14:59 14:54

15:19

16:29 16:02 16:27

17:19 17:00

18:19 18:40 18:35

19:44 19:56

20:44 20:29

21:11

22:37

W opublikowanym w poprzednim wydaniu „Ziemi 
Sochaczewskiej” (5.01.2016 r.) skróconym rozkła-
dzie jazdy ZKM pojawiły się godziny odjazdów z 
najważniejszych przystanków, dotyczące tylko dni 
świątecznych. Informacja o tym nie pojawiła się we 
wspomnianym rozkładzie, co mogło spowodować u 
podróżnych dezorientację. Za zaistniałą sytuację 
przepraszamy.
W tym wydaniu publikujemy rozkład na dni powsze-
dnie. Przypominamy również, że od ponad miesiąca 
pełen rozkład można znaleźć na specjalnej stronie 
internetowej: sochaczew.livebus.pl. Aplikacja zarzą-
dzana przez ZKM pozwala przejrzeć cały rozkład, 
przebieg każdej linii, czasy przejazdów. Dostęp do 
rozkładu online zapewnia każda komórka, komputer, 
tablet. Wystarczy połączenie z internetem.
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Filipek Kucharski
urodzony 3.01.2016. 

Weronika Grzybowska
urodzona 4.01.2016.

Madzia Antosz
urodzona 4.01.2016. 

Szymon Kuźmiński
Urodzony 4.01.2016

Franciszek Górski
urodzony 4.01.2016.

Martyna Hirsz
urodzona 5.01.2016.

Aleksander Wikeński
urodzony 6.01.2016. 

Natalia Malinowska 
urodzona 6.01.2016. 

Amelka Włodarska
urodzona 7.01.2016.

Marika Grzywacz
urodzona 8.01.2016.

Marta Szymańska
urodzona 8.01.2016.

Anielka Rybicka
urodzona 8.01.2016.

Amelia Górecka
urodzona 9.01.2016.

Antoś Kuczkowski
urodzony 11.01.2016.

NASZE DZIECI
urodzone w sochaczewskim szpitalu

BURMISTRZ MIASTA SOCHACZEW
ogłasza

I przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż nieruchomości gruntowej na podstawie Uchwały Rady 
Miejskiej w Sochaczewie Nr V/17/11 z dnia 04.02.2011 r.

Lp. Nr ewidencyjny 
nieruchomości

Oznaczenie w 
księdze wieczystej 

KW Nr .

Po-
wierzch-
nia w ha

Położenie 
nierucho-

mości 

Opis 
nieruchomości

Przeznaczenie w planie miejscowym Postąpie-
nie na 

przetar-
gu

Wadium Cena 
wywoławcza

(brutto)

1 2 3 4 5 6 7 8 9 10

1. 60/4
60/6
60/8
60/12
60/13

PL1O/00000100/5

PL1O/00004453/2

0,9800
1,2300
3,8900
0,2000
4,8700
11,1700  

Kuznocin, 
gmina 
Sochaczew

Działki 
niezabudowane 
(teren po byłym 
składowisku 
odpadów 
komunalnych 
wymagający 
rekultywacji 
przez nabywcę)

Brak planu
W studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Sochaczew:

- tereny zabudowy produkcyjno – 
składowo usługowej

- tereny użytków zielonych 
stanowiący obudowę biologiczną 
cieków i tereny zieleni,

- tereny zabudowy mieszkaniowej 
jednorodzinnej,

- tereny dróg.

12 000zł 60 000zł 1 159 000zł

Przetarg odbędzie się w dniu 15.03.2016 r. o godz. 10.00 ( sala konferencyjna, I piętro ) w siedzibie Urzędu Miej-
skiego w Sochaczewie, ul. 1 Maja 16. Wadium należy wpłacić do dnia 11.03.2016 r. na konto sum depozytowych 
Gminy Miasta Sochaczew: Bank PeKaO S.A. I Oddział Sochaczew Nr 23 1240 1822 1111 0000 0719 8469. 
Wadium ulega przepadkowi, gdy osoba, która przetarg wygrała, uchyla się od podpisania aktu notarialnego. 
Przed przystąpieniem do przetargu należy zapoznać się z regulaminem oraz warunkami przetargu, o których 
informacji udziela Wydział Mienia i Nadzoru Właścicielskiego Urzędu Miejskiego w Sochaczewie, ul. 1 Maja 16, 
IV piętro, pokój 519, tel. (46) 862 - 22 - 35 wew. 331. 
Gmina Miasto Sochaczew nie wykonuje prac związanych ze wskazaniem granic działek w terenie.

Burmistrz Miasta Sochaczew

OGŁOSZENIE

Agnieszka Poryszewska

agnieszka.poryszewska@sochaczew.pl

Organizatorami wydarzenia 
było Miejskie Przedszkole nr 
6 oraz Zespół Szkół w Cho-
dakowie. Jego celem była 
zbiórka funduszy na leczenie 
9-letniego Jakuba Chrabań-
skiego. Chłopiec, ze wzglę-
du na stan zdrowia, nie mógł 
wziąć udziału w koncercie. 
Pomimo to, właśnie dzięki 
jego osobie, atmosfera była 
tak wspaniała, jak tylko or-
ganizatorzy mogli ją sobie 
wymarzyć.

Kuba prosił: „pięknie dla 
mnie zagrajcie”. I zagrali. Na 
scenie pojawiły się dzieci z 
wszystkich grup przedszkol-
nych MP nr 6. Zaśpiewa-
li i zagrali młodzi, utalento-
wani sochaczewscy muzycy. 
Klasą samą dla siebie byli 
rodzice przedszkolaków w 
przygotowanym wspólnie 
przedstawieniu. Publiczność 
ciepło przyjęła występy dzie-
ci z klasy 2a oraz gimnazja-
listów. Widowni wręcz trud-
no było usiedzieć w miejscu. 

Wspólnie śpiewała i żywo 
oklaskiwała występujących. 

Wszystko to odbywało 
się w szczytnym celu. Jakub 
Chrabański od 6 lat leczy 
się na nowotwór mózgu, od 
dwóch chemioterapią. Nie-
stety, możliwości leczenia 

w Polsce dobiegają końca. 
Obecnie bliscy Kuby zbie-
rają fundusze na leczenie 
poza granicami kraju oraz 
rehabilitację.  Koszty są, jak 
zwykle w takim przypadku, 
niebagatelne. Wydatki na 
udział tylko w jednym tur-

nusie rehabilitacyjnym to 
kilka tysięcy złotych. 

Podczas imprezy udało 
się zabrać ponad 3,6 tys. zł. 
W przedszkolu nr 6 nadal 
trwa aukcja prac plastycz-
nych, więc kwota może się 
jeszcze zwiększyć.

Pięknie zagrali dla Kuby
Tylu pozytywnych emocji i tak dobrze bawiącej się publiczności dawno nie 
było w naszym mieście. W czwartek 14 stycznia w SCK przy ul. Chopina 101 
odbył się koncert charytatywny „Gwiazdka dla Kubusia”.

Na scenie pojawiły się między innymi przedszkolaki z Miejskiego Przedszkola nr 6
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Do rozgrywek zgłosi-
ło się 27 graczy w katego-
rii open i dziesięciu począt-
kujących szachistów, którzy 
nie ukończyli jeszcze 10 lat. 
W królewskiej grze zmie-
rzyli się zawodnicy z Łowi-
cza, Nieborowa i sekcji sza-
chowej Klubu Nauczyciela 
w Sochaczewie. 

Najmłodszą uczestnicz-
ką turnieju była 5-letnia 
Blanka Duda. Najstarszym 
zawodnikiem był z kolei 
82-letni pan Adam Pakuła. 
Jak podkreślała jedna z or-
ganizatorek zawodów, Tere-
sa Kłujszo, pokazuje to, że w 
szachy mogą grać osoby w 
każdym wieku.

Turniej rozgrywano sys-
temem szwajcarskim. W ka-
tegorii open odbyło się 11 
rund w tempie pięciu mi-
nut, bez bonusa czasowego. 
Młodsi gracze stoczyli po 
siedem pojedynków, pod-
czas których każdy z nich 

na rozegranie partii miał 10 
minut. O prawidłowy prze-
bieg zawodów dbał sędzia 
główny Robert Chojnowski. 

Nagrody dla zwycięzców 
wręczyła naczelnik Wydzia-
łu Kultury, Sportu, Turysty-
ki i Organizacji Pozarządo-
wych Urzędu Miejskiego w 
Sochaczewie, Agata Kaliń-
ska oraz dyrektor Socha-
czewskiego Centrum Kul-

tury – Artur Komorowski. 
Oprócz pucharów w dwóch 
głównych kategoriach przy-
znano ponadto nagrody dla 
trójki najlepszych zawodni-
ków wśród dziewcząt oraz 
juniorów.

Klasyfi kacja turnieju

Open
1. Stanisław Osiecki
2. Mirosław Sarwiński
3. Roman Zimochocki 

Początkujący
1. Damian Bąba
2. Blanka Bluczak
3. Jakub Czajka
Juniorzy
1. Zuzanna Mazgaj
2. Norbert Jagura
3. Gabriel Jagura
Dziewczęta
1. Natalia Sobieraj
2. Natalia Małecka
3. Eliza Placek

Mistrzostwa miasta
w królewskiej grze
W sobotę 16 stycznia w kramnicach miejskich rozegrano Otwarte Mistrzostwa Sochaczewa 
w Szachach Błyskawicznych, zorganizowane przez Sekcję Edukacji i Klubu Nauczyciela 
z Sochaczewskiego Centrum Kultury. W turnieju rywalizowało 37 zawodników.

W kramnicach w szachy zagrało 37 osób Najmłodszy i najstarszy uczestnik turnieju

Miejski Ośrodek Sportu i Re-
kreacji w Sochaczewie zaprasza 
do udziału w konkursie foto-
grafi cznym „Sportowa zima”. 
Udział może w nim wziąć każ-
dy, bez względu na wiek.

Zdjęcia mają przedstawiać so-
chaczewskie obiekty sportowe 
oraz promować aktywność fi -
zyczną zimą. 

Prace będą przyjmowane 
od 1 do 29 lutego. Komisja wy-
bierze trzy najlepsze z nich. Dru-
gim etapem będzie głosowanie 
przez internet. Na profi lu Fa-
cebooka MOSiR swoich fawo-
rytów będziemy wskazywać w 
dniach od 1 do 10 marca. 

Każdy z uczestników 
może zgłosić do konkursu 

maksymalnie sześć fotografi i 
w kolorze lub czarno-białych. 
Zdjęcia należy przesyłać na 
adres mailowy mosirsocha-
czew@interia.pl, z dopiskiem 
w temacie: „Konkurs Foto-
grafi czny – Sportowa zima” 
oraz podaniem danych auto-
ra: imię i nazwisko, wiek, tele-
fon kontaktowy.

Laureaci otrzymają nagro-
dy rzeczowe. Dodatkowo każdy 
z uczestników dostanie pamiąt-
kowy dyplom. Otwarcie wy-
stawy oraz wręczenie nagród 
odbędzie 12 marca. Prace zwy-
cięzców zostaną zaprezentowa-
ne na terenie pływalni „Orka”.

Regulamin konkursu do-
stępny jest na stronie www.mo-
sir.sochaczew.pl.

Zimowy konkurs fotografi czny

1 lutego na Mazowszu roz-
poczynają się ferie zimowe. 
Jak co roku Miejski Ośrodek 
Sportu i Rekreacji w Sochacze-
wie przygotował dla najmłod-
szych kilka atrakcji na czas 
przerwy w nauce. Jedną z nich 
będzie Mini Bal Karnawałowy. 
Odbędzie się on w sobotę 30 
stycznia w hali sportowej przy 
ul. Kusocińskiego. Początek o 
godzinie 10.00. Wstęp wolny.

W programie imprezy nie za-
braknie muzyki, tańca, wszel-
kiego rodzaju gier i konkursów 
z nagrodami. Będzie malowa-
nie twarzy i kręcenie balonów. 
Mile widziane będą różnego ro-

dzaju przebrania. MOSiR udo-
stępni balonową fotoramkę i 
ścianki do fotografi i. Odbędą 
się konkursy plastyczne, a do-
datkowo powstanie bałwan ze 
sztucznego śniegu, który sta-
nie w hali sportowej. Na zakoń-
czenie imprezy zostanie rozbi-
ta wielka piniata ze słodyczami. 
W ramach imprezy organizato-
rzy postarają się także o skrom-
ny poczęstunek.

MOSiR zaprasza dzieci w 
każdym wieku, jak również 
ich rodziców. Z organizatora-
mi wydarzenia można się kon-
taktować po numerem telefonu: 
721-121-011. Wszelka pomoc 
mile widziana.

Bal na początek ferii

W czwartek 14 stycznia 
Gimnazjum nr 2 zorganizo-
wało imprezę charytatyw-
ną pod nazwą „Siatkówka 
dla Kacpra”. Szkoła zbie-
rała pieniądze dla swoje-
go ucznia Kacpra Kamiń-
skiego, który półtora roku 
temu przeszedł przeszczep 
szpiku.

Turniej odbył się w ramach 
ogólnopolskiego projektu 
„Młody obywatel na spor-
towo, czyli jak rozruszać 
okolicę, a jednocześnie ko-
muś pomóc”. W zawodach 
wystartowały cztery dru-
żyny: zawodnicy Amator-
skiej Ligi Koszykówki, Ab-
solwenci G2, Uczniowie G2, 
Nauczyciele G2. Po zacię-
tej rywalizacji Puchar Dy-
rektora Gimnazjum nr 2 

przypadł… Kacprowi. Taką 
decyzję podjęły startują-
ce drużyny. W czwartek do 
puszek trafi ło 1600 zł, ale, 
jak zapowiadają organiza-
torzy, to nie koniec zbiórki. 

Więcej o projekcie i o 
Kacperku napiszemy w na-
stępnym wydaniu. (sos)

Siatkówka dla Kacpra
17 stycznia w Warszawie 
odbyła się jedna z najstar-
szych imprez biegowych w 
kraju - XXXIII Bieg Chomi-
czówki. W tym wyścigu jak 
i w rywalizacji o XI Puchar 
Bielan wystartowali repre-
zentanci KM „Aktywni” So-
chaczew. 

Wśród najmłodszych za-
wodników trenowanych 
przez Emanuela Zimnego 
na dystansie 5 kilometrów 
zmagali się: Julia Wosińska, 
Weronika Lewandowska, 
Dominika Czubak, Mikołaj 
Wosiński i Konrad Kuziń-
ski. Razem z nimi pobiegli 
seniorzy, w składzie: Adrian 
Kowalski, Patryk Kowal-
ski, Michał Adamkiewicz, 
Krzysztof Zakrzewski oraz 

Emanuel Zimny. Bieg ukoń-
czyło 927 zawodników.

Wyniki 5 km:
16. Adrian Kowalski 17:19 w M20 - 14
107. Mikołaj Wosiński 20:47 w M15 - 6
180. Michał Adamkiewicz 22:18 w M20 - 138
206. Konrad Kuziński 22:39 w M12 - 10
247. Julia Wosińska 23:32 w K12 - 5
256. Sławomir Lewandowski 23:39 w M20 - 197
257. Weronika Lewandowska 23:39 w K12 - 6

707. Patryk Kowalski 29.34 w M20 - 502
756. Emanuel Zimny 30:28 w M20 - 527
757. Weronika Czubak 30:28 w K12 - 16

Dla trójki Aktywnych 
pięciokilometrowa pętla po 
osiedlu była tylko rozgrzew-
ką przed biegiem głównym 
na dystansie 15 kilometrów, 
w którym wzięło udział 
1326 biegaczy.

wyniki 15 km:
137. Adrian Kowalski 1:01.44 w M20 - 25
216. Jarosław Szajewski 1:04.14 w M40 - 51
1094. Adamkiewicz Michał 1:26.27 w M20 - 100

Tydzień wcześniej, w sobo-
tę 9 stycznia, w warszawskiej 
hali AWF odbył się miting lek-
koatletyczny. Wystartowała w 
nim również trójka reprezen-
tantów KM „Aktywni Socha-
czew”. 

Osiągnęli następujące 

wyniki:

200 m kobiet:
Aleksandra Pietruszka - 32.32
Natalia Więckowska - 32.47

200 m mężczyzn:
Mikołaj Wosiński - 29.25

60 m młodziczek:
Aleksandra Pietruszka - 9.43
Natalia Więckowska - 9.46

1000 metrów młodzików:
Mikołaj Wosiński - 3:10.20

Aktywni startowali w Warszawie



19 stycznia 2016  nr 2 (1250)22
SOCHACZEWSKA

SPORT
PIŁKA NOŻNA PIŁKA NOŻNA

Henryk Orzeszek był kierow-
nikiem zespołu piłkarskiego 
Orkana Sochaczew i wielolet-
nim działaczem tego klubu. 
Zmarł w 1998 roku, mając za-
ledwie 43 lata. Pozostała jed-
nak po nim pamięć i co roku 
organizowany jest turniej jego 
imienia. Zarówno miejsce jak 
i formuła zawodów na prze-
strzeni osiemnastu lat zmie-
niała się wielokrotnie. W tur-
nieju grały męskie drużyny 
seniorów, dwa razy rywalizo-
wały też kobiety. Tym razem 
zmierzyli się oldboye. 

W uroczystym otwar-
ciu turnieju uczestniczył za-
stępca burmistrza, Marek 
Fergiński, dyrektor Gimna-
zjum nr 2 - Teresa Zawisza-
-Chlebowska oraz dyrektor 
Miejskiego Ośrodka Spor-
tu i Rekreacji, Mieczysław 
Głuchowski. Po ofi cjalnym 
otwarciu zawodów delegacja 
składająca się z byłych pił-
karzy Orkana, udała się na 
cmentarz, aby złożyć wią-
zankę i zapalić światło na 
grobie pana Henryka. 

Tymczasem w hali na par-
kiet wyszło sześć ekip. Grano 
po pięciu zawodników, sys-
temem „każdy z każdym”. 
Pojedynki trwały 15 minut. 
Turniej sędziował zespół w 
obsadzie: Łukasz Trawiński, 
Krystian Gołębiewski oraz 
Waldemar Kaniewski. Se-
kretariat zawodów prowadził 
Tomasz Marciniak. Nad bez-
pieczeństwem zawodników 
czuwała Aneta Zyger.

Rozegrano w sumie 15 
spotkań. W meczu derbo-
wym Bzura wygrała z Or-
kanem 2:1. Dzięki temu bia-
ło-zieloni zajęli ostatecznie 
trzecie miejsce. Orkan zna-
lazł się tuż za podium, spra-
wił jednak największą nie-
spodziankę w turnieju. W 
bardzo zaciętym i drama-
tycznym meczu wygrał z 
triumfatorem zawodów, Po-
lonią Warszawa - 3:2. 

Oprócz pucharów organi-
zatorzy przyznali także nagro-
dy indywidualne. Otrzymali 
je: za koronę Króla Strzelców - 
Bartek Podobas z Polonii War-
szawa, który zaliczył osiem tra-
fi eń; najlepszym bramkarzem 
turnieju został Hubert Orliń-
ski z Wisły Płock; nagrodzo-
no również najstarszego piłka-
rza występującego w turnieju, 
a był nim Janusz Kopeć z Polo-
nii Warszawa. Upominki otrzy-

mali również najlepsi zawod-
nicy z każdej drużyny: Bartek 
Podobas (Polonia Warszawa), 
Arkadiusz Żaglewski (Wisła 
Płock), Mariusz Wiciak (Bzura 
Chodaków), Marcin Trzos (Or-
kan Sochaczew), Grzegorz Dur-
ka (Pelikan Łowicz) oraz Erwin 
Zdziechowicz (Oldboye Kielce). 

Organizatorami zawo-
dów byli: Miejski Ośrodek 
Sportu i Rekreacji, KS Orkan 
Sochaczew oraz Gimnazjum 
nr 2 w Sochaczewie. Patronat 
nad wydarzeniem objął bur-
mistrz Piotr Osiecki. 

Skład Orkana: Andrzej 
Orliński, Paweł Witczak, 
Marcin Trzos, Rafał Woj-
ciechowski, Marcin Wojcie-
chowski, Marcin Makowiec-
ki, Sławomir Gajewski.

Skład Bzury: Wojciech 
Wiciak, Daniel Zieliński, 
Krzysztof Bargieł, Czesław 
Znajdek, Artur Wróbel, Ma-

riusz Wiciak, Dariusz Chu-
dzyński, Rafał Walczak, Ro-
bert Kołodziejczak. 

Wyniki:
Wisła - Bzura   2:0
Orkan - Pelikan   1:1 
Polonia - Kielce   2:0
Wisła - Pelikan   3:1
Orkan - Kielce   5:1 
Polonia - Bzura   4:3
Kielce - Pelikan   2:4
Wisła - Polonia   2:4 
Orkan - Bzura   1:2 
Wisła - Kielce   5:1
Orkan - Polonia   3:2
Pelikan - Bzura   0:1
Wisła - Orkan   4:1
Polonia - Pelikan  3:2 
Kielce - Bzura   2:2

Klasyfi kacja:
1. Polonia Warszawa 12      15-10
2. Wisła Płock  12      16-6
3. Bzura Chodaków 7          8-9
4. Orkan Sochaczew 7        11-9
5. Pelikan Łowicz 4        8-10
6. Kielce Oldboje 1        6-18

Pamięci Henryka Orzeszka
W niedzielę 10 stycznia w hali sportowej Gimnazjum nr 2 odbył się XVIII Turniej Halowej Piłki 
Nożnej im. Henryka Orzeszka. W rozgrywkach wzięło udział sześć drużyn, w tym dwa lokalne 
zespoły – Orkana i Bzury. Triumfatorem zawodów została ekipa Polonii Warszawa. 

W derbowym meczu Bzura pokonała Orkan 2:1 (Bzura - żółte stroje, Okran - białe)

KS Teresin zwyciężył w XXIV 
Halowym Turnieju Piłki Nożnej 
o Puchar Wójta Gminy Socha-
czew Mirosława Orlińskiego, 
rozegranym w niedzielę 17 
stycznia w w hali sportowej 
Gimnazjum nr 2 w Sochaczewie.

Na parkiet wybiegło osiem dru-
żyn. Rozegrano w sumie 18 po-
jedynków. W pierwszej fazie 
turnieju piłkarze rywalizowali 
w dwóch grupach, by później w 
zależności od osiągniętych re-
zultatów zmierzyć się o końco-
wą lokatę w zawodach. Turniej 
sędziowali Łukasz Trawiński i 
Krystian Gołębiewski.

W fi nale Teresin pokonał, 
jednego z organizatorów zawo-
dów, Piasta Feliksów - 2:0. Trze-
cie miejsce zajęli piłkarze z Unii 
Iłów, a czwarte Korona Wejsce. 

Tradycyjnie przyznano tak-
że nagrody indywidualne. Najlep-
szym bramkarzem uznano Kon-

rada Kowalskiego (KS Teresin), 
najwięcej bramek zdobył Jakub 
Antczak (KS Teresin), a najlepszym 
zawodnikiem turnieju wybrano 
Rafała Trakula z Korony Wejsce.

wyniki:

mecz o VII miejsce
Promyk Nowa Sucha – Sokół Budki Piaseckie 2:0

mecz o V miejsce
Tajfun Brochów – Orion Cegłów 1:0

półfi nały
Unia Iłów – KS Teresin 0:2
Piast Feliksów – Korona Wejsce 1:0

mecz o III miejsce
Unia Iłów – Korona Wejsce 4:1

fi nał
KS Teresin – Piast Feliksów 2:0 (1:0)

Kolejność turnieju oraz 

najlepsi zawodnicy drużyn:
1. KS Teresin – Michał Bargieł 
2. Piast Feliksów – Emil Botorowicz 
3. Unia Iłów – Michał Siemiński 
4. Korona Wejsce - Sebastian Stańczak 
5. Tajfun Brochów – Artur Pręgowski 
6. Orion Cegłów - Łukasz Dzikowski 
7. Promyk Nowa Sucha – Łukasz Kamieński 
8. Sokół Budki Piaseckie – Mateusz Bryński 

Piłkarska niedziela 
w Gimnazjum nr 2

W niedzielę 17 stycznia 
odbywał się równolegle 
inny turniej piłkarski. W 
hali sportowej Szkoły Pod-
stawowej nr 4 rozegrano 
Sochaczew Cup 2016, w 
którym rywalizowali mło-
dzi piłkarze z rocznika 
2005/2006.

Sochaczew był reprezentowa-
ny przez dwa składy Akademii 
Piłkarskiej. Poza tym z nasze-
go powiatu zagrały jeszcze dwie 
ekipy: Promyka Nowa Sucha 
i zespół Unii Iłów. Puchar po-
został w powiecie sochaczew-
skim. Zdobyli go Unici, poko-
nując w fi nale, po serii rzutów 
karnych, Kasztelana Sierpc.

Ponadto organizatorzy 
przyznali pięć nagród indywi-
dualnych. Królem Strzelców 
został Patryk Okoński z Kasz-

telana Sierpc, który zaliczył pięć 
trafi eń. Wybrano także dwóch 
najlepszych zawodników tur-
nieju - Marcela Orzeszka (Unia 
Iłów) i Daniela Siwka (Pogoń 
Grodzisk Maz.). Za najlepszych 
goalkeeperów uznano Szy-
mona Szczepaniaka (APS II) i 
Bartka Zentka (Milan Milanó-
wek).

Wyniki

półfi nały
Pogoń Grodzisk Maz. - APS II 3:0 
Milan Milanówek – APS I 0:0 (3:2) karne 
Kasztelan Sierpc – Promyk 2006 2:0 
Unia Iłów – Promyk 2005 2:1

mecz o VII miejsce 
APS II – APS I 0:3

mecz o V miejsce 
Pogoń Grodzisk Maz. - Milan Milanówek 3:0

mecz o III miejsce  
Promyk 2006 – Promyk 2005 0:0 (0:1) karne

fi nał
Kasztelan Sierpc – Unia Iłów 0:0 (1:2) karne

Sochaczew Cup 2016

Zaproszenie na trzeci turniej
W najbliższą sobotę, 23 stycznia w hali sportowej Gimnazjum nr 2 
rozegrany zostanie trzeci z cyklu Otwartych Halowych Turniejów Piłki 
Nożnej. Początek zawodów o godz. 10.00. Cztery najlepsze drużyny 
otrzymają dyplomy i puchary. Nagrodę główną ufundował Sklep Spor-
towy Tomar. 
Wpisowe do turnieju wynosi 60 zł od drużyny. W grze weźmie udział po 
pięciu zawodników, w tym bramkarz. Każdy zespół może się składać z 
maksymalnie 10 piłkarzy. W turnieju mogą uczestniczyć także zawod-
nicy, którzy ukończyli 16 lat. Osoby niepełnoletnie muszą dostarczyć 
jednak zgodę rodziców bądź opiekunów.
Zgłoszenia drużyn będą przyjmowane do 20 stycznia na adres mailo-
wy: halowasochaczew@wp.pl. Dodatkowe informacje można uzyskać 
pod numerami telefonów: 46 863 26 20, 667 080 171. Regulamin i lista 
zgłoszeniowa dostępne na stronie www.mosir.sochaczew.pl.

Tłumy śmiałków i wspie-
rający ich znajomi spotkali 
się w sobotę 16 stycznia nad 
Bzurą, przy torze moto-
crossowym. Sochaczewski 
Dragon Fight Club zorgani-
zował tam kolejne wspólne 
„morsowanie”. Wzięło w nim 
udział kilkadziesiąt osób, 
którym niestraszna niska 
temperatura.

Termometry wskazywały 5 
stopni Celsjusza poniżej zera. 
Po 10-minutowej rozgrzew-

ce zainteresowani zanurzyli 
się w przeręblu. Każdy prze-
bywał w zimnej wodzie, w 
zależności od swej wytrzy-
małości i zaawansowania, 
maksymalnie pięć minut. 

To nie ostatnie tego typu 
wydarzenie zorganizowane 
przez sochaczewskie Smo-
ki. Kolejne zapowiedzie-
li już na sobotę 23 stycznia, 
w tym samym miejscu, o 
godzinie 14.30. Trzymamy 
kciuki i życzymy sprzyjają-
cej pogody.

Sochaczewskie Smoki wśród lodu
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TENIS STOŁOWY PIŁKA SIATKOWA

TENIS STOŁOWY RUGBY

JUDO

Lublinianki pokazały w So-
chaczewie, że wrześniowe 
zwycięstwo nie było przy-
padkiem. Po zaciętej rywali-
zacji to jednak nasza drużyna 
była górą i zainkasowała dwa 
punkty za wygraną. 

W pierwszym pojedyn-
ku Katarzyna Grzybowska 
bez problemu pokonała Na-
talię Aleksjejenko. Była to 
szybka i jednostronna gra. 
Ukraince w pierwszym se-
cie udało się ugrać zaledwie 
dwa oczka. Drugiego prze-
grała do dziewięciu, trzecie-
go oddała do trzech. 

W drugiej grze zmierzy-
ła się Dong Rui Fang z Antoni-
ną Szymańską. Występująca w 
barwach Optimy zawodniczka 
jest dobrze znana sochaczew-
skim kibicom tenisa stołowego. 
Jeszcze kilka lat temu grała bo-
wiem w składzie zespołu Broni-
sława Gawrylczyka. Zasłynęła 
wówczas jako doskonała defen-
sorka. Jej pojedynki zawsze ob-
fi tują w długie wymiany piłek. 
Postawa obronna i tym razem 
zdała egzamin, ale „Tosia” do 
wygranej potrzebowała aż pię-
ciu setów. W pierwszej odsłonie 
pokonała Dong Rui Fang do 
ośmiu. W następnych dwóch 
Chinka mocno się skoncen-
trowała i wyszła na prowadze-

nie 2:1. Jej pewność siebie i brak 
cierpliwości odbił się w dalszym 
przebiegu gry, którą ostatecznie 
przegrała. Lublinianki dopro-
wadziły do remisu. 

W Lublinie Agata Pastor-
-Gołda przegrała z Wenwen 
Liu. W rewanżu po pierwszym 
secie, w którym łatwo pole-
gła do pięciu, wszystko wska-
zywało, że sytuacja się powtó-
rzy. W kolejnych partiach grała 
jednak kapitalnie. Nie wdawa-
ła się w dynamiczne wymiany 
i była skuteczna w ataku.  Prze-
łamała tym samym rywalkę, 
zwyciężając ją 3:1, W ostatnim 
secie dała ugrać zawodniczce 
Lublina jedynie cztery punkty.

Przy stanie 2:1 do stołu 
ponownie stanęła Katarzy-

na Grzybowska, a naprzeciw 
niej Antonina Szymańska. 
Podobnie jak na początku 
meczu - do rozstrzygnięcia 
pojedynku liderka SKTS po-
trzebowała tylko trzech se-
tów. Była to jej 15 wygrana w 
tym sezonie.

Co ciekawe, kolejny raz 
Katarzyna Grzybowska zmie-
rzyła się z Antoniną Szymań-
ską kilka dni później. Poko-
nała ją 17 stycznia w fi nale 
(4:0) trzeciego turnieju z cyklu 
Grand Prix Polski Seniorów w 
Tenisie Stołowym. 

Pozostając jednak w eks-
traklasie... Do końca run-
dy pozostało osiem kolejek. 
SKTS zajmuje trzecie miej-
sce w tabeli i jest coraz bliższy 

awansu do strefy medalowej, 
w której zmierzą się cztery 
najlepsze zespoły. W 11. ko-
lejce drużyna SKTS zagra na 
wyjeździe z AROTEAM AZS 
AJD Częstochowa. Następny 
mecz w Sochaczewie odbę-
dzie się prawdopodobnie 6 lu-
tego. Zawodniczki Bronisła-
wa Gawrylczyka zmierzą się, 
w hali MOSIR przy ul. Ku-
socińskiego, z Bronowianką 
Kraków. 
SKTS Sochaczew – AZS UMCS Optima Lublin 3:1
Katarzyna Grzybowska – Natalia Aleksjejenko 3:0 
(11-2, 11-9, 11-5)

Dong Rui Fang – Antonina Szymańska 2:3 
(8-11, 11-7, 11-5, 8-11, 8-11)

Agata Pastor-Gołda – Wenwen Liu 3:1 
(5-11, 11-8, 11-7, 11-4)

Katarzyna Grzybowska – Antonina Szymańska 3:0 
(11-7, 11-6, 14-12)

Ekstraklasa Kobiet

Udany rewanż z Lublinem
W sobotę 9 stycznia zawodniczki SKTS zrewanżowały się za porażkę poniesioną 5 
września. Wicemistrzynie Polski przegrały wtedy w inaugurującym sezon spotkaniu 
na wyjeździe z beniaminkiem AZS UMCS Optimą Lublin. 

W niedzielę 17 stycznia tenisiści stołowi UKS MOSiR 
Basket Sochaczew w VIII kolejce podejmowali u siebie 
drugi zespół Nadwiślanina Płock. 

Nasi pingpongiści wygrali spotkanie, choć nie było to 
łatwym zadaniem. Źle rozpoczęli mecz i po czterech star-
ciach przegrywali 1:3. Ostatecznie do jego rozstrzygnięcia 
potrzebnych było aż 14 pojedynków. Kluczowa dla zwy-
cięstwa była bardzo dobra dyspozycja Piotra Michalczuka 
i Jacka Malinowskiego, którzy ani razu, zarówno w singlu 
jak i w deblu, nie odeszli od stołu pokonani.
UKS MOSiR Basket Sochaczew – MLUKS Nadwiślanin II Płock 8:6

V Liga Mazowiecka, grupa A

Wygrali trudny mecz W czwartek 28 stycznia w hali spor-
towej Szkoły Podstawowej nr 4 ro-
zegrany zostanie I Turniej Rugby 
Touch o tytuł Mistrza Powiatu. O 
trofeum powalczy młodzież z rocz-
nika 2004 i młodsi. Organizatorem 
zawodów jest RC Orkan Sochaczew. 
Honorowy patronat nad wydarze-
niem objął burmistrz Piotr Osiecki.

- Rugby Touch to bezpieczna 
odmiana gry w rugby oraz świetny 
sposób na rozwinięcie umiejętno-

ści ruchowych i pracy w zespole – 
mówi trener RC Orkan Sochaczew, 
Marcin Stencel. - Cała gra opiera 
się głównie na poziomie fantastycz-
nej zabawy i zdrowej rywalizacji. 
Do turnieju zapraszamy wszyst-
kie szkoły podstawowe z powiatu. 
Każda placówka może zgłosić tyl-
ko jedną drużynę – dodaje.

Pierwszy Turniej Rugby To-
uch o tytuł Mistrza Powiatu roz-
pocznie się o godzinie 9.30.

Rugby dla najmłodszych

Dobiegła końca runda zasad-
nicza tegorocznej edycji Ama-
torskiej Ligi Piłki Siatkowej. 
Sześć drużyn biorących udział 
w rozgrywkach rywalizowało 
w tym roku w dwóch ostat-
nich kolejkach. Bój o półfi nały 
trwał do samego końca.

Ostatnie spotkania odbyły się 
10 i 16 stycznia. Pomimo po-
rażki z Mostem Wyszogród w 
10. kolejce drużyna „Ogrodni-
ka” utrzymała się na fotelu li-
dera i w półfi nale zmierzy się z 
czwartą w tabeli ekipą Volleya 
Sochaczew. Drugą parę w półfi -
nale stanowić będą zespoły SRS 
Mostu Wyszogród i Virtusa 
Wiskitki. Po dwóch porażkach 
Teresin spadł na przedostatnie 
miejsce w tabeli i w meczu o 
piąte miejsce zmierzy się z mło-
dą drużyną Piasta Feliksów.

Mecze półfi nałowe odbę-
dą się 30 i 31 stycznia w hali 
sportowej MOSiR przy ul. 
Chopina 101. Drużyny w fazie 
play-off  zagrają ze sobą dwa 

mecze. W przypadku remisu 
o awansie decydował będzie 
bilans punktów z obu spo-
tkań. Na podobnych zasadach 
przebiegać będzie fi nał, który 
zostanie rozegrany w sobotę 6 
lutego. Wówczas rozstrzygnie 
się także rywalizacja o piąte 
miejsce. 

Wyniki:

IX kolejka 
Volley Sochaczew - SRS Most Wyszogród 0:3 
(23:25, 17:25, 28:30)

MVP: Łukasz Lewandowski (SRS Most Wyszogród)
Virtus Wiskitki - Piast Feliksów 3:1 
(21:25, 25:23, 25:17, 25:21)

MVP Kamil Wójcik (Virtus Wiskitki)
ZS RCKU Sochaczew - Teresin 3:2 
(21:25, 19:25, 25:17, 25:22, 15:11)

MVP: Wojciech Socha (ZSR CKU Sochaczew)
X kolejka 

Piast Feliksów - Volley Sochaczew 1:3 (8:25, 
14:25, 25:16, 20:25)

MVP: Tomasz Walczewski (Volley Sochaczew)
SRS Most Wyszogród – ZS RCKU Sochaczew 3:1 
(28:26, 24:26, 25:22, 26:24)

MVP: Łukasz Lewandowski (SRS Most Wyszogród)
Teresin - Virtus Wiskitki 1:3 (12:25, 14:25, 
25:19, 23:25)

MVP: Kamil Wójcik (Virtus Wiskitki)

Znamy półfi nalistów ALPS

W sobotę 9 stycznia w Bielsko-
-Białej odbył się V Międzyna-
rodowy Turniej Judo dla Dzieci 
i Młodzieży „Pokonujemy Gra-
nice”. W zawodach wystąpiło 
22 judoków z dwóch sochaczew-
skich klubów. Na tatami walczy-
ło po 11 reprezentantów Socha-
czewskiego Centrum Sportów 
Walki i UKS Orkan Judo.

W hali sportowo-widowisko-
wej „Pod Dębowcem” zmierzy-
ło się 770 zawodników z blisko 
70 klubów z Polski i zagranicy. 
Dla większości naszych mło-
dych judoków był to debiut na 
tak dużych zawodach.

Najlepiej spośród socha-
czewskich zawodników spisała 
się Roksana Wysocka, reprezen-
tująca SCSW, która, rywalizując 
ze starszymi koleżankami, sta-
nęła na najwyższym stopniu 
podium. Drugi medal (brązo-
wy) dla SCSW wywalczył Ni-
kolas Krzemiński. 

Również dwa medale przy-
padły judokom UKS Orkan 

Judo. Srebro w walce fi nałowej 
i po kontrowersyjnej decyzji sę-
dziego zdobył Kacper Wątkow-
ski. Na najniższym stopniu po-
dium stanął  Aleksander Dudek.

Wyniki SCSW
rocznik 2008 i młodsi
V miejsce - Mateusz Mergner
udział - Albert Okraska
rocznik 2006-2007

III miejsce - Nikolas Krzemiński
VII miejsca - Aleksander Fabiańczyk, Ania Mergner
udział - Konrad Zdanowski, Filip Stachurski oraz 
Igor Sierociński

rocznik 2004-2005

I miejsce - Roksana Wysocka
V miejsce - Eryk Zdanowski
udział - Bartosz Staniec 

Wyniki UKS Orkan Judo
rocznik 2006-2007

III miejsce - Aleksander Dudek
V miejsce - Kacper Gajda
udział - Mateusz Martinek, Konrad Romanowski
rocznik 2004-2005

II miejsce - Kacper Wątkowski
V miejsca - Osiński Eryk, Igor Przybylski, Tobiasz 
Kiełbasiński

udział - Szymon Komendarek, Kacper Chmura, 
Aleksandra Jurkiewicz

Wywalczyli cztery medale

W pierwszym pojedynku Katarzyna Grzybowska bez straty seta pokonała Natalię Aleksjejenko
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Suma zebranych pieniędzy w 
Sochaczewie z pewnością prze-
kroczy 100 tysięcy złotych. Tyl-
ko w dniu fi nału sztab w Huf-
cu ZHP doliczył się 40 tys. zł. 
Do tego dodać należy 20 tysię-
cy z aukcji w Radiu Sochaczew 
i kwotę zebraną przez wolonta-
riuszy z Gimnazjum nr 2. A ci 
ostatni, już teraz możemy to po-
wiedzieć, poszli na rekord. Ze-
brali 42700 zł!

Orkiestrowe granie w So-
chaczewie rozpoczęło się już 
dzień wcześniej, w sobotę 9 
stycznia w SCK przy ul. Żerom-
skiego. Z inicjatywy gitarzysty 
zespołu Infected Dreams, Sła-
womira Osówniaka na scenie 
wystąpiły cztery lokalne for-
macje rockowe. Najpierw tro-
chę skocznych elementów fol-
kowych wprowadziła grupa 
Dell Arte. Po nich blues-roc-
kowe klimaty zaprezentowa-
li muzycy z zespołu Tajm. Dy-
namiczną, eksperymentalną 
i przede wszystkim pomysło-
wą twórczość pokazała kapela 
aCTAGGA. Najcięższy akcent 
był jednak na koniec, podczas 
koncertu „dojrzałych panów” 
z thrash metalowego Infected 
Dreams.

Każdy kto przybył na kon-
cert był witany w progu przez 
sochaczewskich harcerzy i 
wrzucał cegiełkę to orkiestro-
wej puszki. W holu SCK moż-
na było zakupić przedmio-
ty na bazarku, a w przerwach 
między występami zespołów 
odbywały się licytacje. Aukcję 
prowadziła Izabela Goryniak 
wraz z niezawodnym Julia-
nem Tasieckim, który z orkie-
strą gra od samego początku, 
a więc już blisko ćwierć wie-
ku. Pod młotek poszły m.in. 
laptop, który znalazł swoje-
go nabywcę za 850 zł, japoń-
skie samochody i motocykl 
do wypożyczenia na weekend, 
orkiestrowe gadżety, vouche-
ry na różne produkty i usługi. 
Dużym powodzeniem cieszy-
ły się również płyty wystę-
pujących tego dnia artystów. 
Krążki Dell Arte sprzedały się 

za 80 i 75 zł. Hitem dnia był 
jednak album studyjny grupy 
Tajm, do którego dołączona 
została wejściówka na back-
stage na dowolny koncert na 
trasie Dżemu. Ten atrakcyj-
ny pakiet znalazł nabywcę za 
500 zł. Podczas sobotniej im-
prezy do puszek WOŚP trafi -
ło w sumie ponad dziewięć ty-
sięcy złotych. 

W niedzielę o świcie na 
ulice miasta, powiatu oraz 
gminy Kampinos wyszło 
kwestować ponad 400 wo-
lontariuszy. Około 330 z nich 
miało swój sztab w hufcu ZHP 
przy ul. H. Sawickiej. Blisko 
90 uczniów oraz absolwentów 
wspierało sztab nr 709 z Gim-
nazjum nr 2 w Sochaczewie. 
Jak informuje policja, podczas 
tegorocznego fi nału na terenie 
powiatu sochaczewskiego nie 
doszło do żadnych incyden-
tów. Wolontariusze zbierali 
pieniądze do puszek do zmro-
ku. Dla zapewnienia bezpie-
czeństwa poruszali się w co 
najmniej trzyosobowych gru-
pach. Dodatkowo ochronę dla 
nich stanowiło ponad 50 poli-
cjantów.

W tygodniu przed nie-
dzielnym fi nałem prowadzo-
no również zbiórki w szkołach 
na terenie miasta i powia-
tu. Uczniowie organizowali w 
tym celu loterie fantowe, kier-
masze, koncerty. Tylko Szkoła 
Podstawowa nr 4 w Sochacze-
wie zebrała na rzecz Orkiestry 
ponad 15 tysięcy złotych i jest 
pod tym względem absolut-
ną rekordzistką. Ciekawost-
ką może być fakt, że pieniądze 
zbierano w takich miejscach 
jak Dom Pomocy Społecznej w 
Młodzieszynie, którego miesz-
kańcy nie należą do najzamoż-
niejszych. Mimo to wsparli ak-
cję.

Do zbiórki dołączy-
li się również przedstawicie-
le władz miasta. W niedzie-
lę przy SCK na Żeromskiego, 
, stanęła grupa radnych oraz 
burmistrzowie Marek Fer-
giński i Dariusz Dobrowol-
ski. Samorządowcy zbiera-
li na rzecz WOŚP do wielkiej 
urny-puszki. Na placu Ko-

ściuszki z kolei rozstawili się 
motocykliści z Boruta MC. 
Za wrzut do puszki częstowa-
li darczyńców ciepłymi prze-
kąskami z grilla.

Jak co roku przebieg zbiór-
ki relacjonowało sochaczew-
skie radio. W otwartym stu-
diu gościło tego dnia ok. 100 
osób. O godzinie 14.00 ruszy-
ła na antenie licytacja. W au-
kcji wystawiono kilkadziesiąt 
przedmiotów. Najcenniejszym 
z nich było złote serduszko z 
numerem 92. Warto dodać, że 
w tym roku wyprodukowano 
ich tylko sto, z czego jedynie 
cztery trafi ły do sztabów. To 
wielkie wyróżnienie dla nasze-
go miasta, że mogliśmy dostać 
jedno z nich. Ostatecznie ser-
duszko zostało sprzedane za 15 
tysięcy złotych. Wylicytował je 
pan Krzysztof. W sumie z au-
kcji radiowej udało się pozy-
skać 20 tysięcy złotych.

Hasło tegorocznego fi na-
łu brzmiało „Mierzymy wy-
soko!”. Pieniądze ze zbiór-
ki zostaną przeznaczone na 
zakup urządzeń medycz-
nych dla oddziałów pedia-
trycznych oraz na zapewnie-
nie godnej opieki medycznej 
seniorów. W całym kraju w 
akcji wzięło udział 120 ty-
sięcy wolontariuszy. Jak po-
daje fundacja WOŚP, w tym 
roku udało się zebrać ponad 
44 mln zł! Ofi cjalne dane zo-
staną ogłoszone na początku 
marca.

Sochaczew mierzył wysoko
Ponad 400 wolontariuszy z dwóch sochaczewskich sztabów – z hufca ZHP i Gimnazjum nr 2 – kwestowało na rzecz 
Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. 24. fi nał odbył się w niedzielę 10 stycznia. Trwa podliczanie wyników zbiórki. 
Dzięki hojności mieszkańców i staraniom organizatorów najprawdopodobniej udało się pobić kolejny rekord.


